
de Montcada i Reixac

La taxa de recollida de residus es manté en 46 euros per habitatge. Pàgines 4 i 5

SÍLVIA ALQUÉZAR

El Ple aprova l’increment
global de les ordenances
fiscals del 2005 en un 3,2%

Els manifestats en la primera concentració feta davant la Casa de la Vila P.3

El govern obre la via del diàleg amb la Favmir
arran les protestes veïnals contra les taxes

Tura anuncia
que els Mossos
arribaran
l’any 2006

P. 8

 >> La consellera, a l’Alcaldia

>>  L’antiga Acadèmia
Lis serà el futur centre
cívic de la Ribera P. 20

>>  Ramon Tàssies
guanya el Premi
Masoliver de pintura P. 26
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>>  Monogràfic especial
Medi Ambient P. 14 i 15

El govern municipal es reunirà el pròxim 24 de novembre amb la Favmir, amb la voluntat
d’informar la Federació sobre la taxa de recollida de residus i recollir les propostes de millora
de l’entitat. El consistori també ha anunciat més bonificacions per als veïns amb rendes baixes.

>>  Inici de l’expedient
de regulació temporal a
IAR Ibérica  P.10

>> Nou vial de connexió
entre Montcada i Ripollet
al polígon la Granja  P. 12

La comissaria de districte dels
Mossos d’Esquadra prevista al
Pla d’en Coll, al costat de la C-
17 es començarà a construir al
2006. Així ho va anunciar la
consellera d’Interior de la
Generalitat, Montserrat Tura,
en la visita oficial a l’Ajun-
tament el passat 5 de no-
vembre. La construcció durarà
9 mesos aproximadament i,
mentre es facin les obres, els
Mossos ja treballaran des d’un
punt de vista administratiu
amb la Policia Local. Al carrer
no patrullaran fins que la co-
missaria s’obri al públic.

>>  Mesures per pal·liar
les denúncies d’insegu-
retat ciutadana P.8
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TAXA DE RESIDUS

El govern amplia les bonificacions
per als veïns amb rendes baixes

La trobada amb la Favmir es farà el 24 de novembre amb la voluntat de recollir propostes i aclarir dubtes

pilar abián
lluís maldonado
montcada

 >> D’esquerra a dreta Maresma (CiU), Arrizabalaga (PSC), Márquez (ICV) i Tabernero (EUiA)

PILAR ABIÁN

“SABEM QUE ELS IMPOSTOS S’HAN DE
PAGAR,PERÒ QUE NO SIGUIN ABUSIUS”

entrevista amb Emilia Vera

El govern municipal (PSC, CiU
i ICV-EUiA) es reunirà el 24 de
novembre amb la Federació
d’Associacions de Veïns de
Montcada (Favmir), després de
les dues multitudinàries mani-
festacions organitzades per l’en-
titat els dies 28 d’octubre i 10 de
novembre respectivament con-
tra el preu de la taxa de residus i
més zones blaves al nucli urbà.
“La nostra voluntat és escol-
tar el posicionament de
l’entitat davant la imple-
mentació de la taxa de resi-
dus, recollir els seus ar-
guments i aportar tota la in-
formació necessària”, va dir
l’alcalde César Arrizabalaga
(PSC) en anunciar la trobada el
17 de novembre en roda de
premsa. L’edil va reconèixer que
les multitudinàries concentra-
cions ciutadanes no han deixat
el govern indiferent: “Evident-
ment que ens preocupa l’alar-
ma ciutadana que s’ha creat,
dir el contrari seria una man-
ca de respecte cap als ciuta-
dans que s’han manifestat, per
això volem aclarir quan abans
millor els dubtes que s’han
generat”.

Més bonificacions. Una
altra mesura adoptada pel go-
vern ha estat afegir modifica-
cions en el text de l’ordenança,
que es troba en període d’al·le-
gacions, dirigides a millorar la
fiscalitat de les persones amb
rendes baixes, com és el cas dels
pensionistes. Joan Maresma,
president de l’Àrea Econòmica
(CiU) va anunciar que els veïns
amb rendes fins a 500 euros al
mes que tenien una bonificació
del 50%, passaran a tenir un 75%
de descompte i només pagaran
14,5 euros l’any. Els que ingres-
sin entre 501 i 600 euros en pa-
garan 23 i, amb ingressos d’entre
601 i 700 euros, l’import de la
taxa serà de 34,5 euros. “Aques-
tes bonificacions suposen un
esforç polític i econòmic que
esperem respongui a les de-
mandes de la ciutadania”, va

-Què reclama la FAVMiR?
Volem que el govern escolti els
veïns. Cada vegada som més
gent a les manifestacions i
demanem arribar a un acord.
Creiem que el preu de taxa de
recollida de residus és injust,
igual que el fet d’implementar les
zones blaves sense parlar amb
els veïns. No hi ha hagut
informació, nosaltres vam pre-
sentar 2.300 signatures en con-
tra de la taxa l’any passat i
pensàvem que no entraria en vi-
gor.
-La solució és no pagar?
No diem que no es paguin
impostos, sabem que s’han de
pagar, però no volem que siguin
abusius i pensem que la taxa de
residus és abusiva.
-Tampoc no estan d’acord amb
l’impost del transport metro-
polità.
Aquest és un altre abús. Aquí no
tenim el transport públic que té

dir l’edil. El portaveu de altre
grup soci de govern, ICV-EUiA,
José Francisco Márquez, va
afegir que les ordenances fiscals
responen a una política d’es-
querres “ja que tenen com a
objectiu revertir en un bon
servei a la ciutadania”. En
nom d’EUiA, Carles Tabernero,
va aclarir que ara fa un any no
va votar a favor de la taxa de
residus no pas per concepte, sino
per la forma, ja que la incine-
radora encara era oberta. “Ara
entenem que s’ha de pagar,
però també apostem pel diàleg
entre el govern i les entitats”,
va afegir Tabernero.
Precisament el diàleg s’apunta
com a l’única via per posar fi al
conflicte i evitar que el 29 de no-
vembre es faci la tercera mani-
festació anunciada per la Favmir
davant de l’Auditori, coincidint
amb la presentació del Pla Es-
tratègic. L’intent del govern d’in-
formar directament els veïns so-
bre la taxa de residus i les zones
blaves mitjançant el butlletí
Montcada Info no ha satisfet les
demandes de la Federació veïnal
que finalment ha obtingut res-
posta a la demanda d’una trobada
directa amb l’alcalde i el govern
local. “Tot i que s’hauria d’ha-
ver fet abans, esperem que en
la reunió s’atenguin les nostres
demandes”, ha dit la presidenta
de la Favmir, Emilia Vera.

2.500 vehicles
fan servir les
zones blaves

Segons fonts de l’Àrea Interna
de l’Ajuntament, més de 2.500
vehicles van utilitzar les noves
zones blaves durant la primera
setmana de la seva posada en
funcionament. La mitjana diària
d’ocupació és de 332 vehicles.
D’acord amb les dades facilita-
des pel consistori, el percentatge
mitjà d’ocupació és d’un 50%
mentre que al carrer Major han
aparcat durant l’últim any 66.000
vehicles. La presidenta de l’Àrea
Interna, Carme Porro (PSC) opi-
na que “l’experiència del carrer
Major ha demostrat que el sis-
tema afavoreix la rotació de
vehicles” i ha afegit que amb
l’estacionament de rotació, és
dóna resposta a la falta d’aparca-
ments que hi ha a les zones
properes a serveis bàsics i de
gestió. La regidora ha demanat als
veïns que utilitzin, en la mesura
del possible, els mitjans de
transport públics en els seus
desplaçaments. “Tot i que sa-
bem que no presenten la
freqüència i amplitud horària
desitjada són qüestions en les
que estem treballant per mi-
llorar-les”, ha dit.
La creació de zones blaves va
ser una de les propostes que la
Generalitat va incloure en el re-
dactat del Pla d’Ordenació
d’Equipaments Comercials.

pilar abián
redacció

 >> Vera, durant la primera protesta

SÍLVIA  ALQUÉZAR

 >>Places a l’avinguda de la Unitat

una ciutat com Barcelona i ens el
fan pagar. A més ara han
començat a embargar comptes i
amb això tampoc no estem
d’acord. Volem que l’Ajuntament
faci alguna cosa al respecte.
-Fins a on pensen arribar?
La nostra protesta és ferma i
seguirem endavant fins que
l’alcalde se segui a negociar amb
nosaltres i ens expliqui el perquè
d’aquests impostos.  LM

Una altra de les propostes for-
mulades pel govern amb la
voluntat d’aportar a la ciutadania
tota la informació sobre la taxa
de recollida de residus és con-
vocar un fòrum amb la presèn-
cia d’experts en medi ambient.
Respecte les zones blaves, un
altre dels motius expressats per

la Favmir en les seves manifes-
tacions, els responsables muni-
cipals consideren que la protes-
ta no és justificada i que el dia a
dia està demostrant la necessitat
d’aquests espais per garantir la
mobilitat i la rotació de vehicles
al voltant de les zones de
serveis.

PILAR ABIÁN
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Les ordenances fiscals pugen per sota
de l’IPC previst a final d’aquest any

Les ordenances fiscals per al
2005 tindran un increment mitjà
del 3,2%. L’Impost de Béns
Immobles (IBI) pujarà global-
ment un 5,2% i la taxa de resi-
dus es mantindrà en 46 euros
per habitatge, amb bonificacions
per als pensionistes, les famílies
nombroses amb pocs recursos
i els usuaris de la Deixalleria. Les
ordenances es van aprovar el 28
d’octubre amb el vot a favor de
l’equip de govern –12 regidors
del PSC, 3 de CiU i 3 d’ICV-
EUiA– i el suport parcial de
l’única representant d’ERC –que
es va abstenir en l’IBI i la taxa
de recollida de residus i va vo-
tar en contra de les zones blaves.
Els dos regidors del PPC van
votar en contra. La sessió es va
desenvolupar a la sala de plens
de la Casa de la Vila mentre al
carrer 500 persones, segons la
Policia Local, i més d’un miler,
segons la FAVMiR, es manifes-
taven contra les taxes en la pri-
mera concentració de les dues
organitzades per la Federació
veïnal. L’entrada a la sala es va
limitar per qüestions d’afo-
rament, fet que ha provocat les
queixes d’alguns veïns que en un
escrit públic han criticat el go-
vern de mantenir actituds poc
democràtiques.

Triple objectiu. Segons va
explicar el president de l’Àrea
Econòmica, el portaveu de CiU,
Joan Maresma, les ordenances
tenen un triple objectiu. El pri-
mer és continuar fent inversions
en la ciutat amb previsió de des-
tinar per a aquest efecte 18 mi-
lions d’euros durant els propers
dos anys. El segon és reduir la
despesa pública en 600 mil
euros per corregir la disminució

d’ingressos fruit de la retallada
de l’IAE. I la tercera finalitat del
govern és rebaixar la pressió fis-
cal que han de suportar els con-
tribuents. “Amb aquesta vo-
luntat, les ordenances puja-
ran mig punt per sota de les
previsions de l’IPC d’aquest
any, que se situarà al voltant
del 3,7%”, va dir Maresma.
L’argument, però, va ser criticat
pel portaveu del PPC, Teodoro
García, l’únic grup que va vo-
tar en contra de la proposta del
govern. Segons García, “el go-
vern central preveu per al
2005 una pujada del 2% de
l’IPC mentre que l’Ajunta-
ment arrodoneix a l’alça,
augmentant la pressió fiscal
dels contribuents”. En el torn
de rèplica Maresma va insistir
que Montcada i Reixac és un
dels municipis amb menor
pressió impositiva de la comar-

PLE D’OCTUBRE

pilar abián
redacció

ca, “tot i que aquesta no si-
gui la percepció dels veïns”,
va dir en referència a la ma-
nifestació que es feia al carrer.
L’altre grup en l’oposició a
l’Ajuntament, ERC, va fer una
votació diferenciada abstenint-
se en l’augment de l’IBI i de la
taxa de residus, i votant en con-
tra de la taxa de zona blava:
“Montcada –va dir la por-
taveu, Marta Aguilar– no és
com Barcelona, on hi ha
molt transport públic; aquí
necessitem el cotxe per anar
d’un barri a l’altre i no estem
d’acord amb haver de pagar
per aparcar”. L’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), va apuntar
que la mesura està tenint un
elevat grau d’acceptació i que
el govern ha constatat que, en
el cas del carrer Guadiana,
només el 17% dels residents
aparca al carrer.

“HEM DE FER UNA MILLOR GESTIÓ DELS INGRESSOS I DEL CONTROL
DE LES DESPESES PER MANTENIR LA CAPACITAT INVERSORA”

entrevista a Joan Maresma

L’increment global serà del 3,2%, mentre que l’IBI pujarà un 5,2% i la taxa de residus es mantindrà en 46 euros

Felicitats!

El 30 de
novembre
l’Ana Cuevas
Sisó fa 6 anys.
Si la veus, la
felicites de
part dels seus
pares i del seu
germà.

-En quins paràmetres es basa
per confirmar que Montcada té
una de les pressions fiscals
més baixes de la comarca?
En un estudi fet per la Diputació
de Barcelona a 26 municipis de
la província, entre els quals hi
ha el nostre. Per exemple, una
de les dades del 2003 era que
l’IBI local estava un 7% per sota
del que es paga a altres muni-
cipis de similars caraterísti-
ques. Un altre exemple és que
la taxa de residus que vam im-
plementar l’any passat és de
les més baixes de la comarca i
de l’Àrea Metropolitana i en-
guany el preu no ha augmentat.
-Per què no s’ha incrementat?
És una taxa nova, s’han de fer
correccions i hem volgut conso-

lidar el padró per rectificar erra-
des detectades enguany. De tota
manera, vull recordar que a la
resta de municipis de la comar-
ca hi ha hagut una pujada impor-
tant de la taxa.
-El PPC ha criticat que el govern
pugi les ordenances un 3,2%
quan la previsió d’IPC del govern
és del 2%.
El govern fixa l’increment previst
en el 2%, però tots sabem que
aquesta xifra no s’ajusta a la
realitat. L’actual IPC ja està per
sobre del 3,8% a Catalunya. Per
tant, si diem que l’increment de
mitjana és d’un 3,2%, realment
estem per sota de l’IPC.
-Com es cobrirà la falta d’in-
gressos que provenien de l’ IAE?
Les haurem de cobrir amb una

millor gestió dels ingressos i
un millor control de les des-
peses mantenint sobretot dos
criteris bàsics: no perdre la
capacitat inversora i  fer els
equipaments que vam fixar en
el programa de govern i que
entenem són necessaris per al
municipi. LM

MIREIA SABARTÉS

Els objectius del govern

1 2 3Un pressupost
2005 amb
capacitat inversora

Control estricte
de la despesa
pública

Disminució
de la pressió
fiscal

� � �Inversió de 18 milions
d’euros en el període
2005 a 2007

Disminució de
600.000 euros,
uns 100 milions
de pessetes

Increment mig
del 3,2% de les
ordenances fiscals,
0,5% menys de
l’IPC previst

 >> Joan Maresma (CiU)
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La taxa sobre
els residus,

eix del debat

PLE D’OCTUBRE

pilar abián
redacció

La taxa sobre la recollida de
residus, tot i mantenir-se en el
preu inicial de l’any passat, va
centrar bona part del debat del
Ple sobre les ordenances fiscals
per al 2005. El president de
l’Àrea Econòmica, Joan Mares-
ma (CiU), va explicar detallada-
ment als assistents quin és el cost
anual del servei que puja a
1.300.000 euros i com se sufra-
ga. Poc més de la meitat, apro-
ximadament 700.000 euros,
prové de la taxa, 300.000 euros
de l’Ecoparc i els 300.000 res-
tants de les arques municipals.
“Tenim una de les taxes més
baixes de la comarca gràcies
a les aportacions que rebem
de l’Ecoparc, sinó hauríem
de pagar entre 60 i 70 euros”,
va dir Maresma. L’edil va fona-
mentar la seva afirmació presen-
tant un recull dels preus que es
paguen a altres municipis veïns
per aquest concepte, sensible-
ment superiors a la taxa local.
Per a l’oposició aquests argu-
ments no van ser prou convin-
cents. Teodoro Garcia, del PPC,
va repetir un cop més que els
montcadencs haurien d’estar
exempts de pagar per haver  su-
portat durant anys una inci-
neradora i ara un Ecoparc. Mar-
ta Aguilar (ERC) va puntualitzar
que EsquerraC no està en con-

tra de la taxa, sinó en la manera
en què aquesta s’aplica al
municipi. La portaveu republi-
cana, que es va abstenir en la
votació, va anunciar la
presentació d’al·legacions per
demanar al govern que la taxa
variï de preu en funció dels
metres quadrats de l’habitatge i
del nombre de residents.

Aspectes a corregir. Ma-
resma també va reconèixer que
en aquest primer any d’aplicació
de la taxa hi ha hagut algunes
errades en el cobrament per de-
fectes del padró o altres motius
que han afectat poc més de 300
contribuents de 20.000 rebuts
girats i que l’Ajuntament ja ha
procedit a corregir. Una altra de
les qüestions a millorar en el futur
és la tramitació informàtica dels
justificants que reben els usuaris
de la Deixalleria i la Mi-
nideixalleria que han de presen-
tar a l’Ajuntament perquè els apli-
qui la bonificació corresponent.
A la fi del debat, i en resposta a
la manifestació veïnal contra la
taxa de residus, l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), va manifes-
tar la voluntat del govern de con-
tinuar fent pedagogia entre la
ciutadania sobre el cost que sig-
nifica el servei de recollida de
deixalles i la importància de se-
parar-les per al seu posterior
tractament.

Els preus

�Recollida domiciliària
Quota anual: 46 eur/habitatge�

�Recollida comercial i industrial
Fins a 200m2: 116 euros/any
De 200 a 400m2:  145 eur/any
De 401 a 1.000m2: 174 eur/any
Més de 1.000m2:  232 eur/any

�
�
�
�

Noves bonificacions

�75% Jubilats o pensionistes amb
ingressos mensuals inferiors a 500 euros
�50% Persones amb rendes entre
500 i 600 euros mensuals
            Famílies nombroses i amb
rendes baixes
�25% Persones amb rendes entre
600 i 700 euros
�25%  Comerços i persones que
facin servir la Deixalleria
 Llogaters de pisos que acreditin
bonificació

�

�

Comparativa
Preu per habitatge
Comarca i rodalies

Montcada 46 eur

Gavà 47,75

Badia 47,58

Barberà 78,88

Molins 54,75

Cerdanyola 56,00

Terrassa 60,00

la Llagosta 64,53*

Castellar 72,80*

Granollers 84,95*

Increment
2005

   0%

+3,8%

+3,7%

+71,5%

+17,4%

+21,7%

+30,0%

*Taxa nova al 2005

�Augment del cost econòmic

1.250.000 euros/any

Recollida i eliminació de
residus sòlids urbans

Infraestructures de residus

�Augment del cost econòmic

�
1.250.000 euros/any

Recollida i eliminació de
residus sòlids urbans

Infraestructures de residus

�

�

El perquèEl perquè

Els arguments
del govern
municipal

Finançament del serveiFinançament del servei

� Taxa 50%

�Canon Ecoparc 25%

�Ajuntament 25%

� Taxa 50%

�Canon Ecoparc 25%

�Ajuntament 25%

�

�

�

�
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El Pla Estratègic s’aprova amb
felicitacions per als participants

L’Agència
Econòmica, en
fase d’estudi

PLE D’OCTUBRE

pilar abián
redacció

En el Ple del mes d’octubre es
va aprovar el Pla Estratègic de
Montcada i Reixac que es va
començar a elaborar fa dos
anys, impulsat des de l’Ajunta-
ment, i en el qual han participat
una cinquantena de persones
com a integrants de la Comissió
Coordinadora. El regidor en-
carregat del Pla, Francisco Hie-
rro (PSC), va anunciar davant del
plenari que ara, un cop fina-
litzada la redacció del document
que estableix les línies a seguir,
el Departament de planificació
lligat a Coordinació general serà
l’encarregat de fer el seguiment
i la realització dels projectes.

Elogis. Tant el govern muni-
cipal com els grups de l’oposició
van lloar la dedicació desinte-
ressada dels membres de la Co-
missió que ha elaborat el Pla i
alguns dels quals eren presents a
la sala. Aquesta felicitació es va
traduir en un vot favorable al
Pla tot i que la representant
d’ERC, Marta Aguilar, es va

abstenir amb l’argument que el
document està poc definit. “És
un recull de bones
intencions, falten actuacions
concretes”, va dir. Contrària-
ment, la resta de grups va elo-
giar el contingut del document
entenent que defineix com  ha
de ser la ciutat del futur. José F.
Márquez, portaveu d’ICV-
EUiA, va destacar com a valor
afegit que les línies estratègiques
“les hagin fetes veïns del
poble”. Joan Maresma (CiU) va
puntualitzar que el Pla “no és

un llistat d’inversions, sinó el
camp de joc on els polítics
que estem ara o els que vin-
guin demà sàpiguen quina és
la ciutat, que volem”. Teodo-
ro Garcia (PPC) va aprofitar la
presentació del document per
demanar el soterrament del pas
de vehicles sobre la via del car-
rer Bogatell i l’adequació del
torrent del Bosc Llarg, a Can
Cuiàs, com a zona de passeig i
d’esbarjo. Finalment l’alcalde, el
socialista César Arrizabalaga, va
tancar el debat sobre el Pla amb

una visió de futur. “Avui –va
dir– aprovem les línies estra-
tègiques que hem d’aplicar
en el municipi durant els
propers 10 anys i aquest serà,
a partir d’ara, el nostre va-
demecum”.
El Pla es preveu presentar ofi-
cialment el 29 de novembre, a
les 19h, a l’Auditori tot i que la
data podria variar en funció de
l’agenda del president de la
Diputació de Barcelona, Celes-
tino Corbacho, qui presidirà
l’acte.

 >> Segon Fòrum de participació celebrat al novembre de 2002 al Gran Casino de Terra Nostra

ARXIU/PILAR ABIÁN

En el Ple del mes d’octubre es
va aprovar la creació d’una co-
missió d’estudi integrada per
membres de diferents àrees de
l’Ajuntament per a l’elaboració
del projecte de creació d’una
Agència de Promoció Econò-
mica. Segons ha informat el
coordinador general de l’Ajun-
tament, Joan Celma, la comissió
analitzarà les demandes i neces-
sitats del sector industrial i em-
presarial que hi ha al municipi i
que estan recollides en el Pla
Estratègic de la ciutat per tal de
donar-ne sortida. “L’objectiu
final és, en definitiva, que les
empreses tinguin un interlo-
cutor directe quan s’adrecin
a l’Ajuntament a fer qualsevol
tramitació de tipus econòmic,
urbanístic o de promoció
d’ocupació”, ha dit Celma
Tots els grups van votar a fa-
vor de la proposta a excepció
de la respresentant d’ERC, Mar-
ta Aguilar, qui es va abstenir
argumentant que en la comissió
d’estudi hi haurà representants
de l’equip de govern però no
pas de l’oposició. L’alcalde va
dir que s’estudiaria aquesta pos-
sibilitat.

pilar abián
redacció
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Tura anuncia que la futura Comissaria

dels Mossos es construirà al 2006
La Policia Autonòmica no patrullarà pels carrers del municipi fins que l’equipament previst al Pla d’en Coll no estigui

acabat

VISITA DE LA CONSELLERA D’INTERIOR

ÀNGEL ACÍN

pilar abián
redacció

 >> La consellera, en primer terme, acompanyada de l’alcalde i del president de l’Àrea Econòmica

La consellera d’Interior de la Ge-
neralitat, Montserrat Tura (PSC),
ha confirmat que al 2006
Montcada i Reixac tindrà una
comissaria de districte dels Mos-
sos d’Esquadra en el solar del
Pla d’en Coll ubicat al costat de
la C-17 que ha cedit el consistori
per a la construcció de l’equi-
pament. L’edificació de l’edifici
trigarà nou mesos aproxima-
dament i, mentre es facin les
obres, els Mossos ja treballaran
des d’un punt de vista admi-
nistratiu amb la Policia Local. Al
carrer, però, no patrullaran fins
que la comissaria no s’obri al
públic.

Reunió de treball. Tura va
visitar el passat 5 de novembre
per primera vegada l’Ajuntament
de Montcada i Reixac des que
és consellera d’Interior. La
representant del govern auto-
nòmic va ser rebuda per l’alcal-
de, César Arrizabalaga (PSC), i
altres membres del govern i va
estar més d’una hora reunida
amb representants polítics i amb
tècnics municipals parlant àm-
pliament de com i quan es farà
el desplegament dels Mossos
d’Esquadra a la localitat.
Tal i com la consellera havia
anunciat poc després d’arribar al
càrrec, els Mossos no arribaran
al Vallès Occidental fins al 2006.
En l’actualitat el cos s’està
desplegant a la ciutat de Barce-
lona i el calendari no es pot
accelerar per manca d’efectius.
No obstant això, Tura ha anun-
ciat que l’any vinent es comen-
çarà a redactar el projecte de la
comissaria de districte que es
construirà al Pla d’en Coll, per
tal que les obres comencin al
2006. “Mentre la comissaria no
sigui una realitat, durant els
nou mesos que aproxima-
dament durarà l’obra, els
Mossos treballaran coordina-
dament amb la Policia Local
des d’un punt de vista admi-
nistratiu, sense patrullar pel
carrer” , va explicar la
consellera. Això vol dir que fins
que el desplegament no sigui
total cohabitaran els agents de
la Policia Nacional amb els de
la Policia Local i els Mossos.
Segons va explicar Tura, la co-
missaria de districte actuarà en
tres àmbits: seguretat ciutadana,
informació i atenció i relacions
amb la comunitat. La consellera
es va referir a la Policia Auto-
nòmica com a un cos “modern,
preparat, equipat  i amb
voluntat de proximitat”.

Durant la trobada de Tura amb
la premsa, l’alcalde va manifes-
tar la seva preocupació “per
l’efecte negatiu que el des-
plegament de la Policia Au-
tonòmica a Barcelona pugui
tenir per a les ciutats de l’Àrea
Metropolitana, fruit de la
mobilitat dels delinqüents”.
De fet, des que es va anunciar el
desplegament dels Mossos, el
nombre d’efectius de la comis-
saria de la Policia Nacional s’ha
reduït sensiblement i ara hi ha 45
agents, 10 menys que fa set anys,
quan el nombre de ciutadans ha
augmentat en més de 4.000.
Arrizabalaga va anunciar davant
dels mitjans de comunicació que
en breu tindria una entrevista amb
el delegat del Govern a Catalunya,
Joan Rangel –vegeu notícia infe-
rior– per garantir que la comis-
saria local augmenti el nombre
d’efectius fins que no es faci el
relleu dels Mossos.

>> Demanda de més seguretat ciutadana

L’alcalde transmet al delegat del
govern la preocupació del comerç

 >> Cartells dels comerciants en protesta contra els atracaments

mireia sabartés
redacció
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Una delegació municipal encap-
çalada per l’alcalde de Montcada
i Reixac, César Arrizabalaga
(PSC), i integrada per la presi-
denta de l’Àrea Interna, Carmen
Porro (PSC), el cap de la Policia
Local, Antonio Franco, i el co-
missari de la Policia Nacional al
municipi, Santiago Lubián, es va
entrevistar el 17 de novembre
amb el gelegat del Govern a
Catalunya, Joan Rangel, per ex-
posar-li la situació que viu
Montcada i Reixac en relació a
l’augment d’actes delictius. En el
decurs de la trobada es va mani-
festar la preocupació del con-
sistori i de les associacions de
comerciants envers els robatoris
i intents frustrats registrats en els
darrers dies i se’ls ha traslladat
les actuacions de prevenció du-
tes a terme i les possibilitats re-
als en que es troben ambdós cos-
sos de seguretat, tant la Policia
Local com la Policia Nacional.
Els representants municipals
van posar de manifest la neces-
sitat d’augmentar els efectius de
la comissaria de Policia Nacio-
nal de Montcada i Reixac i van
informar de tots els treballs que
ha dut a terme l’equip de go-

vern per incrementar la plantilla
de Policia Local en 9 places en
els darrers 5 anys. Segons ha
explicat l’alcalde, “Rangel, ha
mostrat la seva predisposició
i ha establert un compromís
ferm de treballar intensament
per tal de trobar solucions
immediates”. Arran les conver-
ses mantingudes, i amb el suport
de la Jefatura Superior de Poli-
cia de Barcelona, els responsa-
bles dels dos cossos policials
han acordat treballar urgentment
en una proposta d’actuacions
específiques per tal d’augmen-
tar la presència policial a les zo-
nes afectades i l’eficàcia en la
prevenció i solució dels fets
delictius. Una de les primeres
mesures d’aplicació immediata
serà la d’augmentar la presència
policial. “Estarem al costat del
comerciants per tal de garan-
tir la seguretat dels seus nego-
cis i la dels ciutadans”, ha dit
Arrizabalaga.

Reacció. En el moment de
tancar aquesta edició s’havia de
celebrar una trobada entre la pre-
sidenta de l’Àrea Interna i els
representants dels comerciants
per tal d’informar-los sobre la
reunió amb el delegat del govern

i sobre les actuacions que es du-
ran a terme. A l’espera de la reu-
nió el president de Montcada
Comerç Centre, Alfonso Martí-
nez, ha anunciat que, si no es
prenen mesures efectives, les
botigues del muncipi tancaran el
22 de novembre de 19 a 20h, i
els comerciants faran una marxa
fins a l’Ajuntament. “Sabem –
ha dit– que el consistori està
fent esforços per pal·liar la si-
tuació però el cert és que els
recursos són limitats i nosal-
tres necessitem solucions im-
mediates”. En els últims dies

hi ha hagut atracaments a comer-
ços localitzats a diferents punts
del municipi. El propietari d’un
restaurant del Pla d’en Coll va
resultar ferit en una mà amb
arma blanca, la resta de succes-
sos no han comportat agressions
només el robatori de contingut
de caixes enregistradores. Mol-
tes de les accions s’han fet de
nit i en cap de setmana, encara
que també n’ni ha hagut a plena
llum del dia. La Policia Local va
detenir el 17 de novembre un
home que va robar 110 euros en
una merceria.



92a quinzena
novembre 2004notícies

Xarxa contra incendis a
la Serralada de Marina

Els tràmits continuen amb
el suport de la Generalitat

La Junta de Govern Local ha
aprovat el Pla Especial per a la
dotació d’una xarxa hidràulica
contra incendis al sector de Va-
llençana i la urbanització del
Bosc d’en Vilaró. Segons ha ex-
plicat el president de l’Àrea
Territorial, Alfonso Romo (PSC),
el projecte té un doble objectiu:
poder actuar en el cas que es
produeixi un incendi a la Serra-
lada de Marina i aprofitar la xarxa
per portar l’aigua potable als 300
habitatges dispersats per la
muntanya.

Antecedents. L’Ajuntament,
el Consorci de la Serralada de
Marina i la companyia d’Aigües
de Barcelona treballen plegats
des de fa dos anys en la dotació
d’aigua potable a Vallençana i el
Bosc d’en Vilaró. Segons el
projecte inicial, la companyia
d’aigües col·locarà dues
motobombes d’impulsió i dos
dipòsits a la part alta de Vallen-
çana, que es nodriran d’aigua
procedent del nucli urbà. Des
d’aquest punt, l’aigua es distri-
buirà als habitatges ubicats a la
Serralada de Marina. En una pri-

mera fase, el subministrament
arribarà a Vallençana-Reixac, on
hi ha 65 habitatges i quatre grans
restaurants. La segona fase afec-
tarà la urbanització de Vallença-
na-Bosc d’en Vilaró, on hi ha
censades al voltant de 250 ca-
ses. Aigües de Barcelona ha fina-
litzat ja les obres d’instal·lació
de les canonades a Vallençana
Baixa i el sector de Can Piqué i
ara només resta pendent la seva
connexió a la xarxa de submi-
nistrament d’aigua. Properament
aquesta mateixa actuació es durà
a terme a la zona del Bosc d’en
Vilaró.
El regidor de Relacions amb
entitats de Serveis, Ramon Sán-
chez (ICV-EUiA) ha indicat que
el projecte, molt esperat pels
veïns, està entrant en la recta fi-
nal tot i que els treballs són com-
plexos perquè s’han de superar
desnivells força importants.
El projecte de dotació d’aigua
potable a Vallençana i al Bosc
d’en Vilaró té un pressupost
d’1.800.000 euros, el 60% del
qual serà sufragat per la com-
panyia Aigües de Barcelona i la
resta pels propietaris dels ha-
bitatges del sector que pagaran
mitjançant el rebut.

sílvia alquézar
redacció

>>Vallençana i Bosc d’en Vilaró>> Trasllat de Valentine a Can Milans

 >> Pancarta contra el trasllat

El procés per traslladar la fàbrica
de pintures Valentine de la Ribe-
ra al polígon industrial Can
Milans continua en marxa, amb
informes favorables de la Gene-
ralitat, segons ha manifestat
l’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalaga (PSC). Amb
aquesta afirmació el govern lo-
cal ha volgut respondre les infor-
macions difoses per l’Ajuntament
de la Llagosta segons les quals la
tramitació està aturada a l’espera
dels resultats de l’estudi
mediambiental. Arrizabalaga ha
destacat que “els informes de la
Generalitat confirmen que el
projecte garanteix la seguretat
i la preservació del medi
ambient”.
El trasllat implica requalificar en
sòl residencial els actuals terrenys
de la fàbrica, transformar en sòl
industrial la zona verda de Can
Milans on anirà la futura planta i
requalificar com a zona verda la
bòbila de Can Cuiàs. Segons
l’alcalde montcadenc, “Valenti-
ne porta anys funcionant a
escassos metres d’habitatges i,
si la canviem de lloc, és perquè

pilar abián
redacció

necessita créixer”. El trasllat
garantirà que l’empresa, on
treballen més de 200 persones,
es quedi al municipi.
L’Ajuntament de la Llagosta
lidera una campanya de recollida
de firmes en contra de la me-
sura i ha constituït la Platafor-
ma per a la Defensa de la Zona
Verda de Can Milans. Cinc inte-
grants d’un grup autonomenat
Voluntaris per un Vallès verd es
va manifestar davant de l’Ajun-
tament de Montcada l’11 de
novembre amb una pancarta
contra el trasllat de la fàbrica.
En resposta a aquestes accions

de rebuig, l’edil ha manifestat
que “entén la preocupació dels
veïns i del seu ajuntament”,
però ha reiterat que “la fàbrica
no estarà en zona verda, sinó
en un polígon industrial i no
generarà cap molèstia”.

 >> Terrenys de Can Milans on es traslladarà la fàbrica de pintures

ARXIU/ LLUÍS MALDONADO

SÍLVIA ALQUÉZAR
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La suspensió d’un mes de feina
i sou afecta 310 treballadors

>>Expedient de regulació a IAR Ibérica

mireia sabartés
redacció

 >> Imatge d’una de les dues manifestacions que els treballadors han fet pel centre de Barcelona

PILAR ABIÁN

Petició de
subvencions
per a plans
d’ocupació

Espai de contacte amb empreses

Formació
en l’atenció a
les persones

Un total de 15 dones en situació
d’atur participen al curs de For-
mació Ocupacional de telemàr-
queting que ha posat en marxa
el Servei de Promoció Econò-
mica (SPE), en col·laboració
amb la Fundació Paco Puerto
CEPROM. La formació la sub-
vencionen el Fons Social Euro-
peu i el Departament de Treball i
Indústria. El curs, de 350 hores,
es fa a la Casa de la Vila i s’allar-
garà fins al març. La iniciativa
s’emmarca en el conveni de col·la-
boració en matèria de formació
que van signar l’Ajuntament i el
sindicat CCOO el passat 5 de
febrer. L’objectiu és capacitar les
alumnes a nivell teòric i pràctic per
trobar una feina en el món del
telemàrqueting. El curs tracta
qüestions com el procés comu-
nicatiu, les relacions humanes, les
tècniques de venda i coneixements
d’ofimàtica. A més, inclou
pràctiques a empreses. A la inau-
guració del curs, feta el passat 3
de novembre, van assistir el regi-
dor de Promoció Econòmica,
Francisco Hierro (PSC), i el se-
cretari general de CCOO al
Vallès Occidental, Antonio Díaz.

Un total de 310 dels 426 treba-
lladors d’IAR Ibérica estaran un
mes sense feina ni sou amb l’en-
trada en vigor el 12 de novem-
bre de l’expedient de regulació
pactat pel comitè d’empresa i la
direcció de la fàbrica de frigofics
del Pla d’en Coll de Montcada.
Segons el president del comitè
d’empresa, Agustín Poblador
(CCOO), “si abans del 23 de
desembre la direcció de la mul-
tinacional italiana no es posa
a negociar el pla industrial,
l’expedient es tirarà enrere”.
De fet, IAR va presentar a
mitjan octubre a la Generalitat
un pla de viabilitat que contem-
pla una retallada salarial d’un 20
o 25% per garantir la majoria
dels 426 llocs de treball i fer un
estalvi de 3,4 milions d’euros. El
secretari del comitè d’empresa,
Juan Carlos Vicente, creu que
“aquest pla de viabilitat no
té ni cap ni peus perquè es
basa en hipòtesis de pro-
ducció”. La plantilla espera que
Siltal –la firma italiana propie-

tària d’IAR– els indiqui quina
producció tindrà l’any vinent la
planta per analitzar la seva
viabilitat. “Passi el que passi
–assegura Poblador– el com-
promís de l’acord és que l’em-
presa no vendrà ni hipotecarà
els actius sense consulta
prèvia al comitè”. L’empresa
s’ha compromé a hipotecar part
dels terrenys per cobrir una mí-
nima indemnització de 20 dies

de sou per any treballat en cas
d’excedent de plantilla o
tancament definitiu.

Primer parèntesi. Un pri-
mer torn de 158 persones va
abandonar la fàbrica el 12 de
novembre i hi tornarà el 12 de
desembre. La resta d’afectats per
l’expedient ho farà entre aquest
dia i el 31 de gener. A banda, la
planta tancarà 20 dies per

vacances de Nadal. L’expedient
que s’està aplicant és més suau
que el que l’empresa va presen-
tar el 6 d’octubre al Departament
de Treball de la Generalitat. Dels
377 treballadors inicialment
afectats sense sou i feina durant
40 dies, s’ha passat a les 310 per-
sones i 30 dies, gràcies a la
negociació i a les comandes de
frigorífics que han arribat a la
planta del polígon Pla d’en Coll.

Curs de
telemàrqueting

per a dones

silvia díaz
redacció

El Servei de Promoció Econò-
mica (SPE) de l’Ajuntament de
Montcada i Reixac ha sol·licitat
194.730 euros de subvenció a
la Generalitat de Catalunya per
poder contractar treballadors
desocupats. La petició s’ha fet
aprofitant que el Departament
de Treball i Indústria de la
Generalitat ha obert el progra-
ma d’ajudes per realitzar obres
i serveis d’interès general i so-
cial. En concret, l’objectiu del
consistori local és contractar 10
peons per a la brigada munici-
pal i 4 persones per efectuar
serveis a domicili. Si s’atorga la
subvenció, el Departament de
Treball finançarà el 100% dels
salaris. Amb la sol·licitud de la
subvenció, l’Ajuntament vol
implementar polítiques actives
per la inserció laboral dels col-
lectius que ho necessiten.

núria reguero
redacció
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Una delegació municipal inte-
grada per l’alcalde de Montcada
i Reixac, César Arrizabalaga
(PSC), i el regidor de Promoció
Econòmica, Francisco Hierro
(PSC), va visitar les 20 alumnes
de la tercera edició del curs de
formació ILO-SER dedicat als
serveis a les persones. Els re-
presentants municipals van conversar amb les
participants i, en resposta a les seves deman-
des de suport, van confirmar l’interès del con-

sistori per promoure la formació i la creació de
noves empreses en un àmbit on cada vegada hi
ha més demanda d’ocupació. LR

>> Fòrum de l’Ocupació

MIREIA SABARTÉS

 >> Participants en el Fòrum de l’Ocupació intercanvien impressions sobre els continguts

PILAR ABIÁN

 >> Alumnes del curs de l’SPE

Tres empreses de serveis a les
persones i a domicili (Treba-
lladores Familiars de Ripollet,
Gesex sl i BB Serveis) van en-
trevistar 40 dones a l’atur i/o
que treballen en l’economia sub-
mergida, en el Fòrum de l’Ocu-
pació celebrat l’11 de novembre
a la Sala de Formació de l’Ajun-
tament.
El Servei de Promoció Eco-
nòmica de Montcada i Reixac
va organitzar la trobada perquè
les persones que estan treballant
a l’economia submergida, en
l’àmbit dels serveis a les perso-
nes i a domicili, i les que estan
en situació d’atur puguin co-
nèixer empreses que estan ho-
mologades dins del programa
Xec Servei Montcada i Reixac i
que en un futur les podrien
contractar. En la trobada, les
empreses van fer entrevistes
individuals, personalitzades i
confidencials a les treballadores.
El Fòrum de l’Ocupació dóna
continuïtat a la jornada sobre el
Xec Servei que es va portar a
terme el 27 d’octubre passat, que
pretenia donar informació i
obrir un marc de reflexió sobre
les possibilitats de trobar feina
de forma regularitzada en l’àm-
bit dels serveis a domicili.

mireia sabartés
redacció
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>>Recuperació del Torrent del Bosc Llarg
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 >> El torrent presenta avui dia un aspecte força degradat fruit de l’incendi del passat estiu

El projecte està en fase d’estudi

mireia sabartés
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Estrasburg
sentencia

contra l’Estat

 >> Ramon Piqué

ARXIU

El Tribunal de Drets Humans
d’Estrasburg ha condemnat
l’Estat espanyol a indemnitzar
16 catalans, entre els quals hi ha
el montcadenc Ramon Piqué,
que van denunciar tortures per
part de la Guàrdia Civil al juliol
del 1992. La sentència culpa
l’Estat per no haver investigat els
indicis. Piqué i la resta de deman-
dants van ser detinguts abans
dels Jocs Olímpics de Barcelo-
na per la seva vinculació amb el
moviment independentista
català. El montcadenc ha valorat
molt positivament la sentència
per la manera com està formu-
lada: “Era molt difícil demos-
trar 12 anys després que hi ha-
via hagut tortures i maltracta-
ments i, malgrat existir se-
qüeles psicològiques, aques-
tes no tenen cap valor purga-
tori en el sistema judicial”. La
sentència retreu a l’Estat la pèrdua
dels informes mèdics dels
detinguts i el condemna a pagar
8.000 euros per danys morals als
demandants i abonar les des-
peses del procés.

LLUÍS MALDONADO

Una comissió de treball tècnica
i política integrada per repre-
sentants de l’Ajuntament, del
Districte de Nou Barris i del Pa-
tronat de Collserola estudia un
projecte destinat a recuperar l’es-
pai que envolta el torrent del
Bosc Llarg, a Can Cuiàs. Les ad-
ministracions volen que el sec-
tor, que avui dia presenta un
aspecte força degradat després
de l’incendi de l’estiu passat, es-
devingui un espai de profit per
al veïnat amb zones d’estada i
de passeig, pistes multiusos i
accessos des dels nuclis d’habi-
tatges que superin el gran des-
nivell existent. També s’inclou la
recuperació de l’aqüeducte exis-
tent que serviria de pas d’un can-
tó a l’altre.
De moment, el Patronat de
Collserola ha fet un esborrany
que ara estudien els ajuntaments
de Montcada i Reixac i Barcelo-
na i que, en breu, es presentarà
als veïns. “Volem recollir les
seves aportacions perquè
aquest projecte respon a una
demanda històrica de Can
Cuiàs i Torre Baró”, explica el
president de l’Àrea Territorial,
Alfonso Romo (PSC). Segons ha
apuntat l’edil, “ja fa temps que
el consistori negocia amb
Collserola l’arranjament del
sector i vam encarregar al
Patronat un estudi de pos-
sibles usos però calia també
la implicació de Barcelona”.

Calendari. Al mes de desem-
bre hi ha prevista una reunió
tècnica per concretar alguns

aspectes del projecte. “El vo-
lem definir més abans de
mostrar-lo als veïns”, ha dit

Romo. El pas següent serà quan-
tificar els costos derivats de
l’actuació i que les administra-

cions implicades aportin el
finançament per dur a terme la
intervenció proposada.

Nou espai
per a infants
a Can Cuiàs
El passat 5 de novembre una
quarantena de nens va parti-
cipar en la festa d’inauguració
del nou espai de jocs fins a 3
anys del Parc del Turó Blau, a
Can Cuiàs. L’acte, que va con-
sistir en un berenar animat
amb xanquers, va comptar
amb la presència de les auto-
ritats municipals. NR
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>>Nou vial entre Montcada i Ripollet

Una carretera projectada per
al pas dels vehicles pesants

 >> Paral·lelament al vial i al riu ripoll hi ha un carril bici

Els escolars ‘multen’
els conductors incívics

El nou vial del riu Ripoll, que
connecta Ripollet i Montcada, ja
està operatiu des del 5 de
novembre. El 28 d’octubre es
va oficialitzar l’entrega oficial de
les obres als dos ajuntaments. El
vial té una longitud de 300 me-
tres i la seva construcció està in-
closa en el Pla Martinet que
promou l’Institut Català del Sòl.
L’obra, que ha costat 800.000
euros, ha suposat l’asfaltat del
tram i la instal·lació del clave-
gueram, l’enllumenat, el mobiliari
urbà i l’arbrat, a més de l’habi-
litació d’un carril per a bicicletes.
El desviament del conducte del
gas va provocar un important
retard en l’acabament de les
obres que estava previst el passat
mes de juny.

Satisfacció municipal.

L’alcalde de Ripollet, Juan
Parralejo (PSC), i el de Montcada
i Reixac, César Arrizabalaga
(PSC), han mostrat la seva
satisfacció per la finalització del
vial que permetrà esponjar l’única
via de connexió entre els dos
municipis, col·lapsada pel trànsit
en les hores punta. El nou vial
té continuïtat des de la carretera
de Santiga fins a Montcada i dóna
resposta a una reivindicació
històrica de Ripollet. Arrizabalaga
va indicar que la carretera reduirà
el caos circulatori que es regis-
tra cada dia a l’entrada dels
polígons industrials Molí d’en
Bisbe i Foinvasa. “La solució
definitiva arribarà –ha afegit–
amb el soterrament de la C-
17, ja que ara el carrer Beat
Oriol continuarà absorbint tot
el trànsit d’entrada a
Montcada provinent de Ripo-
llet”. Els dos alcaldes també
han destacat la creació del ca-
rril-bici que a Ripollet ja cobreix
pràcticament tota la ribera del Ri-
poll. La idea de futur és que es

pugui anar amb bicicleta des de
Castellar fins al mar, un projecte
que ha de superar diverses

laura grau
mas rampinyo

Nens i nenes del CEIP El Turó
van donar una lliçó als conduc-
tors incívics el 12 de novembre,
en el marc de la Setmana de la
Mobilitat Sostenible i Segura.
Els alumnes de cinquè van mul-
tar els vehicles mal aparcats amb
un avís al parabrisa, un paperet
triangular d’un verd fosforescent
amb el missatge: “Aquest vehicle
és irrespectuós amb els vianants i el
medi ambient”.
La classe de civisme va tenir de
professors Montse Carmona i
Xavi Martí, tècnics de l’Equip
Verd municipal. Els dos mestres
per un dia van explicar-los els
cinc consells bàsics per restringir
l’ús del transport privat i retallar
així l’emissió de contaminants a
l’atmosfera, consells que figuren
a les 3.000 guies editades per
l’Ajuntament de Montcada i
Reixac amb motiu de la Setmana
de la Mobilitat Sostenible i Se-
gura. A banda de les escoles, les
biblioteques de Montcada Cen-
tre i de Can Sant Joan van su-
mar-se als actes amb sessions de
rondalles per promoure el trans-
port públic. Segons fonts de
Medi Ammbient, durant aquest
any, s’han fet obres al municipi
per anar més a peu o en bicicle-

>>Setmana de la Mobilitat

mireia sabartés
montcada

ta: passos elevats de vianants per
reduir la velocitat del trànsit
motoritzat, aparcament davant
del metro de Can Cuiàs i ram-
pes d’accés a les escoles. La pas-
sejada cultural i ambiental pre-
vista el 14 de novembre es va
suspendre per falta d’inscrits. Es
tractava de fer un inventari d’idees
per millorar la circulació.
Amb motiu de la Setmana de la
mobilitat,  l’Ajuntament de Bar-
celona i l’Autoritat del Transport
Metropolità (ATM), han publicat
un informe segons el qual un terç
de les persones que viuen a la pri-
mera corona de l’àrea metropo-
litana (a la que pertany Mont-
cada) es desplacen a peu i un
24%, en transport públic. El
cotxe continua sent el mitjà més
utilitzat: 4 de cada 10 ciutadans
el fan servir per desplaçar-se.

Crítiques d’ERC. En un
comunicat, Esquerra Republica-
na de Catalunya celebra que
l’Ajuntament hagi organitzat la
Setmana de la Mobilitat ja que el
consistori no es va afegir enguany
al Dia Sense Cotxes. Tot i així,
ERC ha criticat que el govern
municipal no s’hagi inscrit a la
Comissió institucional de la
Setmana de la Mobilitat forma-
da per més de 80 ajuntaments.

 >> Un dels alumnes del CEIP El Turó ‘multa’ un vehicle mal aparcat

PILAR ABIÁN

barreres importants com la zona
de la desembocadura del Ripoll
al Besòs.

PILAR ABIÁN

Acaben les obres d’accés al cementiri
Les obres de millora de l’accés al cementiri de Collserola, a la N-
150, iniciades fa mes d’un any ja han finalitzat. La intervenció l’ha dut
a terme la Direcció General de Trànsit i ha consistit a ordenar tant
l’entrada al recinte fúnebre com al polígon del Coll de Montcada. PA

MIREIA SABARTÉS
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taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Vendo ático año 2002. 77 m2 con terraza de
46 m2 y plaza de pàrquing en Mas Rampinyo.
Precio a convenir. Tlf: 685 637 892.
Busco trabajo.  Para cuidar personas mayores
o niños, limpieza de viviendas y escaleras.
Lidia. 649 347 779
Oferta de treball. Es necessita gent per a
manipulats a casa. 645 396 938.
Busquem dona  per feines i cuidar gent
gran. Que parli català  i amb cotxe propi.
Matins i tardes. Tel. 93 564 1982.
Es ven cotxe. Seat Ibiza 1.7 D 3 portes. B-MD.
Radio . 950 euros. Molt Bon estat. 615 293 710

només particulars

Se ofrece chica para trabajar por horas. En
limpieza de hogar o cuidar gente mayor con
experiencia y referencias. Interesados llamar
al 669917283.
Cambio canarios. Dos machos por tres
hembras. 935646074.
Aparcament en venda. Per a cotxe petit tipus
Golf o Clio. Carrer Pasqual. Tel. 650 40 75 92.
Venc dos telèfons mòbils . Nokia  6510 i 3210
seminous a bon preu. 620 99 2404.
Vendo piso.  Pla d’en Coll. 100 m2. Semi-
nuevo. Todo exterior. 2 baños. 4 habitaciones.
Cocina amplia. Aire Acondicionado. Balcón y

parquing. Tel:  625 69 16 92. Juan Carlos.
Busco trabajo de tardes. Por horas, como
canguro o tareas de limpieza. Buenas refe-
rencias. 639 849 189.
Venc Seat Ibiza. 1.7d. Blanc, 3 portes, any
91. Bon estat. Econòmic. Tel. 615 293 710.
Lloguer d’aparcament. Al carrer Montiu, 1.
Enric. Tel. 93 564 84 00
Nuevo grupo de amigos. Organizamos
cenas,  baile, música, amistad, salidas, etc.
Buen ambiente. 662 088 919 Gerard, 93 674
30 06 Gina.
Vendo ordenador. Pentium 3, pantalla,
teclado, ratón e impresora. Todo por 400
euros. Tel. 627. 146. 913

en 2 minuts...

Condis, premiada pels salaris

25 anys d’ajuntaments democràtics
FMCEls promotors del complex

volen obrir portes al 2007

>> Centre lúdic i de serveis a l’antic Club Aismalibar

pilar abián
montcada

FOTOS: PILAR ABIÁN

 >> Els arbres es mantindran en un espai ajardinat i de passeig

Gener del 2007 és la data en què
la firma Secem preveu obrir al
públic el futur centre lúdic i de
serveis que es construirà als ter-
renys de l’antic club Aismalibar,
al barri de Mas Rampinyo. L’em-
presa guanyadora del concurs
públic convocat pel consistori va
signar el passat 10 de novembre
el contracte amb l’Ajuntament
segons el qual aquesta assumirà
el cost del nou equipament, uns
19 milions d’euros, a canvi
d’explotar el negoci durant un
període de 50 anys.

Millores. El centre lúdic i de
serveis es construirà al solar de
17.000 m2  situat entre el passeig
Sant Jordi i els carrers Verdi,
Mozart i Tagamanent. El pro-
jecte que està redactant la firma
concessionària incorpora millo-
res a la proposta inicial del con-
sistori que prioritzava l’obertura
de sales de multicine, espais
d’oci i zones de restauració. En-
tre les principals novetats pro-
jectades hi ha la construcció d’un
hotel i d’oficines. Un altre dels
principals trets del centre serà el
manteniment de gran part de la
zona verda existent al sector que
inclou arbres centenaris i que es-
devindrà un espai de passeig
amb places i un parc infantil. “El
complex satisfarà la deman-
da que avui té el municipi
tant en l’àmbit lúdic com en
el de serveis i és una de les
assignatures pendents de

l’anterior mandat”, ha apuntat
el president de l’Àrea Territorial,
el socialista Alfonso Romo.
Francesc Fernández, conseller
delegat de Secem, confia que la
propera primavera es pugui po-
sar ja la primera pedra del futur
equipament.
El projecte executiu es troba en
fase de redacció i podria estar

enllestit al mes de febrer.
Fernández ha apuntat que la
voluntat de Secem és “fer el
millor centre lúdic i de ser-
veis possible obert a tot tipus
d’usuaris, tant per a la gent
jove com per a la població
adulta que vulgui venir a
comprar, a passejar o a allot-
jar-se a l’hotel”.

 >> Moment de la signatura del contracte entre l’Ajuntament i l’empresa

�

�
La cadena de supermercats Condis, amb seu a Montcada i
Reixac, ha rebut el premi Conètica de responsabilitat social
corporativa per la política econòmica responsable amb salaris
equitatius entre homes i dones, la incorporació de persones amb
dificultats d’inserció laboral, la motivació als treballadors i el res-
pecte a l’entorn. D’altra banda, Condis vol superar enguany el
miler d’escoles inscrites al programa “Ordenates per al cole”,
mitjançant el qual  ja ha lliurat més de mil ordinadors. MS

L’alcalde de Montcada i Reixac, César Arrizabalaga (PSC), va
reivindicar un canvi en el finançament municipal en la celebració
dels 25 anys d’ajuntaments democràtics, el dissabte 12 de
novembre a Vitòria-Gasteiz, al País Basc. Arrizabalaga formava
part d’una delegació municipalista catalana, integrada per
representants de diversos ajuntaments locals i de la Federació
de Municipis de Catalunya –foto superior. MS

Conveni sobre noves tecnologies�

L’Ajuntament ha aprovat un
conveni de collaboració
amb la Diputació en ma-
tèria de les noves Tecno-
logies de la Informació i la
Comunicació (TIC). L’ob-
jectiu és millorar l’atenció als
ciutadans i la prestació de
serveis a través d’Internet
així com recollir l’opinió de la ciutadania sobre els temes que
la preocupen. Per millorar el sistema d’atenció ciutadana a tra-
vés del web –fotografia superior– la Diputació aportarà 12.000
euros el 2004 i 12.000 més el 2005. En la reforma del sistema
també s’inclou el redisseny de la web municipal i la realització
de tràmits i gestions administratives via Internet. NR

LLUÍS MALDONADO

El Consell Municipal de la Dona expressa el seu condol
per totes les dones que fins ara han estat víctimes de
la violència de gènere. Continuarem en la lluita per
aconseguir la tolerància zero amb qualsevol violència
exercida contra les dones.El 29 de novembre, a les 19h,
concentració davant el Centre Cívic de Can Cuiàs.

Consell Municipal de la Dona
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LES INICIATIVES DE MEDI AMBIENT

El projecte Rius defensa i controla
el Besòs, el Ripoll i els torrents

L’objectiu és que la gent conegui com funciona un riu mediterrani i alhora implicar-la en la seva conservació

El Servei de Medi Ambient ja
compta amb una dotzena de
grups de persones interessades
a participar en el Projecte Rius,
una iniciativa que implica els
veïns en l’estudi, el control i la
defensa del riu Besòs i de la seva
conca.  Per formar-ne part no
cal ser un científic sinó tenir
sensibilitat pel medi ambient i
estar disposat a participar en
dues inspeccions a l’any per con-
trolar la qualitat ecològica del riu
mitjançant unes eines d’anàlisi
que facilita l’Associació Habitats,
que gestiona el programa.

Voluntaris. Entre els volun-
taris que a hores d'ara formen
part del Projecte Rius a
Montcada hi ha membres
d’associacions de veïns, profes-
sors de ciències naturals de
secundària i, fins i tot, una co-
munitat de propietaris d’un
bloc d’habitatges. A Terra
Nostra, l’AV ha acceptat fer-se
càrrec del control de la salut de
la riera de Sant Cugat. També
hi ha grups interessats en el
Ripoll o en alguns torrents de
Vallençana.  Amb tots aquests
voluntaris aconseguirem inspec-
cionar més de 6 Km. de rius, al
llarg de la conca del Besòs al seu
pas per Montcada.
La propera campanya d'ins-
peccions es realitzarà durant la
aquesta primavera, per tant, els
interessats a participar en el
Projecte Rius encara són a temps
de fer-ho. Només cal que es
posin en contacte amb el Servei
de Medi Ambient trucant al
telèfon 935 726 474, o l’a/e
cmarcos@montcada.org.

 >> Sessió de formació sobre les inspeccions ambientals

 >> Distribució dels diferents grups del Projecte Rius

FONT

Un municipi més sostenible

Alfons Romo Domingo
President de l’Àrea Territorial

Des de l'Ajuntament de Mont-
cada i Reixac volem fer possible
un municipi respectuós amb el
nostre entorn. El municipi
compta amb un patrimoni na-
tural considerable (Serralada de
Marina, Collserola, Turó de
Montcada, patrimoni fluvial....),
així com un conjunt important
d' infraestructures de
sanejament ambiental d'àmbit
metropolità, com la Depura-

dora d'Aigües Residuals i l'E-
coparc 2. També es destacable
la seva ubicació geogràfica
com a portal d'entrada a Barce-
lona, amb els pros i contres
que això comporta -bona
comunicació i repercussions
ambientals.
Tot això fa de Montcada un
municipi singular, amb un gran
potencial, però amb una gran
responsabilitat en el control,

 >> Diverses proves fisicoquímiques determinen la qualitat de l’aigua

PILAR ABIÁN

 >> Es prenen mostres de l’aigua

FOTOS: PILAR ABIÁN

conscienciació, educació i sane-
jament en matèria de medi am-
bient que ha d'assumir i coor-
dinar el Servei de Medi Am-
bient.
Des de l'Àrea Territorial de
l'Ajuntament donem ple su-
port a la feina feta fins ara i
desitgem que, amb l'ajut de
tothom, aconseguim un
municipi cada cop més soste-
nible.

participació

El Servei de Medi Ambient de l’Ajuntament està a disposició de
tots els ciutadans per resoldre dubtes, formular denúncies o
participar en activitats de natura:
�T’interessa el Projecte Rius?
�Tens inquietuds respecte de l’entorn?
�Vols fer alguna denúncia mediambiental?
�Vols participar en les activitats de natura?
�Tens problemes de mobilitat o de contaminació?
�Tens algun dubte sobre recollida selectiva?
�Creus que gastem massa aigua o energia?
�Vols més informació ambiental de Montcada?

El telèfon d’atenció als ciutadans és el 935 726 474 .

César Arrizabalaga Zabala
Alcalde de Montcada i Reixac

redacció
montcada
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I properament l’aigua serà la protago-
nista. Si us voleu implicar

en l’estalvi d’aigua us aconsellarem
i us donarem un kit d’estalvi per

a la vostra llar.

Reduir, reutilitzar, reciclar,
estalviar, conservar... L’Equip Verd

us pot ajudar a treballar per una
Montcada millor per a les noves

generacions.

Al carrer, a les escoles, a
l’Ajuntament, a les festes populars...

som arreu perquè tots plegats
reciclem millor, gastem menys

aigua i conservem els nostres boscos.

 >> Observació de la fauna del Besòs

LES INICIATIVES DE MEDI AMBIENT

Més de 500 persones han participat
en les activitats de natura programades

L’associació de natura ACER i el Servei de Medi Ambient col·laboren en l’organització de les sortides

Donar a conèixer el nostre pa-
trimoni natural no només vol dir
ensenyar a la gent els indrets d’alt
valor ecològic del municipi.
També significa aprofundir so-
bre els diferents elements que
influeixen sobre ells: el clima,
l’orografia, la flora, la fauna i la
repercussió de l’activitat huma-
na que, malauradament, sol
provocar pertorbacions que
trenquen la progressió de la
natura.
Aquest any més de 500 perso-
nes han gaudit de l’oferta d’acti-
vitats de natura per a totes les
edats, que organitzen el Servei
de Medi Ambient i l’associació
de natura ACER. Es va explorar
el patrimoni fluvial de
Montcada, la conca del Besòs,
les aus que hi viuen durant les
diferents èpoques de l’any,
mitjançant l’observació i l’ane-
llament científic d’ocells. També
es van fer sortides per veure la
varietat d’insectes i plantes de
Serralada de Marina, es va pu-
jar al poblat ibèric de les Maleses,
van per conèixer la Casa de les
Aigües, els cels nocturns de
Reixac...
I cal felicitar els 13 grups que,
hores d’ara, s’han compromès
a estudiar i vetllar pels rius de
Montcada. Aquests agents for-
men part del Projecte Rius, una
iniciativa de l’Associació Hà-

 >> Sortida d'observació d'aus migratòries i rapinyaires

bitats. Els grups d’integrants
han d’analitzar diferents indica-
dors (físics, químics i biològics)
d’un tram de riu que determi-
narà el seu grau de conservació
ecològica.
A partir de la primavera es tor-

narà a obrir l’oferta d’activitats
de natura. L’objectiu és que la
gent conegui el patrimoni na-
tural de Montcada, que el valori
i que se l’estimi, perquè, en
funció de les seves possibilitats,
el protegeixi.

redacció
montcada

 >> Al taller d'anellament es pot observar ocells com aquest bitxac rogenc

L’Equip Verd vol arribar a tothom.
Informa a peu de carrer per reciclar

d’una manera correcta. Des dels més
menuts als més grans, a qui calgui

en la llengua que calgui.

FOTOS: CLAUDIO MARCOS

CLAUDIO MARCOS
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DIA MUNDIAL CONTRA LA SIDA

L’exposició ‘De què va la Sida?’
promou practicar el sexe segur

L’1 de desembre, Dia Mundial de la Sida, es farà un mural en record de les víctimes de la malaltia

mireia sabartés
redacció

 >> El cap d’Estudis de l’IES M. Miró, la regidora i les dissenyadores: Miriam Garcia, Desi Gómez i Angie Fernández

FOTOS: MIREIA SABARTÉS

De què va la sida? és el nom de
l’exposició itinerant pels instituts
d’educació secundària (IES) de
Montcada i Reixac que fa
apologia del sexe segur per pre-
venir a adolescents i joves de les
malalties de transmissió sexual.
Tres dissenyadores de Montcada
i Reixac vinculades a l’Espai Jove
Can Tauler, Miriam Garcia, Desi
Gómez i Angie Fernández, són
les creadores de la mostra, que
recull els dibuixos de gairebé un
centenar d’alumnes de tercer
d’ESO sobre la imatge que
tenen de la sida. L’exposició s’ha
convertit així en un projecte de
participació ciutadana per par-
tida doble: perquè està creada
per joves i perquè compta amb
la implicació d’adolescents i
professors.
En la inauguració de la mostra,
el 9 de novembre a l’IES Mont-
serrat Miró, la regidora de Joven-
tut i de Salut Pública i Consum,
Eva Gonzalo (PSC), va destacar
precisament que “s’ha afegit a
l’exposició la percepció dels
joves de Montcada sobre la
malaltia”. Gonzalo alerta de
l’existència d’altres malalties de
transmissió sexual “que no per
ser menys conegudes que la
sida són menys perilloses”. L’1
de desembre, Dia Mundial de la
Sida, De què va la sida? deixarà els
instituts per sortir al carrer. A
partir del 3 de desembre, s’ins-
tal·larà a l’Espai Jove Can Tauler
i al Centre Cívic de Can Cuiàs.
Una altra mostra emmarcada en
aquest calendari per comme-
morar el Dia Mundial de la Sida
és VIH Sida Sobre Rodes, del 22
de novembre al 12 de desembre
a la Casa de la Vila. D’altra ban-
da, es podrà visitar una exposició
amb les obres que s’han presentat

aquest any al concurs de cartells
sobre la sida, fins al 4 de de-
sembre a Can Tauler.

Tapís “In memoria”. L’acte
central del programa serà, per
segon any consecutiu, la con-
fecció d’un tapís In memoria en
record a les 57 persones de
Montcada i Reixac que han mort
a causa de la sida des de l’any
1981. L’esdeveniment comptarà
amb la participació de diferents
associacions del municipi. El
tapís es farà l’1 de desembre
davant de l’Auditori Municipal.
A més a més, el concurs de ball
Sensual eròtic i preventiu se cele-
brarà a l’Auditori el 10 de de-
sembre i, per acabar, el 22 de
desembre es disputarà un tor-
neig de futbol solidari a l’IES
La Ferreria. “Perquè la gent
prengui consciència que el
sexe ha de ser, a més de satis-
factori, segur”, ha declarat la
regidora de Salut.

 prevenció

EL CONSISTORI REGALA 2.000 PRESERVATIUS

L’Ajuntament repartirà 2.000
preservatius als alumnes de
secundària en motiu del Dia
Mundial de la Sida i ben aviat ja
hi haurà màquines expene-
dores a aquests i altres equi-

Salut Pública
participa en un
congrés sobre

tabaquisme

La regidora de Joventut, Salut
Pública i Consum de Montcada
i Reixac, Eva Gonzalo (PSC), i
tècniques municipals van parti-
cipar en el quart Congrés Na-
cional de Prevenció i Tractament
del Tabaquisme de l’11 al 13 de
novembre a Barcelona explicant
l’experiència del concurs Deixa-
ho i guanya!, celebrat al municipi
aquesta primavera per incentivar
els fumadors a deixar l’hàbit.

Pla anual. La lluita contra el
tabaquisme és aquest any un dels
principals objectius del Pla Lo-
cal Sobre Drogues, especialment
entre els joves i les dones, dos
dels sectors de població més
afectats. L’Organització Mundial
de la Salut organitza cada dos
anys el concurs, coordinat a
Catalunya pel Departament de
Sanitat de la Generalitat. Aquest
any va arribar a la sisena edició
i, per primera vegada, s’hi va
afegir Montcada i Reixac. Ha
estat l’únic Ajuntament, a més
del de Barcelona, que hi ha
participat. L’Equip d’Atenció
Primària (EAP) va col·laborar
en el concurs. S’hi van inscriure
persones fumadores que volien
deixar el tabac. El compromís
era estar sense fumar durant
almenys un mes. El concursant
s’havia d’inscriure amb un testi-
moni perquè li donés suport.
L’EAP de Montcada va oferir
el suport mèdic i psicològic a
totes les persones que hi van
participar. Els que van resistir un
mes sense fumar van entrar en
el sorteig d’un seguit de premis.
A banda d’aquest concurs, les
regidories de Salut Pública i
Joventut i el Consell de la Dona
van editar el juny un fulletó in-
formatiu per prevenir el
consum de tabac entre les do-
nes i els joves.

paments públics com el Casal
d’Avis de la Mina.  L’únic mètode
per prevenir la sida és fer sexe
amb protecció, és a dir, amb
preservatiu. El sexe oral també
comporta risc de contagi. MS

mireia sabartés
redacció
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Educació i Joventut
promouen la resolució
de conflictes als IES

>> Inauguració del nou curs escolar

 >> La regidora d’Eduació, M. Flor López, i la tècnica mediadora

>> Primeres Jornades de la gent gran

mireia sabartés
can sant joan/la ribera

 >> Les jornades es van inaugurar el 15 de novembre amb presència de les autoritats municipals

Amb una xerrada sobre la re-
solució de conflictes i la pre-
sentació del programa d’acti-
vitats que organitza la Regidoria
d’Educació, el 3 de novembre
es va inaugurar oficialment a la
Casa de la Vila el nou curs es-
colar. Enguany s’han programat
als centres prop de 70 activitats
entre les quals destaca un curs
per afavorir el diàleg i la convi-
vència que organitzen per pri-
mer cop aquest any les regido-
ries d’Educació i Joventut entre
els alumnes de secundària dels
tres IES públics del municipi.
Enguany hi ha matriculats 2.441
infants a les escoles de primària
i 1.641 als quatre centres de
secundària, dels quals 1.141
corresponen a la ESO i 500 a la
secundària postobligatòria.

Oferta d’activitats. La
Regidoria d’Educació manté
aquest curs, a l’igual que anys
anteriors, l’oferta d’activitats i
tallers per a les famílies. També
organitza d’altres, més d’una
setantena entre primària i secun-
dària, adreçades als centres. Una
de les novetats són les actua-
cions que conjuntament duen a

terme Educació i Joventut per
promoure la convivència i faci-
litar la interacció en les relacions
interpersonals. Coincidint amb
aquest l’eix, es va presentar el
nou curs amb la conferència
titolada ‘Educar Per la con-
vivència i en la resolució de
conflictes’ a càrrec d’Eva Caru-
lla, tècnica mediadora de l’equip
de Clau de Volta i promocions
Culturals d’en Xic Marxant.
Carulla va compartir amb pro-
fessors, pares i veïns la clau per
afavorir la convivència i evitar
situacions de conflicte “sempre
des del respecte a la pluralitat
i establint el diàleg”. La pro-
posta de l’entitat que representa
Carulla és formar alumnes en la
tasca de mediadors, que actuïn
com a interlocutors quan hi hagi
problemes entre companys.
Aquesta fòrmula es posarà en
pràctica aquest curs als instituts
del municipi, segons  va confir-
mar la regidora d’Educació M.
Flor López (PSC).
Prèviament a la xerrada, es va
fer la primera sessió del Consell
Escolar Municipal del nou curs,
en què es va presentar el pla de
treball d’Educació i es va anun-
ciar la pròxima obertura de l’es-
cola bressol de Can Cuiàs.

La regidora d’Educació, M. Flor
López, va anunciar davant la
primera sessió del Consell Es-
colar Municipal que l’escola
bressol  munic ipal  de Can
Cuiàs obrirà les seves portes
el 22 de novembre. El centre,
de construcció modular, tindrà
capacitat per a 76 alumnes de
0 a 3 anys i disposarà de 6
aules i altres espais com una
sala polivalent, cuina, menjador
i sala de nadons. Tot i no figu-
rar a l’ordre del dia del Consell,
dedicat a presentar el pla de
treball, la responsable del De-
partament va informar de “la

imminent obertura de la pri-
mera escola bressol  de
titularitat municipal”. LM

lluís maldonado
montcada

Eleccions
als Consells

Escolars

la previsió

L’ESCOLA BRESSOL DE CAN CUIÀS
OBRIRÀ PORTES EL 22 DE NOVEMBRE

A final de novembre es faran
les eleccions als Consells escolars
dels centres públics de primària
i de secundària. El 24 de no-
vembre votaran els pares dels
CEIP El Turó, Font Freda i Rei-
xac i el 25 els d’El Viver, l’Elvira
Cuyàs i Mitja Costa. En secun-
dària també voten els alumnes.
A l’IES La Ferreria les eleccions
són el dia 25 i a l’IES La Ribera,
el 29. L’únic centre que no fa
coincidir les votacions de pares
i fills és el Montserrat Miró on
els alumnes voten el 23 i els pa-
res el dia 25. Entre les atribu-
cions dels consells hi ha, entre
d’altres, formular propostes a
l’equip directiu sobre la progra-
mació anual del centre, aprovar
el projecte educatiu, i analitzar i
valorar el funcionament general
del centre i els resultats de l’ava-
luació que faci l’administració
educativa del centre.

pilar abián
redacció

>> Consell Municipal Escolar

LLUÍS MALDONADO

ARXIU

ARXIU

Com arribar a final de mes a
partir dels 60? Quins drets té la
gent gran? Com arreglar el
testament? Com és el sexe a la
jubilació? Quines malalties de
transmissió sexual es poden
contraure? Són preguntes amb
resposta a les Primeres Jornades
de la Gent Gran celebrades del
15 al 19 de novembre al Casal
d’Avis de La Mina, de Can Sant
Joan-La Ribera. El programa,
organitzat per la Regidoria de
Participació Ciutadana, comp-
tava també amb la projecció de
la pel·lícula Pirates del Carib, i una
visita al CosmoCaixa, al refor-
mat museu de la ciència.

Obertura. En la presentació
de les jornades el 15 de novem-
bre, l’alcalde de Montcada i Rei-
xac, el socialista César
Arrizabalaga, va destacar l’alt

interès de les jornades i la qualitat
de la formació i activitats del
Casal d’Avis de Can Sant Joan-
La Ribera. Els usuaris de
l’equipament fan classes
d’informàtica i també aprenen
a navegar per Internet, tal com
va recordar l’alcalde en la
inauguració de les jornades.
Arrizabalaga també va dir que
la piràmide d’edat s’ha invertit i
que cada vegada hi ha menys
gent jove i més gent gran amb
més qualitat de vida al municipi.
Per això va apostar per millorar
encara més les condicions dels
ciutadans de més edat. El regi-
dor de Participació Ciutadana i
president de l’Àrea Social, el so-
cialista Carles Guijarro, va ani-
mar als assistents a crear el seu
propi grup de teatre perquè
actuï d’aquí a un any, a la segona
edició de les jornades. En
resposta a Guijarro, el president
del Casal d’Avis de la Mina, Je-

Economia,
sexualitat i drets a
partir dels 60 anys

 El cicle incideix sobre la qualitat de vida

MIREIRA SABARTÉS

sús Heredia, va dir que confia
poder muntar un grup de teatre,
i va fer una crida a gent de
l’espectacle perquè s’animi a co-
ordinar actors i actrius amateurs
de gent gran que són usuaris de
l’equipament públic.
A més a més, Heredia va desta-
car els continguts de la xerrada
inaugural amb Alfons Font,

president de l’Associació Pro-
motora de l’Orientació del Con-
sum de la Gent Gran, perquè
“va despendre molta energia
i va recomanar que ens ha-
víem de prendre la vida amb
bon humor per rejovenir-
nos”.
Les regidores socialistes Ana
Maria Rivas, de l’Àrea de Presi-

dència, i Eva Gonzalo, de Salut
Pública, Consum i Joventut,
també van assistir a l’obertura
de les sessions, l’última de les
quals s’havia de celebrar el diven-
dres 19 de novembre –moment
de sortir aquesta edició– amb
Jordi Muñoz, president de la
Comissió de Gent Gran del Col-
legi d’Advocats de Barcelona.
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“L’agermanament ens ha permés
solucionar necessitats bàsiques”

>> ENTREVISTA. José Roberto Ortiz, president de l’Associació de Desenvolupament de San Miguel de Montcada

mireia sabartés
montcada

L’Acaps
engega una

nova caravana
solidària

-On és exactament i com va
néixer la colònia San Miguel
Montcada?
És a 75 quilòmetres de la capi-
tal del Salvador, San Salvador, i
pertany al municipi de Nahulin-
go. Va construir-se després dels
terratrèmols de gener i febrer
del 2001, quan moltes famílies
es van quedar sense sostre i el
senyor Miguel Ángel Mejía,
l’alcalde de Nahulingo, va ges-
tionar la cessió del terreny per
part del govern central d’El Sal-
vador per poder-hi construir
cases i destinar-les a les famílies
afectades. Vam prendre posses-
sió dels habitatges el juny de
2001.
-Quines actuacions s’han fet
a la colònia amb l’ajut de
Montcada i Reixac?
Hem coordinat activitats amb els
cooperants de Montcada a tra-
vés de l’ONG Tazumal de
Catalunya. A l’hora de fer l’ager-
manament amb el vostre muni-
cipi, vam tenir la visita de l’alcalde
de Montcada i Reixac, César
Arrizabalaga, a la colònia. Els
nens de la nostra població –n’hi
ha 330 menors de 10 anys– van
demanar-nos que la Colònia
portés el nom de Montcada
arran d’aquesta visita. I estem
molt contents, per la sol·licitud
que ens van fer els infants i pel
nom que ara tenim. Una altra
cosa positiva que destaquem de
la cooperació amb Montcada i
Reixac és que rebem material
escolar.
-Hi ha més projectes pen-
dents que comptaran amb el
suport de la nostra ciutat?
Sí, de fet s’ha aprovat la cons-
trucció d’una altra escola i també

hi ha en marxa un projecte per
portar aigua potable a cada ca-
sa. Estem fent les excavacions
per fer les canalitzacions.
-Quines altres necessitats
urgents tenen?
La millora dels carrers principals
és molt important perquè estan
en molt mal estat i empitjoren
en èpoques de pluja. També és
urgent la construcció d’un dis-
pensari mèdic i un centre recreatiu
per als joves de la colònia.
-Les diferències entre Mont-
cada i Reixac i San Miguel
Montcada són moltes. Creu
que aquesta diversitat de rea-
litats contribueix a reforçar
l’argemanament?
Sí, perquè els montcadencs se
n’adonen de les necessitats bàsi-
ques que no tenim cobertes.
Així, l’agermanament ha permès
fer moltes actuacions: la recons-
trucció del campanar de la co-
lònia, la construcció del museu

municipal, l’enviament de ma-
terial escolar, la col·laboració
amb el centre escolar La Bolsona
per solucionar algunes neces-
sitats bàsiques, el projecte
d’aigua corrent i potable a la co-
lònia San Miguel de Mont-
cada… i tot això amb l’arribada
de germans i germanes coope-
rants gràcies a l’agermanament.
Aquests cooperants contribuei-
xen al desenvolupament que tant
necessitem els salvadorencs.
-Vindrà algun representant
salvadorenc a Montcada?
Tenim moltes ganes de visitar
Montcada, però no tenim més
remei que somiar-ho perquè les
condicions econòmiques del
municipi no ens permeten pa-
gar aquest viatge. Si existís algu-
na oportunitat de donar-nos
suport en aquest sentit, els hi
agrairíem molt.
-Alumnes del nostre municipi
s’escriuen amb nens i nenes

de Nahulingo. També parti-
cipen en aquesta experiència
nens de la colònia?
Sí, enviem cartes a través d’Al-
berto Martínez, cooperant del
CEIP Montserratina, i pròxi-
mament enviarem ja aquests
missatges a través del correu
electrònic, d’una manera cons-
tant i continuada.

La colònia San Miguel de Montcada
pertany al municipi de Nahulingo (El
Salvador), agermanat amb Montcada i
Reixac a final del 2001. El veïnat es va

crear justament aquell any per acollir
famílies damnificades pels terratrèmols
que van afectar el país. Actualment hi
viuen 1.200 habitants dividits en 200

cases. El fet que San Miguel hagi afegit
al seu nom el de Montcada respon a
l’agraïment per l’ajuda humanitària que
ha donat el municipi.

Ja està en marxa l’onzena carava-
na solidària que organitza l’Acaps
(Associació Catalana del Poble
Saharauí) de Montcada. Les no-
vetats d’enguany són el canvi de
la filosofia de la campanya i del
producte humanitari. En comptes
de contenidors per dipositar els
productes, aquest any l’Acaps de-
mana una cooperació econòmica
per comprar-los posteriorment. El
motiu d’aquesta decisió és que
l’esforç de la distribució i la reco-
llida dels contenidors no es cor-
responia amb el resultat obtingut,
que era molt minso, explica el pre-
sident de l’Acaps Montcada, Xavi
Jané. Les guardioles ja s’han re-
partit a l’Ajuntament, als centres
comercials, centres cívics, esco-
les, farmàcies i altres equipaments
de Montcada. La campanya s’allar-
garà fins a finals d’any excepte als
centres escolars on les guardioles
es retiraran abans de les vacances
de Nadal.
L’altra novetat de la caravana és
que després de dos anys en què
era urgent enviar aliments es tor-
na a la recollida típica d’un pro-
ducte específic per part de cada
comunitat autònoma. Ara sembla
que la situació al Sàhara ha tornat
a la normalitat i Catalunya aporta
els productes que li van ser as-
signats, els d’higiene personal.

núria reguero
redacció

 >> Anterior edició de la Caravana

ARXIU

 >> Dones de San Miguel de Montcada fent provisió d’aigua potable en una font col·lectiva

 >> José Roberto Ortiz

FOTOS: MUNICIPI DE NAHULINGO
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Oposició al nou protocol de
revisions ginecològiques

El Consell de Dones
presenta la llei integral

contra el maltractament

El Consell Municipal de la Dona
organitza una sèrie d’actes amb
motiu del Dia Internacional
Contra la Violència a les Dones,
entre el 19 i 27 de novembre. La
inauguració del programa és a
càrrec de l’advocada Maria José
Varela i la diputada al Congrés
dels Diputats Esperança Esteve
(PSC-PSOE). “Veníem recla-
mant la llei des de fa temps,
aquest govern l’ha aconsegui-
da i una diputada vindrà a ex-
plicar-nos-ho juntament amb
l’advocada  que va aconseguir
la condemna de l’imam de
Fuengirola”, explica la regidora
de Serveis Socials, Enriqueta
Delgado (PSC). Delgado
assenyala que el programa
d’actes pretén conscienciar els
ciutadans per fer front comú
contra els maltractaments a les
dones.
El següent acte és la funció La
casa de Bernarda Alba a l’Auditori
el dia 20 (22h). En el Dia Inter-
nacional Contra la Violència a les
Dones (25 de novembre), el Con-
sell Municipal de Dones orga-
nitza la lectura del manifest (19h)

mireia sabartés
redacció

>> Dia Internacional Contra la Violència de Gènere

El Grup de dones de Can Cuiàs
i diverses dones a títol indivi-
dual han iniciat una campanya de
recollida de signatures contra
l’ampliació d’un a tres anys del
període recomanable per fer les
revisions ginecològiques. El col-
lectiu, que ha obtingut prop de
600 firmes en una setmana, ha
criticat la mesura adoptada pel
Servei Català de la Salut (SCS)
perquè considera “que tres anys
sembla un termini excessiu si
l’objectiu és detectar les ma-
lalties precoçment” , ha
comentat la presidenta del Grup
de Dones de Can Cuiàs, Caroli-
na Izquierdo, qui ha sol·licitat
una reunió informativa sobre el
nou protocol de revisions
ginecològiques del SCS.
Les impulsores de la iniciativa
han repartit fulls per diversos
comerços de la ciutat perquè les
persones interessades puguin
signar i adherir-se a la protesta.
L’objectiu és presentar les fir-
mes recollides a la Regió
Sanitària Centre del SCS, on
pertany Montcada, per deixar
constància de seva oposició.

sílvia alquézar
redacció

 >> Un jove signant en un dels fulls

>> Campanya de recollida de signatures

davant de la Casa de la Vila i un
recital de poemes a càrrec d’ El
Rinconcillo. L’últim acte és el
concert Trenquem el silenci, a
l’Edifici Fòrum el 27 de novem-
bre. El transport en autocar està
inclòs en el preu, 6 euros per en-
trada, a la venda a l’Espai Jove
Can Tauler i a l’Oficina de la Do-
na. Com a mostra de rebuig a la
violència de gènere el Ple va
aprovar per unanimitat el 28
d’octubre una moció presentada
pel Consell de Dones segons la
qual els regidors faran un minut
de silenci en els plens com a
mostra de condol cada vegada
que hi hagi més víctimes.

 >> Cartell que recull el programa

SÍLVIA ALQUÉZAR EMA
L’Ajuntament no ha volgut
posicionar-se al respecte fins
que el SCS expliqui el protocol.
La regidora de Salut Pública, Eva
Gonzalo (PSC), ha avançat que
“es farà una reunió informa-
tiva oberta a tothom per do-
nar a conèixer el document”.

El nou protocol. Segons
apunta el nou protocol al qual
La Veu ha tingut accés,  totes les
dones, des de l’inici de les rela-
cions sexuals fins als 35 anys,
s’han de fer 2 citologies cervi-
covaginals seguides, amb un
interval d’un any. Si són nega-
tives, la periodicitat es recomana
cada 3 anys, sempre que no exis-
teixin factors de risc. Per a les
dones de 35 a 64 anys la perio-
dicitat recomanada és cada 5 anys,
tot i que la més extesa és cada 3.
En dones de 65 anys o més, que
han estat sotmeses a cribatges
anteriorment, no cal continuar
amb les citologies. En cas de do-
nes amb factors de risc associats,
es pot recomanar una major fre-
qüència de la citologia i un inici
precoç. Es considera el factor
de risc més rellevant l’existència
d’infecció pel virus del papiloma

humà, que sol estar associat amb
l’activitat sexual (canvi de pare-
lles, HIV positiva, infeccions se-
xuals...). Globalment, la inci-
dència i la mortalitat del càncer
invasiu de coll d’úter al nostre
país es troba entre les més baixes
del món. Segons consta en el
nou protocol, si la periodicitat
es redueix a cada 3 anys en totes
les dones de 20 a 65 anys sexual-
ment actives, no hi ha pràctica-
ment diferència en la reducció
de la incidència, però s’acompa-
nya d’una reducció significativa
del nombre de citologies.
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L’antiga Acadèmia Lis serà
el centre cívic del veïnat

 >> Signatura de l’alcalde i els propietaris del contracte d’arres

pilar abián
la ribera

FOTOS: PILAR ABIÁN

>> Equipament per a la Ribera

L’Ajuntament ha adquirit el lo-
cal de l’antiga Acadèmia Lis amb
l’objectiu que esdevingui el nou
centre cívic de la Ribera. El 5
de novembre es va formalitzar
el contracte d’arres entre els
propietaris, Rogelia Trapote i
José Luís García, i l’alcalde, Cé-
sar Arrizabalaga (PSC) en un acte
al qual es va convidar a assistir
els membres de la Taula Cívica
de la Ribera recentment creada
amb l’objectiu d’afrontar els
problemes del veïnat.

Objectius. L’edifici té una su-
perfície de 800 m2 i podria obrir
durant el primer trimestre del
2005. Segons fonts municipals,
donarà cabuda a activitats com
el programa Després de bere-
nar i cursos d’inserció laboral;
tindrà espais per les entitats i una
oficina de Serveis Socials, entre
d’altres. La transformació de
l’antiga acadèmia Lis en un equi-
pament social s’emmarca en el
Pla Integral de la Ribera elaborat
per l’Ajuntament. L’operació de
compra suposarà el pagament
de mig milió d’euros, que s’in-

clouran en el pressupost muni-
cipal de l’any vinent. El president
de l’Àrea Social, Carles Guija-
rro (PSC), ha destacat la impor-

tància d’aquesta mesura “per-
què els veïns comencin a vi-
sualitzar els canvis que afec-
taran la Ribera”.

 >> Els membres de la Taula Cívica assistents a l’acte de signatura
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gent que es mou
Col·lectiu de joves C4

El grup vol contribuir a dinamitzar la vida social i cultural de Can Cuiàs

més informació
Col·lectiu de Joves C4
De dilluns a divendres,

a partir de les 17h

 >> Al final de les funcions, els protagonistes del Passatge del Terror van posar amb aquesta fila

Joves amb inquietuds
ROSER SOLANO

Centre Cívic de Can Cuiàs.
Tel. 935  758 705

Pocs actes a Montcada aixequen
tanta expectació i atrauen tants
assistents com el Passatge del
Terror que acull des de fa tres
anys el Centre Cívic de Can
Cuiàs per Tots Sants. Si la pri-
mera edició va ser impulsada pel
Punt Jove del centre –depenent
de la Regidoria de Joventut– ara
és un grup de joves qui porta el
pes de l’organització, inventant
els quadres escènics de terror,
dissenyant el vestuari i partici-
pant activament com a perso-
natges. Les activitats d’aquest

laura grau
can cuiàs

grup, que s’autoanomena Co-
l·lectiu de Joves Centre Cívic
Can Cuiàs –d’aquí li venen les
quatre cés del nom– no es limi-
ten al passatge del terror on, això
sí,  hi tenen  la mà trencada.

Propostes. El seu objectiu és
oferir propostes lúdiques i
culturals als joves cada vegada
que hi hagi una data assenyalada,
ja sigui Nadal, Sant Jordi o Car-
naval, entre d’altres. El grup
prepara la celebració del Dia
Mundial de la Sida. Alhora tam-
bé vol fer-se ressó de les de-
mandes dels joves del barri

que, sovint, tenen una sensació
d’aïllament respecte a la resta
de Montcada: “L’autobus 155
té un horari molt limitat
quan volem anar al centre”,
diu la Diana López. “Ens
agradaria que es fessin més
activitats coordinades entre
els joves dels diferents ba-
rris”, afegeix.
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en 2 minuts...

La Caixa dóna 6.000 euros a entitats

La Castanyada es viu al carrer

La Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona ha subvencionat 5
entitats de Montcada i Reixac amb 6.000 euros. Cadascuna de
les associacions rebrà entre 500 i 2.000 euros. Els beneficiaris
són Adimir, l’Esplai per a la Dona, l’Associació de Fibromialgia,
el Casal d’Avis de la Mina (Can Sant Joan-La Ribera) i l’Escola
Manetes de Càritas. A la foto superior, representats de les entitats
amb les autoritats polítiques i responsables de La Caixa.MS

ÁNGEL ACÍN

Es busquen voluntaris
lingüístics per parlar català

�

�

Nous ordinadors a Can Tauler�

Sortida de l’Espai Jove Can Tauler a Tiana

PILAR ABIÁN

Les associacions de veïns de Font Pudenta-Muntanyeta, Terra
Nostra i Can Cuiàs
van celebrar la festa
de la Castanyada el
31 d’octubre. Les
tres entitats van ser
fidels a la tradició
de torrar castanyes
i menjar-les a la
vora del foc, com
es veu en aquesta
imatge captada a la plaça del Poble de Terra Nostra on els veïns
no van faltar malgrat la pluja i les baixes temperatures. LR

Una quarantena de joves va participar els dies 30 i 31 a la sortida que l’Espai Jove Can Tauler va
organitzar a una casa de colònies de Tiana (Maresme), en commemoració del segon aniversari del
centre i també per celebrar la Castanyada. Els joves van passar la nit a la casa i van poder gaudir
d’activitats lúdiques programades per l’Espai Jove. A la sortida va assistir també la regidora de
Joventut, Eva Gonzalo (PSC). LR

Les associacions de veïns de Font Pudenta-Muntanyeta, Terra
Nostra i Can Cuiàs van celebrar la festa de la Castanyada el
passat 31 d’octubre. Les tres entitats van ser fidels a la tradició de
torrar castanyes i menjar-les a la vora del foc, com es veu en
aquesta imatge captada a la plaça del Poble de Terra Nostra on els
veïns no van faltar malgrat la pluja i les baixes temperatures. LR

Joc interactiu del CEIP Mitja Costa�

Els internautes que es connectin a la web del CEIP Mitja Cos-
ta (http://www.xtec.es/ceip-mitja-cos-
ta) podran conèixer 40 indrets de
Montcada a través del joc Safari
fotogràfic, un espai multimèdia que
consisteix a localitzar en el plànol i fo-
tografiar 40 llocs de Montcada seguint
les indicacions del programa i que també
es pot consultar des de l’apartat webs
d’interès de montcada.org. Un intrèpid
joc d’habilitat i enginy on el temps
també compta. El director de l’escola, Jaume Fonoll, ha dissenyat
el joc.  LR

DAVID RUIZ

19 montcadencs que aprenen
català busquen parelles lin-
güístiques per parlar l’idioma
durant un mínim de 10 hores.
El Servei Local de Català fa una
crida per captar voluntaris que
ajudin a millorar l’oral d’aquestes
alumnes, que van a classe i
necessiten complementar el seu
aprenentatge de la llengua.
 La sessió d’aparellament tindrà
lloc el 15 de desembre, dins del
projecte Voluntaris per la llengua.
La parella haurà d’ajudar
l’alumne a superar qualsevol
mena d’inseguretats i vergonyes
que li puguin sorgir a l’hora de
parlar català.

L’èxit de la iniciativa. La
primera edició del programa a
Montcada va ser un èxit. A
principis d’any, 19 persones ja van
apuntar-se a l’experiència. “La
gent repeteix i està contenta”,

Prop de 20 montcadencs que aprenen l’idioma volen millorar l’oral fora de les aules

assegura la dinamitzadora lingüís-
tica del Servei Local de Català
de Montcada i Reixac, Maica
Garcia, que afegeix que “el
resultat és positiu des del
moment que estàs parlant de
gent que fa un esforç per
aprendre català en un muni-
cipi com Montcada on no hi

ha un context catalanitzat”.
Garcia demana als catalano-
parlants que no canviïn d’idioma
quan parlin amb persones
nouvingudes. I és que la iniciati-
va també vol incidir en els hàbits
lingüístics dels catalanoparlants i
consolidar la idea que el català és
i ha de ser, llengua d’acollida.

mireia sabartés
montcada

 >> Els voluntaris per la llengua es troben per parlar català

ARXIU/LAURA GRAU

LLUÍS MALDONADO
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NOU HORARI

De dimarts a dissabte : de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

EXPOSICIÓ

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 8 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, d’11 a 14h

SALA PRINCIPAL

EXPOSICIONS

25 de NOVEMBRE
DIA INTERNACIONAL
CONTRA LA VIOLÈNCIA
A LES DONES

DIA MUNDIAL
CONTRA LA SIDA

Vegeu continguts al repàs dels dies

19h
Lectura del manifest

Informació:
935 726 474
Veure activitats
al repàs dels dies

PREMI ESTATAL
DE FOTOGRAFIA

Fins al 21 de novembre

27 de NOVEMBRE. 22h.

HOTEL
COCHAMBRE
Cia. Tururut

TEATRE FAMILIAR

Un espectacle amb bona música i sorpre-
nent humor en honor a un gran mestre de
la vida: el poeta i música Joaquin Sabina.
Si vols tenir una nit cochambrosa, diver-
tida i calenta, ja ho saps...

Preu: 5 euros

EXPOSICIÓ
Fins al 12 de desembre

OBRES SELECCIONADES
AL PREMI NACIONAL DE PINTURA
JUAN RAMÓN MASOLIVER 2004

20 de NOVEMBRE. 22h.

LA CASA DE
BERNARDA ALBA
O LAS FURIAS DE
LA BERNARDA
Antonia’s Company

TEATRE

Preu: 5 euros

21 de NOVEMBRE. 12h.

EL GEGANT
SEMPRE TÉ GANA
Binixiflat Teatre

TEATRE FAMILIAR

Intriga i emoció en una història d’ogres on
l’heroïna és una noia molt atrevida. Es-
pectacle amb marionetes manipulades
amb teija i fil.

Preu: 3 euros

Una obra premiada com a millor especta-
cle a la Mostra de teatre Breu de Barcelona
2003. Una proposta tremendamentt seri-
osa i amb un nivell d’interpretació de
qualitat imprescindible per als aficionats al
bon teatre.

DE QUÈ VA LA SIDA?
Del 22 de novembre al 12 de desembre

Participació. El Mercat d’Art es farà a l’Auditori Municipal d i estarà
obert del 17 de desembre de 2004 al 9 de gener de 2005 (ambdós
inclosos). Es podrà participar en les modalitats de ceràmica,
fotografia, pintura i escultura. La participació és oberta a artistes
locals o vinculats a Montcada i Reixac.
Inscripcions. Les inscripcions per optar a participar en el
Mercat d’Art es faran personalment a: CASA DE LA VILA, a la
consergeria del C/ Domingo Fins 15, del 22 al 30 de novembre,
en horari de dilluns a divendres de 9 a 14 h i de 17 a 20 h. i dissabtes
de 10 a 13 h. Els participants hauran d’omplir una butlleta
d’inscripció que estarà disponible a Casa de la Vila, consergeria
del C/ Domingo Fins 15.
Modalitat Escultura, ceràmica: Cada artista podrà exposar un
màxim de cinc obres, en funció de les seves mides. La mida
màxima permesa serà de 50x50x50 cm. Els artistes que no han
participat mai en el Mercat d’Art, en el moment de fer la inscripció,
hauran de presentar fotografies de les cinc obres a exposar.
Modalitat pintura i fotografia: Cada artista podrà participar amb tres
obres amb bastidor per exposar i /o  amb una carpeta amb obra
sense emmarcar. Els artistes que no han participat mai en el

VIIIè MERCAT D’ART DE MONTCADA I REIXAC
Mercat d’Art, en el moment de fer la inscripció, hauran de presentar
dues obres. Tindran prioritat els artistes que presentin obra en carpeta.
El preu màxim de venda de cada una de les obres en qualsevol
modalitat serà de 300 €. El dia 3 de desembre es farà públic a la Casa
de la Vila, al plafó informatiu de la consergeria del C/ Domingo Fins
15, el llistat dels artistes seleccionats.
Selecció i presentació d’obra
Els artistes no seleccionats hauran de recollir les fotografies i les obres
lliurades en  fer la inscripció a: Casa de la Vila, consergeria del c/
Domingo Fins 15,  el dia 3 de desembre de 2004 de 10 a 14 h. i de
17 a 20 h. i el dissabte 4 de desembre de 2004 de 10 a 13 h.
Els artistes seleccionats hauran de portar les obres per a participar
al Mercat d’Art, el dimarts 14 de desembre de 2004 de 17 a 20 h. a
l’Auditori Municipal de Montcada i Reixac (pl. de l’església 12).  Serà
imprescindible que totes les obres estiguin identificades amb el nom
de l’artista, títol de l’obra (si s’escau) i el preu de venda al públic.
Així mateix, l’artista presentarà un llistat amb la relació d’obres que
presenta al Mercat d’Art i el preu corresponent.
Informació: CASA DE LA VILA.
DEPARTAMENT DE CULTURA. TEL. 93 565 11 22.

Divendres 19
exposició. Cartells sobre la SIDA. Hora:
17 a 22h. Lloc: Can Tauler (Balmes, 16).
exposició. Petroli i persones:
l’oleoducte de Txad-Camerun. Fins el 2
de desembre. Lloc: IES La Ferreria
(Progrés s/n). Organitza: Medicus Mundi
i Enginyeria sense Fronteres.
jornades per a la gent gran.

Jocs de taula i bitlles. Hora: 10h.  Xerrada
Quan som grans tenim drets?. Hora: 17h.
Lliurament de premis.  Hora: 19h. Cloen-
da. Hora: 19:30h. Lloc: Casal d’Avis Can
Sant Joan - La Ribera
conferència. La nova llei integral
contra la violència a les dones. Hora:
18:30h.  Lloc: Auditori.

Dissabte 20
sortida a Andorra. Visita a l’ermi-
ta de Meritxell i entrada a Caldea. Hora:
9h. Organitza: Grup  de Dones de Can
Cuiàs. Preu: 70 euros (sòcies), 75
euros(no sòcies).
Inscripció: Centre Cívic Can Cuiàs.
jornada de reflexió. Més enllà
del maltractament. Hora: 9.30h.  Lloc:
Casa de Cultura-Monestir de Sant Cugat.
Organitza: Grup de Dones de Can Cuiàs.
passejada. Per la Rambla Catalunya
(BCN). Hora: 11h. Lloc: Rambla Catalunya-
Còrcega. Organitza: Fundació Cultural.
inauguració. Parc del Bosc d’en
Vilaró. hora: 13h. Lloc: c/ Verdún,1
torneig Play Station 2.  Campi-
onat del joc Tekken 4. Hora: 18h. Lloc:
Espai Jove Can Tauler (Balmes, 16).
teatre. La casa de Bernarda Alba o las
furias de  Bernarda. Cia. Antonia’s Com-
pany.  Hora: 22h.  Lloc: Auditori. Preu: 5
euros.

Diumenge 21
exposició. Cartells sobre la SIDA. Lloc:
Casa de la Vila fins el dia 12 de desembre.

Dilluns 22
teatre familiar. El  gegant sempre
té gana. Cia Binixiflat Teatre. Hora: 12h.
Lloc: Auditori. Preu: 3 euros.

Dijous 25
celebració. Lectura del manifest con-
tra  la Violència a les Dones. Hora: 19h.  Lloc:
Casa de la Vila. Organitza: Consell Dones.
marató de TV3. Xerrada a càrrec
de la doctora Corbella. Hora: 19h.  Lloc:
La Unió (Av. Catalunya, 16-18).
teatre. Històries. Lectura de poemes
de Dario Fo i Franca Rame. Cia.
Rinconcillo.  Hora: 19:30h.  Lloc: Auditori.
literatura. Presentació del llibre Les
llàgrimes de Nasser, del reporter de TV3
Esteve Soler, enviat especial a l’Iraq. Hora:
12:30h.  Lloc: Sala polivalent de l’ABI.
reunió. Taula cívica de  la Ribera. Hora:
20h.  Lloc: Casal infantil i juvenil (Conca,
bloc C).
ball. Curs de ball de saló. Hora: 22:30h.
Lloc: Espai Polivalent del Molí (Molí s/n).
Organitza: Amics de Montcada.

Divendres 26
alpinisme. Curs d’iniciació. Hora: 18h.
Lloc: CEAV (Bateria, 29). Organitza: CEAV
(Centre d’Espeleologia Alpí Vallesà).
xerrada. Petroli i persones: l’oleo-
ducte de Txad-Camerun. A càrrec de Joan
Oliver, d’ESF-Girona. Hora: 13h. Lloc:
IES La Ferreria (Progrés s/n).
sopar-concert. Hot carajillo’s
Happy Band. Hora: Sopar a les 21:30,
concert a les 23h. Lloc: ABI (Colon, 5).
Venda d’entrades: ABI i Cafè Colon.
cinema sota terra. La sima de la
higuera, cavitat més gran de la regió de
Múrcia. Hora: 19:30h. Lloc: Can Tauler.

Dissabte 27
música. Grup Cuerpo y Alma. Hora: 21h.
Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs (Geranis, s/n).
concurs de cuina.  Hora: 21h.
Lloc: Espai Polivalent del Molí (Molí s/n).
Organitza: Amics de Montcada.
música. Hotel dulce hotel, amb el grup
Hotel Cochambre. Hora: 21h. Lloc: Audito-
ri (Pl. de l’Església, 12). Preu: 5 euros.
alpinisme.  Sortida del curs d’alpinis-
me  a Ulldeter. Dies 27 i 28 de novembre.
Hora: 12h. Organitza: CEAV (Bateria, 29).
concert. Trenquem el silenci. Amb
Quimi Portet i Gerard Quintana, entre altres.

Hora: 22h. Lloc: Edifici Fòrum (Rbla. Prim
1-17. Barcelona). Organitza: Plataforma
unitària contra la violència a les dones.

Diumenge 28
excursió. Visita al Delta de l’Ebre amb
esmorzar i dinar.  Preu: 45 euros. Inscrip-
ció:  93 564 22 28 (Sr. Mestres)  93 564 36 42
(Sr. Coy). Organitza: Penya Barcelonista.
xocolatada. Hora: 10h. Lloc: Local
AV Font Pudenta (Passatge Hug, 28). Or-
ganitza: AV Font Pudenta i Muntanyeta

Dilluns 29
Pla Estratègic. Presentació. Hora:
19:30. Lloc: Auditori (Pl. de l’Església, 12).

Dimarts 30
campanya ocells. Presentació de
la campanya Caixes-niu per a ocells
insectívors.Hora: 19h. Lloc: C. de la Vila.
cata de vins i caves. I Cicle. A
càrrec de l’enòleg Pere Mata. Hora: 21h.
Lloc: ABI (Colon, 5). Preu: venda antici-
pada 12 euros. Socis 9 euros.

Dimecres 1
dia Mundial de la Sida. Tapís
gegant sobre la SIDA, amb la participació
d’entitats i col·lectius. Hora: 16h. Lloc:
Carrer Major. Organitza: Regidories de
Salut Pública i Joventut.
inauguració. Exposició calendaris
d’Elisa Riera. Hora: 20h. Lloc: Fundació
Cultural Montcada (Major, 47).

Dijous 2
conferència. Operació Garzón:
Testimoni de independentistes catalans
torturats el 1.992. Hora: 20:15h. Lloc: ABI.

Divendres 3
videofòrum. Sobre la Sida. Hora: 22h.
Lloc: Espai Jove Can Tauler. Organitza:
Regidories de Joventut i Salut Pública.
esquí. Sortida a Val Thorens (Alps
Francesos). Sortida: 22h. Organitza: El
Cim. Informació: c/ Major, 69.
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones i que no siguin
respectuoses tant amb les persones com
amb les institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Per què no hi ha cap de vianant al carrer Castelló del Pla d’en
Coll? Antonio Ortega. Pla d’en Coll.
En el moment en què es va planificar la senyalització horitzontal entre
la zona industrial i la residencial del Pla d’en Coll, no es va plantejar
la necessitat de delimitar passos de vianants en cap de les dues bandes.
L’Ajuntament està al cas de la situació i en breu  es pintaran els passos
en el tram final amb el carrer València, Camí de Font Freda i el carrer
Eivissa. Li agraim l’observació. Carme Porro, presidenta de l’Àrea
Interna de l’Ajuntament

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

farmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

novembre/desembre
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

19
Duran Vila

20

Guix

22 23
E. Relat V. Nieto

24 25
J. Relat Marín

21
Vila

Duran Duran

282726

29
Pardo Guix

30 1
E. Relat V. Nieto J. Relat Marín

432 5
Marín

En l’anterior número es va publicar el llistat
de membres de la Comissió Coordinadora
del Pla Estratègic amb una errada que ara
rectifiquem. El representant de l’Associació
de Comerciants de Centre Llevant no és
Eduald Lluís, sinó Jesús González, l’actual
president de l’entitat.

Fe d’errates

6 7 8 9 121110
J. Vila Pardo Guix E. Relat V. Nieto J. Relat J. Relat

Centenars de montcadencs han sortir al carrer en les darreres
setmanes per protestar contra de la taxa de residus, la implementació
de zones blaves i, en general, contra el que consideren impostos
abusius. Si bé la percepció que tenen aquests veïns és que la pressió
fiscal va en augment, des del govern local s’assegura que Montcada
i Reixac és un dels municipis on hi ha menys càrrega impositiva de
la comarca. Com a exemple, es diu que l’IBI està set punts per sota
de la mitjana de la província, d’acord amb un estudi de la Diputació,
i que la taxa de recollida de residus és també una de les més baixes,
a banda que enguany no ha augmentat de preu quan sí ho ha fet a
la resta de poblacions veïnes on es paga un preu subtancialment
superior pel mateix concepte. Tots aquests arguments s’han donat
públicament tant en el Ple com a través dels mitjans de comu-
nicació, però és obvi que la informació no ha arribat amb l’amplitud
que el consistori pretenia. Malgrat que la taxa es va aprovar l’any
passat i es va comunicar per carta a tots els contribuents el perquè
de la mesura, avui dia hi ha molts veïns, inclosa la mateixa FAVMiR
que creien que finalment no s’aplicaria davant les 2.300 signatures
recollides en contra.
Potser la implementació de la taxa mereixia una àmplia trobada
veïnal on el govern local hagués clarificat la necessitat del nou impost.
Tampoc sabem si hagués servit per acostar posicionaments o per
distanciar-los. En qualsevol cas avui dia és evident que cal recupe-
rar la via del diàleg. Els que criden volen ser escoltats i també els
que gestionen aspiren a què els ciutadans estiguin satisfets de la seva
tasca i a què les seves polítiques siguin aplaudides. Per tant, convé
seure a parlar per acabar amb el clima de crispació i aconseguir el
que se suposa és l’objectiu comú de tots, una ciutat de qualitat i
basada en el respecte mutu entre administració i administrats.

Prevenció?
Conxita Valero
Montcada
>>Sóc una dona de 46 anys.
Recentment, he sabut que d’ara
en endavant les revisions gine-
cològiques que em realitzaven
un cop a l’any, passen a ser cada
tres anys. Em sembla una mida
hipòcrita, quan durant molts
anys se’ns ha parlat de la neces-
sitat de les revisions anuals per
prevenir els dos tipus de càncer
que ens controlen. Ara, se´ns ex-
plica que, després d’una sèrie
d’investigacions, no es veu la ne-
cessitat de fer-ho amb aquesta
regularitat. En el meu cas, i supo-
so que en el de moltes altres, cada
vegada conec més casos propers
a mi de dones que pateixen càncer
de mama, detectat d’un any a
l’altre. Això em fa pensar que
aquesta mida és presa únicament
pels problemes de finançament
de la sanitat a Catalunya. Per això
demano que s’adoptin altres me-
sures que no ens deixin indefenses
davant d’aquesta malaltia que, fins
i tot amb una revisió anual, segueix
posant en perill la nostra vida.

¿Zona residencial?
Guillermo Torraba
Can Cuiàs
>> Soy un vecino que vive en
Can Cuiàs, zona residencial se-
gún el Ayuntamiento, aunque
para mí lo sea  sólo a la hora de
pagar impuestos. Por ejemplo,
la tasa de recogida de basuras,
que si no es ilegal, sí es immoral,
ya que hacía muchos años que
este impuesto no se pagaba. Im-
puesto sobre transportes en un
barrio que, si te descuidas y cie-
rran el metro y el autobús, tie-
nes que coger un taxi para lle-
gar a casa. Impuesto del IBI, uno
de los más caros de los barrios
de los alrededores ¿por qué?
Porqué está considerado zona re-
sidencial. Una zona residencial
que está al lado de un polígono
industrial, que sólo tiene entrada
y salida por el mismo sitio  y con
un cruce peligrosísimo, sin semá-
foro que lo regule. Junto a dicha
entrada tienen al lado del polí-
gono industrial más de 100
metros de acera en mal estado y

con el peligro de caer al vacío. Se
han hecho alegaciones en contra
de tanto impuesto immoral. En
vez de escucharnos han empeza-
do, ya que les ampara la ley, a em-
bargar nuestras cuentas privadas.
Quiero hacer una reflexión, éste es
el Ayuntamiento que hemos vota-
do, y no hablo de ningún partido
político en particular.

En justicia
Josefa Miras
Montcada
>>Quisiera hacer constar que
cuando he leído todos los suce-
sos actuales de alabanzas mere-
cidas y homenajes al mossén
Josep M. Juan-Torres me ha
dolido que no mencionen para
nada a su gran amigo Juan Balart
(q.e.p.d), ya que era una extraor-
dinaria persona y siempre ha
estado a su lado para todo e in-
cluso cuando por la noche ha-
cían un partido de fútbol, le iba
a hacer compañía para poder
discutir las jugadas. Me extraña
que su nombre no salga cuan-
do sí aparecen los de otras per-
sonas menos allegadas. En fín,
la vida es así, siempre se queda
en el tintero algo que hubiése-
mos querido decir y la volun-
tad basta. Como la carta es cor-
ta, quiero hablar de otro tema:
¿por qué la fábrica Asland no
deja de extraer piedra del Turó
y la trae de otros lugares para
fabricar cemento? Creo que ya
ha hecho bastante daño, puesto
que con las extracciones Mont-
cada ha perdido una gran joya
y la ermita, con un gran esfuer-
zo, se podría recuperar. De ilu-
sión también se vive. Al igual
que los destrozos que han he-
cho en esa montaña donde ha-
bía tantos pinos, retama, tomi-
llo y otras plantas que quizás vol-
verían a resplandecer, y la mon-
taña estaría más concurrida. ¡En
qué mala hora les dieron ese per-
miso que ya lo toman por inde-
finido! ¿Hasta cuándo?

Rèplica
Jordi Sánchez Escrigas
Montcada
>>Motivat per l’interès del te-
ma, i també per l’amistat que

professo a l’autor, m’agradaria
rebatre la carta d’en Joan Ame-
nós sobre les zones blaves, pu-
blicada en el darrer número.
Estem d’acord que l’espai públic
no és infinit. Ara sembla que algú
ha arribat a la conclusió que:
“Com l’espai és tan limitat, re-
servem-lo per als rics, per als qui
el puguin pagar”. I se’m podrà
dir que això és demagògia.
Doncs no. Demagògia és posar
en boca dels qui ens oposem a
les zones blaves arguments com
que “els veïns més pròxims tenim
més dret d’ús sobre els
aparcaments propers”, o que
“cal triar els veïns que tenen dret
a aparcar”. Arguments i deman-
des ridiculitzades que no he sentit
a cap dels veïns que no volem la
zona blava.
Doncs sí, hi ha gent que tenim el
problema de no trobar apar-
cament. Potser filosòficament és
un problema irrellevant, però el
fet és que no trobem aparcament.
I des del govern municipal no es
dóna cap solució sinó que
s’agreuja el problema.  També
volem defensar els drets dels
vianants i fomentar el transport
públic. Però a la pràctica, avui,
amb la zona blava, el resultat és
el contrari: les voreres dels car-
rers del barri estan envaïdes de
cotxes, i qui vol venir d’altres
barris al centre per baixar a Bar-
celona en tren no té ara on apar-
car. El nostre municipi té un han-
dicap estructural derivat de la
divisió geogràfica i de l’esquar-
terament que li produeixen les
vievessen. Si volem un centre viu
on sobrevisqui el comerç cal ga-
rantir l’accessibilitat dels ciutadans
de tots els barris. Però això no es
pot fer empitjorant el problema
diari d’aparcament dels veïns. Un
aparcament privat soterrat
podria cobrir les necessitats dels
consumidors del comerç local,
sense penalitzar als veïns del cen-
tre. El problema existeix i cal una
reflexió global sobre el model de
ciutat que transcendeix l’àmbit de
Montcada, no un pedaç que em-
pitjora la situació. I el debat no
hauria de derivar en un conflicte
d’interessos que enfronti els veïns
d’un barri amb els dels altres.
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Carles Guijarro
Portaveu del PSC

La taxa de residus
és necessària

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Tenim com a objectiu
reduir la pressió fiscal

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

L’increment proposat
pel govern és raonable

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

El 28 d’octubre es van aprovar en Ple les ordenances fiscals per a
l’any vinent amb un augment mitjà del 3,2% que, segons apunta el
govern local, està per sota de les previsions de l’IPC. L’equip de govern,
PSC, CiU i ICV-EUiA, va votar a favor, ERC va fer una votació diferen-
ciada en alguns punts i el PPC va votar en contra. Mentre es feia la
sessió plenària centenars de veïns es manifestaven al carrer en contra
de la taxa de residus i de les zones blaves implementades recentment.

És elevada la pressió fiscal que suporten els montcadencs?
Són justificades les protestes veïnals contra la taxa de
residus i les zones blaves?

Des d’ICV-EUiA considerem raonable
l’increment que s’aplicarà a les ordenances
fiscals per l’any que bé, tenint en compte
que si continuen al ritme que porten aquest
any 2004, la previsió de augment de l’IPC
arribarà al 3,7 % com a mínim, i la puja-
da mitjana de les ordenances serà del 3,2
%, o sigui mig punt per sota, i per tant
entenem que d’aquesta forma la pressió
fiscal que rebran els ciutadans i ciutadanes
serà suau, però no només perquè aquest
any s’aplicarà un baix tant per cent, sinó
perquè des de fa molts anys que a Mont-
cada sempre s’ha portar a terme unes
polítiques dels impostos de repercussió
mínima. D’altra banda també creiem que
des del govern hem de fer mes pedagogia
envers la gent, perquè s’entengui amb
claredat la necessitat d’aplicació dels

És tradicional en aquestes dates que totes
les administracions públiques aprovin les
ordenances fiscals, els impostos i les taxes
que s’aplicaran a l’any  2005. Pel que res-
pecta a Montcada i Reixac, l’increment
respecte a l’any 2004 és d’un 3,2% de
mitjana, que representa una disminució de
la pressió fiscal al conjunt dels ciutadans
de mig punt  –0,5 %– atès que l’IPC
previst per l’any 2005 és d’un 3,7 %.
El govern municipal pretén per a l’any
2005 tres objectius. En primer lloc,
mantenir la capacitat inversora en
equipaments públics i parcs i jardins, la
remodelació de carrers, centres cívics que
es va produir en el període 1999 – 2003.
Per això destinarà més de 18 milions
d’euros en noves inversions a Montcada
pel període 2003-2007. En segon lloc, co-

Quan centenars de persones es mobilitzen
per mostrar el seu malestar per la taxa de
recollida de residus, per les zones blaves
o pels impostos abusius en general, hi ha
alguna cosa que no funciona. Des d’ERC
entenem que les prioritats d’aquest equip
de govern no s’adiuen amb les necessitats
de la població, que la gestió dels recursos
no és eficaç ni prou eficient, que sovin-
tegen els dispendis i que s’estira més el
braç que la màniga, portant a terme preci-
pitadament inversions de gran magnitud
que després passen a gestió privada sense
atendre la ciutadania i, el que és pitjor,
sense escoltar-se-la. Un increment de l’IBI
del 5,2% (el 3,2% que apuja l’Ajuntament
més el 2% de l’Estat), és una pressió fis-
cal important sobre un ciutadà que només
veurà incrementar el sou una mitjana de

La generació massiva de residus a les
nostres ciutats creix dia a dia i fa que cada
cop sigui més difícil preservar el nostre
planeta. Aquesta és una problemàtica que
va més enllà de l’àmbit local i comarcal, i
que ens porta a tos els ciutadans a prendre
mesures que afavoreixin i defensin el
mediambient. És per aquest motiu que
l’Ajuntament ha apostat per la recollida
selectiva i per fer una política de residu
mínim, transmetent a la ciutadania la
importància i la repercussió de la sepa-
ració de la brossa i el seu reciclatge.
Aquest compromís i conscienciació im-
plica un esforç personal i econòmic per
part de tots els ciutadans i del nostre
consistori, reinvertint aquests esforços en
actuacions de millora com: el sistema de
recollida selectiva, implementació de

l’IPC espanyol (que és més baix que el
català), i el govern municipal només fa
que agreujar-la mitjançant impostos enco-
berts, com les zones blaves, o indirectes,
com la taxa de recollida de residus. De-
fesem la necessitat d’aquesta última, però,
entenem que l’Ajuntament ha d’assumir la
mateixa despesa que per aquest concepte
assumia abans de la taxa (aproximadament
el doble dels 300.000 euros de què ara es
fa càrrec), que a part de reinvertir els
ingressos que es perceben per l’Ecoparc
es tinguin en compte un seguit de
paràmetres per fer la taxa més progressiva
(ateses les possibilititats econòmiques i la
quantitat de residus que es produeixin) i
que, en tot cas, la càrrega que suporti el
ciutadà per aquest concepte no suposi més
d’un terç de la despesa total del servei.

rregir la disminució d’ingressos que s’ha
produït per l’anul·lació de l’Impost
d’Activitats Econòmiques que pagaven
fonamentalment les petites indústries i els
comerços amb un control estricte de la
despesa pública que anava destinada a
serveis no obligatoris. I el tercer objectiu
és disminuir la pressió fiscal local. Com
he comentat abans, amb la pujada dels
impostos i taxes per sota de l’IPC i la
congelació de la taxa de residus (el mateix
import que es paga l’any 2004) que
s’aplicarà a l’any 2.005 i les bonificacions
que s’han aprovat representa l’import
més baix de tots els municipis de l’Àrea
Metropolitana.

Alguna cosa
no funciona bé

Teodoro García
Portaveu del PPC

No volem més
pressió fiscal

El PPC està “en contra” de la cada vegada
major pressió fiscal que s’exerceix sobre
els nostres ciutadans. Se’ns imposa un aug-
ment entre el 3,2% i el 4,6% a les orde-
nances fiscals (quan el govern del PSOE
aprova uns pressupostos amb augment del
2% que és el que serveix per negociar els
convenis col·lectius), taxes de recollida
d’escombraries, de transport metropolità,
de zones blaves... Cada any patim una major
pressió fiscal i des del govern local se’ns diu
el contrari. Com poden negar l’evidència?
És molt propi dels socialistes crear impostos
o augmentar els existents per cobrir “les seves

necessitats”. Respecte a la taxa de recollida
d’escombraries, què podem afegir al
manifestat en tantes ocasions?. NO podem
acceptar aquest tracte injust a què ens
sotmeten amb les càrregues que ens han

imposat, abans la incineradora i ara l’Eco-
parc. La massiva manifestació que va
acompanyar l’últim Ple i la del passat dia 10
(unes 2.000 persones), demostra clarament
el grau de descontentament de la nostra
població. Excuso dir els crits i comentaris
que es van escoltar. però creiem que haurien
de fer reflexionar al govern. Des del PPC,
sempre hem defensat un major grau de
comunicació entre la màxima autoritat
municipal i les AAVV a fi d’evitar arribar a
aquests extrems. Ara ens sorprèn l’alcalde
manifestant “el seu compromís a dialogar
amb els veïns per a arribar a un acord”
(perquè no ho feia abans de fixar les taxes?),
però després afegeix “que la taxa de residus
no es pot modificar”. Ens preguntem en
què pot basar-se el diàleg si l’alcalde es nega
a modificar un acord tancat?

mateixos, podem explicar per exemple
que des dels Ajuntaments s’està assumint
unes competències que pertanyen a altres
administracions superiors, i que aquestes
representen el 32 % de les nostres
despeses, com també podem dir i ho
hem dit moltes vegades que al finan-
çament que perceben els ajuntaments es
injust, ja que les transferències no arriba
al 13 % i les nostres reivindicacions seria
assolir el 25 %. I parlant de reivindi-
cacions, trobem molt lícites les mani-
festacions que s’han dut a terme per una
part de la població davant el pagament
de la taxa de residus, motivat en part per
la manca d’informació i pel desco-
neixement dels motius de la seva apli-
cació, ja que els fulls informatius divulgats
pel govern han arribat un pel tard.

contenidors soterrats, la creació de
l’Equip Verd, la posada en marxa de la
deixalleria i la minideixalleria...
Per al govern municipal la implementació
de la taxa de recollida d’escombraries és
un exercici de responsabilitat i no té un
objectiu recaptatori ja que no cobrirà
totalment el cost de la recollida de
residus sòlids urbans que pujarà
anualment a 1.300.000 euros.
Malgrat tot, ningú pot dubtar del dret que
tenen els ciutadans de manifestar el seu
parer respecte les decisions del govern.
Per la nostra part, creiem que hem fet el
que responsablement és necessari i
confiem en que així ho entengui la
ciutadania que, en breu, veurà els resultats.

Les ordenances
fiscals del 2005
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Premi Nacional per a una obra
que busca l’essència del color

Xa ANIVERSARI DEL CERTÀMEN

La Fundació Masoliver presenta el número 2 de la revista d’investigació literària  ‘Quaderns de Vallençana’

núria reguero
redacció
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 >> ‘Appropriation colour’, l’obra guanyadora del Xè Premi Nacional de Pintura Juan Ramón Masoliver

 >> L’obra finalista, ‘Elemental’, de Miquel Àngel Para

ARXIU

Ramon Tàssies Ribera (Tàrrega,
1964) és el guanyador de la XIa
edició del Premi Nacional de
Pintura Juan Ramón Masoliver
amb l’obra Appropriation colour,
mentre que Miquel Àngel Para
(Barcelona, 1962) ha estat el fi-
nalista amb Elemental. A l’hora
de tancar aquesta edició era
previst que el lliurament de
premis es portés a terme dijous
18 de novembre. Per ser l’autor
de la millor de les 167 obres
presentades, Tàssies ha rebut
3.000 euros, a més del dret a
muntar una exposició individual
a l’Auditori i un trofeu acre-
ditatiu. Per la seva banda, Para
ha rebut 1.500 euros i també el
dret a l’exposició i el trofeu. A
més de Tàssies i Para s’ha
distingit l’obra d’una vintena

els guanyadors

GUANYADOR
Ramon Tàssies

Per què va decidir presentar-
se?
Vaig presentar-me amb la
intenció de guanyar i també per
mostrar el meu llenguatge.
Sempre és una opció perquè es
reconegui el meu treball.
Com definiria la seva obra?
És pintura del 2004 amb una
marcada influència de l’estil
Color Field, que segueixen
autors com Rothko. Reflecteixo
l’evolució de l’art que he
observat. Però la base és el cop
de color. Estic pintant el color.
NR

FINALISTA
Miquel Àngel Para

Per què va decidir presentar-
se?
Ja havia exposat a l’Auditori fa
uns anys i l’any passat vaig rebre
la primera menció. Em vaig
presentar per provar i m’ha anat
bé.
Com definiria la seva obra?
Està en consonància amb el
que estic fent els darrers dos
anys, on reflecteixo les comple-
xitats i les fragmentacions de
l’entorn. Hi ha també un intent
de reprendre la tradició pictòrica
del Renaixement, del Barroc...
SH

ARXIU

d’artistes, que conformen la
mostra que es podrà visitar fins
el proper 12 de desembre. En-
tre aquests, han rebut una
menció honorífica les obres dels
creadors Palomo Miguelena,
Maravillas Conejo Ruiz i David
Casals Moreno.

Les obres, en revista.

Enguany una novetat en el
premi –quan es compleixen deu
anys de la seva represa al 1994–
ha estat la presentació conjunta
de la revista Quaderns de Vallen-
çana, que ja ha arribat al seu
segon número. La publicació,
que edita l’ens municipal Fun-
dació Juan Ramón Masoliver, es
dedica a la investigació literària,
en concret a l’estudi de l’època
en què va viure l’erudit, veí de
Vallençana. Així, cada número
es dedica a una dècada del segle

XX, corresponent aquest segon
número amb els anys trenta. Un
dels objectius de la revista és
promocionar la tasca de joves
investigadors, per la qual cosa
es combinen articles d’estu-
diosos de prestigi amb d’altres
que no són tan coneguts. En
aquest segon número hi ha
articles de Manuel Aznar Soler,
Vinyet Panyella o Josep Corre-
dor-Matheos. La part més des-
tacada, però, és la que reuneix
un seguit de documents inèdits
dels anys que Masoliver va passar
a Rapallo (Gènova), quan va en-
trar en contacte amb els repre-
sentants més destacats de la cul-
tura europea. La revista s’il·lustra
amb les obres dels guanyadors
i finalistes del premi en els seus
deu anys d’història i es pot ad-
quirir a l’Auditori Municipal i a
la Casa de la Vila.

ARXIU
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L’espai es consolida mentre ja es pensa en el nou equipament al Pla d’en Coll

>>Festa d’aniversari

 >> Edwin Guevara i Edel Muñoz

sílvia alquézar
montcada

 >> Polítics i responsables del Departament de Cultura amb el pastís

Deu anys és un període tan
ampli que resulta difícil resumir.
Si a més han estat plens d’acti-
vitat, la dificultat s’incrementa.
Les xifres, però, ajuden a fer-se
una idea de la trajectòria d’aquest
equipament, que ha acollit més
de 90 representacions de teatre
per a adults i més de 200 per a
nens, més de 90 actuacions
musicals, més de 20 espectacles
de dansa, més de 140 projec-
cions de cinema per a adults i
més de 45 per a infants. A tot
això s’han d’afegir les més de
135 exposicions, els més de 165
actes d’entitats i els 145 actes ins-
titucionals. Totes aquestes activi-
tats han atret l’atenció de 70.000
espectadors.
Per acostar-se a la trajectòria de
l’Auditori, Cultura va organitzar
fins al 14 de novembre una
exposició fotogràfica i informa-
tiva sobre la sala, que es va inau-
gurar el passat 11 de novembre,
quan també es va dur a terme
l’acte oficial de celebració d’ani-
versari, amb la presència d’auto-
ritats municipals i els responsa-
bles del Departament. Després
dels parlaments, on es va desta-
car la importància de l’Auditori

Repàs dels primers 10 anys
de la trajectòria de l’Auditori

sònia hernández
redacció

L’AFMiR dóna els
premis de la Biennal
La mostra es pot visitar fins al 21 de novembre

com a nucli aglutinador de la
cultura del municipi, es va men-
jar el pastís i es va brindar amb
unes copes de cava també espe-
cials per a l’ocasió. Els guitar-
ristes Edwin Guevara i Edel
Muñoz van posar el punt musi-
cal.
Enmig la celebració, també hi
ha espai per a l’autocrítica i la
reflexió. En aquest sentit, la téc-
nica de Cultura, Marga Vilalta,
ha parlat dels reptes que encara
ha d’assolir l’Auditori per impli-
car una part més àmplia de la
població montcadenca.

 >> Alguns dels premiats i representants polítics

SÍLVIA ALQUÉZAR

FOTOS: SÍLVIA ALQUÉZAR

el ‘duende’ de Chicuelo
MARGA VILALTA

El músic català Juan Gómez
Chicuelo, un dels guitarristes més
destacats del panorama actual
del flamenc, va actuar dissabte
6 de novembre a l’Auditori en
el marc del desè aniversari de
l’equipament cultural. El guita-
rrista habitual de Miguel Poveda
va estar acompanyat per un trio
(veu, viola i percussió) que van
arrodonir el seu talent. Bulerias,
tangos i altres pals del flamenc
van fer sospirar a més d’una
persona del públic. NR

cultura

L’Agrupació Fotogràfica de
Montcada (AFMiR) va fer lliura-
ment dels premis de la IV
Biennal Ciutat de Montcada el
28 d’octubre a la Casa de la Vila,
durant la inauguració de la
mostra composada per les
obres guanyadores i finalistes.
L’acte va comptar amb la pre-
sència de la regidora de Cultu-
ra, Amèlia Morral (CiU), i l’al-
calde, César Arrizabalaga (PSC).
També hi van assistir alguns dels
guanyadors –veure La Veu

250–, que van celebrar la pro-
posta de l’AFMiR i el suport que

l’Ajuntament dóna a la iniciati-
va. Per la seva banda, als
parlaments, el president de
l’entitat, Cosme Oriol, va mani-
festar la seva satisfacció per la
quantitat d’obres que han con-
corregut –un total de 282. Mo-
rral va destacar la qualitat de les
fotografies premiades i la im-
portància d’aquests tipus de cer-
tàmens per difondre la tasca dels
fotògrafs locals que, a la vegada,
es poden posar en contacte amb
altres autors de la resta de
Catalunya i de l’estat. L’alcalde
també va elogiar la tasca de
l’AFMiR com a una de les enti-
tats més actives del municipi.

Creacions undergrounds
La montcadenca Ana Casado –a la dreta de la fotografia– ha
presentat les seves composicions “underground”  durant el
mes de novembre, fins al 18, a l’Espai Jove Can Tauler. Les
obres estan realitzades
amb pintures i materials
recollits del carrer amb
una clara voluntat de
reflectir el món contem-
porani i l’univers de
símbols que conformen
el paisatge urbà. Hi han
col·laborat Mar Silverio
–a l’esquerra de la
imatge– i Huevo. LR

LLUÍS MALDONADO
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La Fundació aprofunditza
en la biografia de Colom

Cultura publica les bases
d’inscripció al Mercat d’Art

Una paròdia de la
música de Sabina

El grup Hotel Cochambre actua a l’Auditori

núria reguero
redacció

El cantant i humorista Benito
Inglada i la seva banda de mú-
sics-actors presenten el 27 de
novembre Hotel, dulce hotel, a
l’Auditori. L’espectacle combi-
na l’humor amb un recorregut
per les cançons més conegudes
del músic Joaquín Sabina. “Nos-
altres teníem un hotel i ens el
van prendre –explica Inglada,
barrejant la realitat i la ficció fins
confondre a l’interlocutor. “Per
sortir de la crisi –afegeix– ens
vam posar a cantar les can-
çons de les estrelles que s’hi
havien allotjat i el productor
de Sabina va adonar-se que al
nostre espectacle tocàvem una
cançó seva. Per això ens va
proposar fer un espectacle
basat en les cançons de Sabi-

na”. Així és com des de l’abril
el grup Hotel Cochambre ha
estat animant la sala barcelonina
Luz de Gas. Ara és el torn de
Montcada, on esperen trobar un
públic “amè, divertit, calent i
sabinero”, diu Inglada. Dins la
programació especial del 10è
aniversari, l’Auditori també
acollirà el 20 de novembre una
versió de  La Casa de Bernarda
Alba, a càrrec de la formació
Antonia’s company.

La venda i exposició es faran del 17 de desembre al 9 de gener a l’Auditori

sònia hernández
redacció

El Departament de Cultura ha
fet públiques les bases per par-
ticipar al VIII Mercat d’Art de
Montcada i Reixac, que es farà
a l’Auditori Municipal entre el
17 de desembre i el 9 de gener,
amb la finalitat de promoure una
mentalitat diferent a l’hora de fer
els regals de Nadal. Com ha
explicat la regidora de Cultura,
Amèlia Morral (CiU), “promo-
vem la creació dels artistes lo-
cals i a la vegada animem la
gent a que compri i regali art
en lloc de caure en el consu-
misme tan habitual al Na-
dal”. Els artistes que hi vulguin
participar han de formalitzar la
seva inscripció de 22 al 30 de
novembre a la Casa de la Vila.
Els escultors podran exposar

fins un màxim de cinc obres i
hauran de portar fotografies d’a-
questes a l’hora de fer la ins-
cripció. D’altra banda, aquells
que concorrin en la modalitat de
pintura i fotografia poden parti-
cipar amb tres obres. Els que
assisteixen per primera vegada

també han d’adjuntar fotografia
en la inscripció. El preu màxim
de venda de cadascuna de les
obres serà de 300 euros. El 3 de
desembre es faràn públics a la
Casa de la Vila els noms dels
artistes seleccionats per prendre
part al Mercat d’Art 2004.

ARXIU

 >> Els protagonistes del muntatge

L’entitat mostra la col·lecció de calendaris realitzats per Elisa Riera

sònia hernández
redacció

La Fundació Cultural Montcada
continua indagant en la biografia
del descobridor d’Amèrica,
Cristòfol Colom. El 12 de no-
vembre l’Auditori va acollir la
projecció del documental Apro-
piació indeguda del descobriment
d’Amèrica: una conspiració d’Estat,
que mostra moltes de les
conclusions que l’historiador i
investigador Jordi Bilbeny ha
extret després de dedicar-se molt
de temps a analitzar una
presumpta manipulació de la
documentació que glossa la fi-
gura de Colom amb la intenció
d’obviar la seva nacionalitat ca-
talana. D’altra banda, el mateix
Bilbeny va parlar de les seves
investigacions el passat 17 de

novembre, amb la conferència
Era català Cristòfol Colom? , que
va pronunciar a la seu de la
Fundació. D’altra banda, l’Asso-
ciació inaugurarà el proper 1 de

desembre una mostra compo-
sada pels calendaris elaborats per
la poetessa Elisa Riera. Serà a
les 20h, a la seu de l’entitat, al
carrer Major, 47.

 >> Jordi Bilbeny va exposar les seves investigacions als assistents

 >> Una imatge de l’edició de l’any passat

ARXIU/SÒNIA HERNÁNDEZ

Els Pentina el gat, a la
Xa Marató de Contes

Els montcadencs presenten l’acte solidari

sònia hernández
redacció

 >> Actuació dels Pentina el gat

PENTINA EL GAT

El proper 27 de novembre la
companyia teatral montcadenca,
que lidera Jordi Amenós, presen-
tarà per cinquè any consecutiu
la Marató de Contes, organitzada
per la Fundació La Xarxa
Solidària que se celebra
anualment al Teatre Nacional de
Catalunya. Enguany se comme-
mora el desè aniversari de la
convocatòria, que pretén la
recuperació del conte com a

eina de comunicació. La finalitat
econòmica de la Marató és
finançar el projecte d’una entitat
diferent cada any, sempre rela-
cionada amb el món dels nens.
En aquesta ocasió, els diners
obtinguts pel taquillatge aniran
destinats a l’ONG Pallassos
Sense Fronteres i, en concret,
al seu projecte de creació d’una
escola de circ a Managua (Nica-
ragua). Per a una ocasió tan es-
pecial com un desè aniversari,
els Pentina el gat han dissenyat
un homenatge ben especial per
encàrrec de la Xarxa Solidària.
En la Marató de Contes partici-
pen cada any diversos perso-
natges populars de la vida so-
cial, cultural i política catalana,
que surten a l’escenari per fer
de rondallaires i explicar un
conte a les famílies que omplen
el teatre.
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L’entitat recapta un total de 3.200 euros per afrontar l’estudi de les reformes

Nou festival dels
Amics del Carnaval

sònia hernández
mas rampinyo

La meitat dels diners serà per a finalitats benèfiques

sònia hernández
montcada

 >> La actuació del grup de gimnastes va ser una de les més aplaudides

Resposta multitudinària al
Festival per recuperar La Unió

FOTOS: SÒNIA HERNÁNDEZ

El festival benèfic Una teula al

teu nom, organitzat per La Unió
de Mas Rampinyo el passat 13
de novembre, va tenir una res-
posta multitudinària per part del
veïnat. En total es van recaptat
3.200 euros que permetran
afrontar la primera fase de l’es-
tudi i la reparació de la teulada
de l’emblemàtic edifici, ubicat a
l’Avinguda Catalunya, el qual va
mostrar un seguit d’afeccions
durant unes obres menors que
van servir per alertar de la
necessitat d’una reparació ur-
gent.
Durant tota la tarda de dissabte
13, la sala d’actes de l’entitat va
estar plena de gom a gom per
veure les actuacions dels dife-
rents grups que van prendre
part: l’Esbart Dansaire de La
Unió, el Grup de la Dona,
l’Escola Claqué, l’Escola Jym’s,
l’Escola Eva Nieto, el guitarris-
ta Juan Ramon Márquez, el Ba-
llet Flamenco Triana, la Coral
Mare de Déu del Turó, l’hu-
morista Fertxi, la formació de
jazz Entretres, el conjunt En
Cuerpo y Alma, el Grup Gim-
nàstic –que va realitzar una de
les actuacions més celebrades de
la jornada per part del públic– i
l’Aula de Música de la Unió.
Una discomòbil va posar el punt
i final a la sessió festiva. Per la
seva banda, el Grup de la Dona
de La Unió va instal·lar a la
sortida de l’edifici un punt de
venda dels objectes i les manua-
litats realitzades als seus cursos i
tallers per contribuir a la causa
benèfica.

Resposta satisfactòria.

Jordi Escrigas, president de la
Unió –qui va participar activa-
ment al festival actuant amb el
seu grup musical Espirit–,  ha
mostrat la seva satisfacció per
la resposta rebuda: “Aquests
diners faran possible dur a

 >> Un dels espectacles que es van veure a la gala de dissabte 13

SÒNIA HERNÁNDEZ

terme l’estudi de les neces-
sitats de la teulada, que era
l’objectiu del festival. A par-
tir d’aquí ja veurem què cal
fer. Estem molt contents per
la resposta que ha tingut el
festival, ha estat immillo-
rable”. Escrigas va voler fer
arribar el seu agraïment a tots
els participants. Als 3.200 euros
recaptats durant el festival caldrà
afegir els diners del sorteig dut
a terme la tercera setmana del
mes de novembre, en què s’han
sortejat 60 euros de dilluns a
dijous i 200 euros divendres.

Els Amics del Carnaval van ce-
lebrar una nova edició del seu
Festival benèfic el passat dissabte
13 de novembre, després de la
interrupció que va suposar l’any
passat en aquesta ja tradicional
convocatòria. Alguns membres
de la comparsa van fer diferents
números humorístics, on va pri-
mar la crítica i la paròdia de la
televisió actual. En total es van
fer tres sessions, dues el 13 de
novembre i una diumenge 14,
que van aconseguir omplir pràc-
ticament la sala d’actes de

l’Auditori. Els organitzadors
s’han mostrat satisfets per la
quantitat d’entrades venudes,
uns diners que permetran a l’en-
titat preparar la comparsa per a
la Rua de Carnaval que es durà
a terme el proper 5 de febrer.
La meitat dels diners recaptats
anirà destinada a una finalitat
benèfica: contribuir a la recollida
i el repartiment de joguines per
als nens desafavorits del
municipi, en col·laboració amb
la campanya que realitzen
habitualment entitats com
Càrites o Serveis Socials de
l’Ajuntament.

 >> El Grup de  de la Dona

 >> L’Escola Claqué



30 2a quinzena
novembre 2004 cultura

Més revelacions del poblat
ibèric de Les Maleses

L’ABI prepara el sopar del soci i
organitza un curs de tast de vi

L’entitat convoca la 9a edició del Premi de Narrativa Ateneu Domingo Fins

sònia hernández
montcada

sònia hernández
redacció

Els treballs volen aconseguir un espai d’interès i accessible als ciutadans

L’objectiu últim dels treballs que
es duen a terme al jaciment
ibèric de Les Maleses és esbrinar
tots els secrets que amaga el pic
Candeler. De moment, ja són
moltes les coses que s’han
descobert, com l’estructura dels
seus habitatges, els estris que
utilitzaven els seus pobladors i
les relacions econòmiques i
mercantils que mantenien.
A part de totes les informacions
extretes, les responsables del ja-
ciment volen que aquest esde-
vingui un espai diàfan i interes-
sant perquè els montcadencs i
els vallesans en general puguin
accedir-hi i conèixer tot el llegat
històric que es desprén d’aquest
espai laietà, propi d’una societat
que va viure entre els segles V i
III abans de Crist. Aquest

 >> A la taula, d’esquerra a dreta: Morral, Guijarro, Duran i Hidalgo

LLUÍS MALDONADO

El proper 26 de novembre
l’ABI celebra la tradicional nit
del soci, que enguany consistirà
en un sopar concert, a càrrec de
la formació de swing Hot
carajillo’s hot band i la veu de
Quimet Carreras –la veu habi-
tual dels Hupacha Combo.
Durant el sopar, que començarà
a les 21.30h, es farà lliurament
dels carnets als nous socis. Els
tiquets per assistir-hi es poden
adquirir a la seu de l’entitat els
dimarts i dijous, d’11 a 13h.
D’altra banda, l’ABI endega una
nova i original iniciativa: un curs
de cata de vins i caves. La pri-
mera sessió es durà a terme el
30 de novembre, i estarà dirigi-

LLUÍS MALDONADO

Primer llibre després
del Fòrum Universal
El Cercle presenta el volum de Gerard Horta

 >> Un moment de la presentació del llibre ‘L’Espai Clos’

lluís maldonado
montcada

L’anàlisi dels comportaments de
les persones durant quinze dies
en el recinte a l’aire lliure del que
va ser el Fòrum. Aquest és el
resultat que mostra L’espai Clos.
Fòrum 2004: notes d’una travessia
pel no-res (Edicions 1984), el llibre
que l’antropòleg i professor Ge-
rard Horta va presentar el passat
3 de novembre a la Torre Vila
del carrer Major, en un acte or-
ganitzat pel Cercle Cultural.
Horta, professor d’Antropolo-
gia Social de la Universitat de
Barcelona, va passejar acom-
panyat de llapis i paper per la
superfície cimentada de 30 hec-
tàrees del recinte tancat, sempre
cenyint-se al que ell defineix com

la zona exterior dins del recinte.
Volia observar l’ús d’aquest nou
espai ciutadà equiparable al que
serien els carrers i places de la
ciutat. L’autor va observar, par-
ticipar i anotar, sovint sentint-se
vigilat per càmeres (n’hi havia
més de 300) i observat per
policies i membres de l’orga-
nització. Horta va assegurar a
Montcada que “el fracàs pel
que fa als visitants ha respost
a la manera com la realitat es
va desviar del control que li
volien imposar”. El 25 de
novembre l’entitat presentarà un
altre llibre, en aquest cas el del
periodista Esteve Soler, corres-
ponsal a l’Iraq, que presenta
Llàgrimes per la Nàsser (Planeta),
serà al Cafè Colon a les 20.15h.

propòsit és el que Mercedes
Duran, directora del Museu
Municipal, i Gemma Hidalgo,
responsable de les excavacions,
van presentar el passat 10 de no-

vembre a la Casa de la Vila,
acompanyades de la regidora de
Cultura, Amèlia Morral (CiU), i
el president de l’Àrea Social,
Carles Guijarro (PSC).

da per l’enòleg Pere Mata i
Coloma, dels vins Mata i Co-
loma. Els tiquets per participar-
hi es poden adquirir al cafè Co-
lon a un preu de 12 euros per
als no socis, mentre que els socis
els poden comprar a l’ABI
dimarts i dijous d’11 a 13h, al
preu de 9 euros.

Més novetats. El proper 2
de desembre l’entitat acollirà una
xerrada sobre les tortures
patides per independentistes
catalans al 1992 durant la
coneguda com Operació Garzón.
I més novetats encara des de
l’entitat, que de moment com-
pleix amb escreix l’objectiu que
es va marcar la nova junta per
dinamitzar el municipi: la 9a

edició del Premi de Narrativa
Curta Ateneu Domingo Fins. Es
poden presentar fins al 13 de
desembre obres escrites en llen-
gua catalana, originals i inèdites,
d’una extensió que estigui entre
els 12 i els 22 folis, per quin-
tuplicat. Els treballs s’han de
remetre al 9è Premi de Narrati-
va Curta Ateneu Domingo Fins,
carrer Colon, 5, 08110, Mont-
cada i Reixac. Es podrà distingir
un únic guardó de 1.000 euros
o bé un primer premi de 650
euros i un finalista de 350 euros.
El veredicte del jurat es farà
públic durant el tradicional sopar
literari, que es durà a terme el
22 de gener del 2005, coincidint
amb la data de l’antiga Festa
Major d’Hivern.

CENTRO AGUILEÑO

Vistes d’Águilas
El Centro Aguileño exposa Pai-
sajes Aguileños, un recull de 27
quadres en què Juana Navarro
pinta la costa i l’interior del terme
murcià d’Águilas (Múrcia), ager-
manat  amb Montcada. L’artista
ha pintat el conjunt de quadres,
contemplant els paisatges mur-
cians, tot i que també trobem al-
gun bodegó. L’exposició es pot
visitar fins al 28 de novembre, de
dilluns a divendres de 17h  a 21h.
Els caps de setmana es pot visi-
tar d’11h a 20h. NR
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L’assassinat del mossèn de Reixac
el retro-visor

Al 1880 un delinqüent conegut com en Baleta va entrar a la parròquia per robar i va matar el rector

amb la col·laboració de la Fundació Cultural Montcada
laura grau

ARXIU FUNDACIÓ

“No em lliguin perquè no
fugiré , doncs ja sé que

no em faran res”, deia en
Baleta en ser detingut

 >> Interior de l’església de Sant Pere de Reixac, escenari del crim

Creix el fons de
la Fundació

Joan Capella

Reixac és sens dubte un paratge
de gran bellesa però també
molt solitari. El 20 de desembre
de 1880 un delinqüent conegut
com en Baleta va aprofitar
aquesta circumstància per entrar
a robar a la parròquia que en
aquella època dirigia el mossèn
Josep Masó i Jubany. Al dir-li
que no tenia diners, el lladre li
va clavar un ganivet a l’esquena.
El mossèn va
còrrer cap a l’es-
glésia fins al peu
del campanar
per tocar uns
cops de campa-
na demanant au-
xili. En aquell
moment, en Baleta li va dispa-
rar un tret que el va ferir mor-
talment i després de regirar la
rectoria va fugir amb uns 40
duros. La primera persona que
va arribar a l’ermita atreta pels
tocs desesperats de la campana
va ser la masovera de Can Fà-
bregas, Maria Navarra Virgili. Al
cap de poc va arribar la major-
doma de la parròquia que havia
anat al poble a fer algunes com-
pres. Tot i l’atenció mèdica, el
mossèn va morir l’endemà sense

donar el nom de l’assassí a qui
ell coneixia. Però totes les inves-
tigacions conduïen a en Baleta,
cap d’una partida de lladres que
operava a Vallençana i que feia
poques setmanes havia pres part
en l’assalt de Casa l’Artiller. El
sergent de la Guàrdia Civil Sil-
vestre Santiago –més tard jutge
municipal de Montcada– va de-
cidir detenir en Baleta que,

sorprenent -
ment, no va
oferir cap resis-
tència. “No em
lliguin perquè
no fugiré –
deia l’home–
doncs ja sé

que no em faran res”. I efec-
tivament, al cap de pocs dies de
la detenció, en Baleta ja estava
al carrer. Com s’entén?

Qüestió de padrins. Aviat
es va saber que en Baleta es va
salvar perquè tenia bons padrins.
El dia del crim va sortir de Sant
Andreu de Palomar, lloc on
vivia, amb l’escopeta de caça i
acompanyat del fill del llavors
alcalde d’aquesta població.
Quan van arribar a Reixac, en

Baleta va deixar sol el seu com-
pany de cacera per perpetrar la
malifeta. En tornar li va expli-
car el que havia passat i van de-
cidir que el millor era fugir
cadascú per la seva banda. Quan
l’assassí va ser detingut, el pare
del jove ja estava informat de
tot i va moure els seus contactes
perquè quedés lliure i no pugués

implicar el seu fill en l’assassinat.
Un dels amics més influents que
va intervenir en l’afer va ser el
diputat Antoni Ferratges, mar-
quès de Montroig. Aquesta his-
tòria, pròpia d’una novel·la ne-
gra, ha arribat fins als nostres
dies gràcies a les cròniques de
l’il·lustre estiuejant Albert
Ubach.

El pintor montcadenc Joan
Capella va fer lliurament de
quatre obres el 17 de novembre
a la regidora de Cultura, Amèlia
Morral (CiU) i l’alcalde de
Montcada, César Arrizabalaga
(PSC). La cessió es fa en com-
pliment de l’acord a què l’artista
i el consistori van arribar en el
moment de constituir la Fun-
dació Joan Capella, segons el
qual l’artista cedirà cada any
noves creacions. D’altra banda,
la poetessa montcadenca Elisa
Riera també va donar a la
Fundació 34 obres originals que
Capella va realitzar per a un
llibre conjunt Racons d’enyor que
es va editar al 1989.

 >> L’alcalde, Capella , Riera i Morral

SÒNIA HERNÁNDEZ
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El Sant Joan
continua dalt
tot i la sanció
a l’entrenador

>> FUTBOL.  2a Regional

El Sant Joan Atlètic està fort.
Ho va confirmar el passat 14
de novembre en imposar-se
amb claredat i bon joc davant
de les Franqueses, un dels fa-
vorits a pujar, per 4-2. El con-
junt montcadenc ocupa la ter-
cera posició del Grup Novè de
Segona Regional amb 22 punts
i un partit menys, el que no es
va poder finalitzar al camp de
la Llagosta quan el resultat era
d’empat a un. El matx va ser
força polèmic des del comença-
ment, amb l’expulsió de l’en-
trenador del Sant Joan, Rafa
González, al minut 7, qui ha
manifestat que el col·legiat no
va tallar la duresa del joc local.
L’àrbitre va suspendre el partit
al minut 69 a causa de la invasió
del terreny de joc per part d’afi-
cionats del Sant Joan. El comitè
de competició ha sancionat el
tècnic amb tres partit de sus-
pensió: davant de les Franque-
ses, el Lourdes i el Palau, el lí-
der, amb qui jugarà el 28 de no-
vembre a casa. El club aprofi-
tarà el partit per celebrar el dia
del soci (11.15h), amb obsequis
per als assistents.

sílvia alquézar
redacció

FUTBOL. GRUP PRIMER DE PREFERENT

El Montcada guanya tranquil·litat
i tres punts d’or contra el Ripollet

 >> Belda controla una pilota davant Adriano, exjugador local ara al Ripollet

SILVIA DÍAZ

La victòria del CD Montcada
al camp del Ripollet per 0-1 ha
estat una pilota d’oxígen per al
conjunt montcadenc que, a la
jornada anterior, havia perdut
per la mínima (0-1) contra el
Blanes, el líder del Grup Primer
de Preferent. La mateixa història
s’havia repetit feia només quinze
dies quan, després de caure
derrotat a casa contra el Cassà
–el segon classificat– per 0-1, al
matx següent va vèncer a domi-
cili el Vilassar (0-1). “Ens feia
falta guanyar després de la
injusta derrota contra el Bla-
nes”, ha indicat el tècnic, Toni
Carrillo, qui ha afegit que la
diferència del joc del seu equip
entre el matx del Blanes i el
Ripollet van ser la serietat en de-
fensa i l’encert de cara a por-
teria. La directiva i el cos tècnic
coincideixen a destacar el gran
treball de la plantilla des de
principi de temporada i la neces-
sitat de sumar dues victòries
consecutives. “És una assig-
natura pendent que ens per-
metria jugar amb més tran-
quil·litat i pujar alguns llocs”,
ha manifestat el vicepresident,
Gonzalo Frasnedo.

Bagatge. Una temporada
més, el CD Montcada obté mi-
llors resultats fora de casa que
al municipal de Font Freda. En
deu jornades, el club ha sumat
10 punts a domicili i 7 al camp
local. L’última victòria a Mont-
cada la va aconseguir el passat
26 de setembre contra l’Olot.
Des de llavors, de nou punts
possibles només n’ha sumat un
gràcies a l’empat davant del
Martorell. Per contra, el balanç
és força diferent en els seus des-  >> Rafael González

SÍLVIA ALQUÉZAR

sílvia alquézar
redacció

LES OBRES
COMENÇARAN A
PRINCIPI DEL 2005

el nou estadi

Les obres del nou estadi de
futbol, projectat als terrenys fi-
rals del polígon de la Ferreria,
començaran a principi de l’any
vinent. Així ho ha anunciat el
regidor d’Esports, Juan Parra
(PSC), qui assegura que “la
instal·lació serà un referent
a la comarca per la seva
qualitat”. Els treballs tindran
un període d’execució d’un
any aproximadament. El nou
equipament constarà de dos
camps de gespa –un de futbol
11 i un altre per a futbol 7– i
tindrà capacitat per a 4.000
persones, la meitat de les
quals podrà seure a les gra-
daries. SA

L’equip local va caure derrotat a casa davant del Blanes, el líder, a la jornada anterior

Col·laboració d’Alcaraz al CD Montcada
Construcciones Alcaraz patrocina un any més el CD Montcada.
El president de l’empresa, Manel Alcaraz, i el president del
club, Antoni Alcalà, ho van anunciar públicament el 9 de
novembre en un acte a l’Ajuntament amb la presència d’autoritats
municipals A la foto, d’esquerra a dreta, Alcalà, Alcaraz i el
regidor d’Esports, Juan Parra (PSC). SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

plaçaments. Fora de casa no
perd des del passat 19 de setem-
bre al camp del Cerdanyola Ma-
taró. “Sense que serveixi
d’excusa, és una realitat que
a casa els rivals es tanquen
darrera i costa molt fer gols”,
ha dit l’entrenador, qui espera el
partit contra el Taradell el prò-
xim 21 de novembre al munici-
pal de Font Freda com una
autèntica final.
En les darreres setmanes hi ha
hagut dos canvis a la plantilla.
El club ha donat la baixa al
porter Xavo, que ha estat subs-
tituït per Juan Manuel Roig, de
28 anys i provinent del Sant An-
dreu de Tercera Divisió, que va
debutar a Ripollet. D’altra ban-
da, el recentment incorporat
Santi ha deixat la disciplina del
club per motius de salut.
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La Salle encadena resultats
positius amb rivals complicats

>> HANDBOL MASCULÍ. Primera Catalana

L’equip de Jaume Puig es troba
en una meritòria cinquena posi-
ció de Primera Catalana amb 8
punts, malgrat les lesions de
jugadors importants com Xavi
Martín i Xavi Benítez. A les
últimes tres jornades, el conjunt
montcadenc ha tret bons resul-
tats: es va imposar de nou gols
(29-20) davant del Palautordera,
va aconseguir un valuós triomf
a la pista de l’Arrahona de Saba-
dell (26-27) i va empatar a 22 a
Sant Cugat un partit que podria
haver guanyat ja que es va fallar
un penal als últims instants.

Valoracions. L’entrenador
s’ha mostrat satisfet amb els
resultats. “Estic content tenint
en compte com està l’equip,
amb moltes baixes per le-
sions”, ha manifestat Puig, qui
espera que l’equip sigui més
competitiu quan es recuperin tots
els jugadors. Per la seva banda,
un dels jugadors amb més

sílvia alquézar
redacció

 >> La Salle masculí ha guanyat quatre dels sis últims punts fora de casa

CH LA SALLE MONTCADA

>> HANDBOL FEMENÍ. Primera Catalana

 >> La Salle femení ha encadenat una ratxa negativa de resultats

La plantilla es desinfla
en les últimes jornades

SÒNIA HERNÀNDEZ

La Salle no ha sabut aguantar la
pressió de les últimes jornades,
en què s’ha enfrontat amb al-
guns dels rivals més complicats
de Primera Catalana. Al matx
contra el Molins de Rei, a casa,
va perdre per un contundent
19-31 i al darrer partit, també al
pavelló Miquel Poblet, va caure
derrotat contra la Roca per 16-
24. Entre aquests partits, la Salle

sílvia alquézar
redacció

va jugar un altre a la pista de
l’Agramunt, fins llavors cuer, on
només va poder treure un em-
pat a 17 gols amb sabor a der-
rota. “Estem tocats anímica-
ment”, ha reconegut el tècnic,
Josep Quirós, qui espera poder
sortir d’aquesta situació als prò-
xims partits amb el retorn de
diverses jugadores que per mo-
tius personals i de lesions no han
pogut jugar als últims partits. La
Salle és sisena amb 5 punts.

temporades al club, Manu
Pesquer, ha destacat la feina dels
nous fitxatges. “Ja comencen
a acoblar-se i això es nota”,
ha comentat Manu, qui també
arrossega molèsties físiques que

només li permeten participar en
el joc defensiu.
La Salle masculí rebrà el 20 de
novembre la visita del Bordils
(20h pavelló Miquel Poblet) i el
dia 27 visitarà Banyoles.

El Vitel agafa
oxigen amb el
triomf a Lleida

 >> El Vitel va encaixar la primera derrota al pavelló Miquel Poblet contra el Manresa per 1 gol a 4

>> FUTBOL SALA. Grup B de la Divisió de Plata

lluís maldonado
pla d’en coll

RAFA JIMÉNEZ

Amb les baixes del capità Jef-
ferson i Dani Mateo, i amb un
Adilio tocat, el Vitel va imposar-
se al Sícoris de Lleida  per 3 gols
a 7, en un partit on va destacar
el jugador brasiler  Silami, que
amb quatre gols va ser l’artífex
de la victòria. Després de 10
jornades, el Vitel és cinquè amb
19 punts a només 4 del líder,
l’Andorra.
El Vitel va sortir a Lleida molt
motivat, conscient de la impor-
tància de sumar els tres punts. Tot
i que el Sícoris va començar
avançant-se en el marcador, els
montcadencs van reaccionar de
forma ràpida, fins arribar al
descans amb un resultat favora-
ble d’1 a 3, amb gols de José
Rodríguez, Mariano i Silami. A
la represa, el Vitel no es va deixar
sorprendre i va apostar per con-
trolar la possessió de la pilota
amb bones ocasions de gol que
van acabar amb el 3 a 7 definitiu.
La Penya Rebanaos va animar
l’equip des de la graderia coin-
cidint amb el primer viatge que
organitzava, en el qual van par-
ticipar més de 50 persones
El tècnic brasiler, Marcello Ma-
galhaes, va parlar en acabar el
matx de la importància dels

resultat per donar moral a l’equip
després de les dues derrotes con-
secutives. Per a l’entrenador,
l’equip va estar “molt concen-
trat, fent un treball seriós en
defensa i tenint un bon encert
en atac”.

Un dels protagonistes del partit
a Lleida va ser el brasiler Silami,
que va marcar quatre gols. El ju-
gador del Vitel opina que la
victòria és molt important per-
què “l’equip estava nerviós
després de les últimes derro-
tes”. Per a Silami, “s’ ha passat
un moment delicat, però s’ha
sabut reaccionar”.

Dues derrotes seguides.

Els montcadencs es retrobaven
així amb la victòria després de
dos partits perduts de forma
consecutiva, a Bilbo i a casa con-
tra el Manresa, un resultat ines-
perat que va posar de manifest
alguns problemes de la plantilla,
però sobretot la manca d’encert
de cara porteria contra un rival
que fins aquell moment només
havia estat capaç de guanyar un
partit. L’entrenador opina que
“no es poden perdre partits
a casa i menys amb rivals as-
sequibles com el Manresa si
es vol jugar l’ascens a Divi-
sió d’Honor”.

ARRIBA EL BRASILER CUPIM I AGUE MARXA CEDIT AL CANET

canvis a la plantilla

LLUÍS MALDONADO
Cassio Renán da Silva, Cupim,
és ja nou jugador del Vitel de
futbol sala. Ahir es va presentar
en les oficines del club.
L’exfutbolista de Miró Martorell,
de 32 anys, va firmar per un any
amb opció a un altre si l’equip
puja a Divisió d’ Honor. El brasiler
s’ha mostrat molt il·lusionat amb
el nou repte. “El Vitelcom
Montcada és un equip de Divisió
d’Honor a Plata. Vinc aquí amb
el repte de pujar i, si no ho
aconseguim, m’ho prendré com
un fracàs personal”. Cupim,
que va reconèixer que va estar a
punt de fitxar pel Montcada al
juny, té molt clar el que pot apor-
tar als seus companys: “La plan-
tilla té un gran nivell,  puc apor-
tar la meva experiència en els
moments claus i als playoffs.
Porto molts anys en el món del
futbol sala i no m’espanto fàcil-

ment”, asse-
gura. El tècnic
brasiler, Mar-
cello Ma-
galhaes, ha
valorat molt
p o s i t i v a m e n t
l’arribada del nou
reforç: “Tot el que
sigui millorar la
plantilla és ben-
vingut. El seu
c u r r í c u l u m
l’avala, i apor-
tarà experièn-
cia, il·lusió i  mo-
tivació ja que es-
tà molt implicat
amb el projec-
te”. A més, permetrà reforçar la
posició de tancament “on ara
estem tenint problemes”.
Cupim, que el mateix dia de la
presentació va entrenar amb els

seus companys, lluirà el núme-
ro 3 i podria debutar el pròxim 20
de novembre en a Pamplona
contra l’Universitat de Navarra.
LM
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 >> El Valentine va haver de fer un gran esforç a l’últim quart per remuntar el marcador advers

El Valentine supera l’Igualada
en un matx amb final ajustat

>> BÀSQUET MASCULÍ.  Grup C Lliga EBA

El Valentine masculí segueix en-
tre el grup d’equips que lluita per
una de les places que permetrà
jugar la fase final de la Lliga
EBA. La plantilla local es troba
a la quarta posició del Grup C
amb 15 punts, empatada amb
el Vic, l’Olesa i el Mataró.
A les últimes tres setmanes, el
conjunt de César Saura ha gua-
nyat dos partits –els dos al pa-
velló Miquel Poblet– i només
n’ha perdut un. L’equip mont-
cadenc es va imposar amb cla-
redat a casa davant del Molle-
russa per 92-79, però a la jor-
nada següent va caure derrotat
a la pista del Prat, colíder del
grup amb el Navàs, per 76-70.
El Montcada va jugar bé, va
controlar el partit durant 37
minuts, però en la recta final va
fallar pilotes i jugades incom-
prensibles i va deixar escapar
una victòria que tenia a l’abast.
A l’últim matx, el Valentine va
vèncer l’Igualada, l’equip revela-
ció de la temporada, per un ajus-
tat 86-85. El Montcada va con-

sílvia alquézar
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SÒNIA HERNÀNDEZ

El Valentine trenca una
ratxa de cinc victòries

>> BÀSQUET FEMENÍ. Primera Catalana

sílvia alquézar
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 >> El Valentine va perdre a Cerdanyola per dos punts

El Valentine femení va perdre
el passat 13 de novembre a la
pista del Cerdanyola per 58-56.
Aquesta és la segona derrota a
Primera Catalana, una ensope-
gada que trenca una ratxa  de
cinc victòries consecutives. Les
jugadores de Lorenzo Ortiz no
perdien des de la primera jor-
nada a la pista de l’Olot. Les
montcadenques són al vuitè lloc
del Grup Primer, amb 12 punts
i un partit ajornat contra el To-
relló –imbatut amb sis triomfs–
que es disputarà coincidint amb
el pont de la Constitució.

L’anàlisi. “Són derrotes que
fan mal, perquè era un rival
assequible”, ha comentat el
tècnic, qui reconeix que el seu
equip va jugar malament, so-
bretot en atac amb només 56
punts. El Valentine és un

 “HEM DE SER FORTS MENTALMENT”

-Per què falla el Valentine
en certs moments amb el
partit controlat?
Això m’agradaria saber. Crec
que és un tema d’intensitat i
això ens pot donar més d’un
problema. Hem d’aprendre a
no desfinflar-nos per qual-
sevol adversitat com una de-
cisió arbitral que ens perjudi-
qui o un llançament fallat.
Hem de ser forts mentalment.
-L’Igualada va estar a punt
d’endur-se el triomf.
Sí, però per sort vam reaccio-
nar a temps. Al tercer quart
vam baixar la guàrdia i ells ho
van aprofitar per retallar dife-
rències. Hem d’evitar precisa-

el tècnic, césar saura

MAIKEL /A FONS VALLÈS

trolar el partit, però al tercer
quart va baixar la guàrdia i l’Igua-
lada va retallar 19 punts en
menys de 7 minuts. Al final, però,
els homes de Saura van reaccio-
nar i la victòria es va quedar a

ment això.
-Com veu jugar la fase fi-
nal?
Hem de rebre a casa tots els
rivals directes a la segona vol-
ta. No podem perdre al Miquel
Poblet i hem de guanyar a fora
els equips assequibles. SA

SÒNIA HERNÀNDEZ

conjunt amb un gran encert a
cistella, ja que té una mitjana de
80 punts per partit. Per a
l’entrenador, la clau de la derrota
van ser els 6 minuts de sequera
ofensiva al tercer quart, que van
permetre al Cerdanyola fer un
parcial de 18 a 2 i capgirar el
marcador. A l’últim quart, el
Valentine va reaccionar i va es-
tar a punt de forçar la pròrroga,
però unes errades en el
llançament de tirs lliures ho van
impedir. Malgrat la derrota, Ortiz
s’ha mostrat satisfet amb el
rendiment de la plantilla des que
ha iniciat la lliga. Els pròxims en-
frontaments són claus. El 21 de
novembre el Valentine rebrà la
visita del líder, el Grup Barna, i
el dia 27 jugarà a Salt. “Hem
d’intentar guanyar aquests
partits i l’ajornat per no
perdre el tren dels de dalt i
tenir opcions de jugar la fase
final”, ha dit el tècnic.Montcada. El Valentine masculí

jugarà el pròxim 21 de novem-
bre a la pista del Roser, el cuer
de la categoria, i el dia 28 rebrà
la visita del Grupotel.com al
pavelló Miquel Poblet.

 >> César Saura
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El Lee Young espera
repetir els últims èxits

>> TAEKWONDO. Campionat d’Espanya

El Club Lee Young Montcada
afronta amb optimisme el Cam-
pionat d’Espanya de taekwon-
do de tècnica i pumse, després
dels èxits aconseguits als últims
tornejos en què ha participat du-
rant el passat mes d’octubre. El
Campionat estatal tindrà lloc a
Torrelavega (Cantàbria) els dies
27 i 28 de novembre. “Espe-
rem mantenir el nivell de
temporades anteriors”, afir-
ma el director del Lee Young,
José Santiago. El club local es
troba en l’elit del taekwondo
estatal i és un dels favorits per
acaparar bona part de les meda-
lles en joc com ha succeït en
altres campionats.

Els darrers triomfs. El Lee
Young Montcada va obtenir un
total de 10 medalles al Triangu-
lar Copa de Navarra en la
modalitat de tècnica, disputat el
24 d’octubre. En individual,
Vanesa León i Montse Sánchez
van guanyar el guardó de plata

sílvia alquézar
redacció

LEE YOUNG

El Cim organitza set sortides a
la neu entre desembre i març

>> ESQUÍ. Nova temporada

El Centre Excursionista de
Montcada, el Cim, va presentar
el passat 17 de desembre a la
Casa de la Vila el calendari de
sortides per a la nova tempora-
da d’esquí. En total, l’entitat
organitza set escapades. La pri-
mera es fa coincidir amb el
pont de la Constitució, entre el
3 i 8 de desembre, i la destinació
serà l’estació de Val Thorens, als
Alps francesos. Ja al 2005, la
primera sortida es farà el 16 de
gener a Formigueras. En aquest
mes, se n’ha preparat una altra
a Soldeu-el Tarter (Andorra), els
dies 21, 22 i 23. Pel que fa al
febrer, el Cim ha previst dues
noves excursions a la neu: el dia
13 al Puigmal i el 27 a Porté-
Puymorens. Al març, el Centre
Excursionista ha organitzat una
nova sortida de cap de setmana:
el 4, 5 i 6 a Pal-Arinsal (Ando-

sílvia alquézar
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 >> Acte de presentació de la temporada d’esquí d’El Cim >> L’equip del Club Lee Young que va participar a la Copa  de Navarra

a les seves respectives categories.
En masculí, Bernardo Fidalgo,
Diego Carrrillo i Alejandro
García van aconseguir pujar al
més alt del podi, mentre que
Axel Rebollo va obtenir la me-
dalla de bronze. Per parelles,
Montse Sánchez i Diego Carri-
llo van fer-se amb la plata. En
trios, el Lee Young va aconse-
guir la medalla d’or en categoria
masculí i femení i pel que fa al
quintet, el club montcadenc
també va quedar en la primera
posició.
D’altra banda, el Lee Young va
participar el passat 31 d’octubre
al Campionat Internacional Ciu-
tat de Barcelona en la modalitat
de combat. El millor resultat
local va ser la medalla de bronze
aconseguida per Mercedes Aya-
la a la categoria de pes ploma.
També van competir Alberto
Pereña i Nordin Maizi, que van
quedar eliminats en quarts i
vuitens de final respectivament.
El torneig, que va comptar amb
la participació de 15 països, va
ser de molta qualitat.

Josep Gil, el millor local,
acaba al dissetè lloc

>> ATLETISME. Cinc milles nocturnes de Cerdanyola

 >> Josep Gil, atleta de la JAM

El corredor de la Joventut At-
lètica Montcada Josep Gil va ser
el millor classificat local a la
vint-i-vuitena edició de les Cinc
milles nocturnes de Cerdanyola,
disputades el passat 6 de no-
vembre. Gil va acabar a la disse-
tena posició, amb un temps de
27 minuts i 38 segons, d’un to-
tal de 447 participants que van
creuar la meta. El guanyador ab-
solut de la cursa, de 8.045 me-
tres, va ser l’italià Giusepe Ma-
ffei, participant a les darreres
Olimpíades d’Atenes a la prova
dels 3.000 metres obstacles. Ma-
ffei va fer un registre de 25 mi-
nuts i 3 segons. De la JAM, tam-
bé van prendre part Jordi Flo-
res (97), Benjamín Casado (129),
Eric Teruel (185), Enric Maya
(205) i Asensio Rodríguez (387).

sílvia alquézar
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Cursa de Sils. Josep Gil tam-
bé va ser el primer classificat
local a la prova de Sils, de 10
quilòmetres per un circuit amb
trams urbans i de muntanya. Gil
va invertir un temps de 36 mi-
nuts i 30 segons. Per categories,
José Muñoz, amb una marca de
40 minuts i 30 segons, va arri-
bar sisè en veterans de 50 anys.

JORDI FLORES

El Centre Espeleològic Alpí
Vallesà (CEAV), amb seu a Can
Sant Joan, organitza un curs
d’iniciació a l’alpinisme, un es-
port que consisteix en l’ascensió
a altes muntanyes. L’objectiu del
curs és aprendre a moure’s cor-
rectament sobre la roca, el gel i
els terrenys mixtos, de manera
que l’alumne vagi augmentant
progressivament la dificultat tèc-
nica dels itineraris i, alhora,
aprengui a disminuir els riscos
innecessaris i obtingui coneixe-
ments per fer ascensions d’alta
muntanya de dificultat mixta de
forma autònoma.

El programa. El pròxim 26
de novembre tindrà lloc a la sala

>> ALPINISME

Curs d’iniciació del CEAV
sílvia alquézar
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polivalent del CEAV, al carrer
Bateria número 29, la presen-
tació del curs i la classe teòrica.
Els dies 26 i 27 es farà la prime-
ra sortida a Ulldeter (Ripollès),
on s’impartirà la primera classe
pràctica sobre progressió i segu-

retat. Els dies 4 i 5 de desembre
es farà una ascensió per terreny
mixt en un lloc encara per deter-
minar en funció de les condi-
cions físiques del grup inscrit. Els
organitzadors esperen que la ini-
ciativa tingui una bona acollida.

 >> Una de les ascencions fetes per l’entitat montcadenca

CEAV

rra). Tancarà la temporada d’es-
quí l’escapada que coincidirà
amb la Setmana Santa, del 25 al
28 de març. Enguany, l’entitat ha
escollit l’estació de Morzine-
Avoriaz, als Alps francesos.

Exposició. Amb motiu de la
presentació de la nova tempo-
rada d’hivern, el Cim va apro-
fitar l’esdeveniment per exposar

a la sala institucional de la Casa
de la Vila diversos cartells i foto-
grafies de les sortides d’esquí
que ha organitzat l’entitat en els
últims 10 anys. “És una mane-
ra de celebrar el desè ani-
versari”, ha indicat Jordi Salva-
dor, del Cim. La mostra només
es podia visitar el mateix dia de
la presentació de la nova tem-
porada.

LLUÍS MALDONADO

les classificacions

FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 8, 9 i 10
Bilbo-Vitel 6-4
Vitel-Manresa 1-4
Sícoris-Vitel 3-7
Equip Pj. Pt.
1 Andorra 10 23
2 Barça 9 22
3 Castro U. 9 20
5 Vitel 10 19

Primera A. Grup 1
Jornades 7, 8 i 9
Vitel B-Floresta 4-3
Unión-Vitel B 4-4
Vitel B-Alella 10-6
Equip Pj. Pt.
1 Gasifred 9 24
2 Gracia 9 24
3 Escola 9 19
10 Vitel B 9 12

Segona A. Grup 3
Jornades 7, 8 i 9
C. Cuiàs-Aiguafreda 6-6
Iris Sol-C. Cuiàs 4-3
C. Cuiàs-Parets 6-2
Equip Pj. Pt.
1 Dosrius 8 24
2 Casagemas 8 16
3 Casp 8 15
9 C. Cuiàs 6 10

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 7, 8 i 9
Valent-Mollerussa 92-79
Prat-Valentine 70-76

Valent.-Igualad. 86-85
Equip Pj. Pt.
1 Navàs 9 17
2 Prat 9 17
3 Vic 9 15
4 Valentine 9 15

2a Catalana. Grup 3
Jornades 7, 8 i 9
Mont.B-Franque.92-64
Fuster-Mont.B 77-85
Mont.B-Cerdany.95-72
Equip Pj. Pt.
1 Cardedeu 9 18
2 Montcada B 9 17
3 Gramenet 9 16
4 Gavà 9 15

Ct. Territorial. Grup 4
Jornades 6, 7 i 8
Arenys-Elvira A s.a. Vicenç-
Elvira A 47-56 Des-
cansa: Elvira A
Equip Pj. Pt.
1 Llinars B 5 9
2 Roda 5 8
3 Palau 4 8
4 Elvira A 5 8

Ct. Català B. Grup 1
Jornades 6, 7 i 8
Elvira B-Caldes C54-82
Elvira B-Badalon.62-66
St. Quirze-Elvi B70-45
Equip Pj. Pt.
1 Caldes C 8 15
2 Premià B 8 14
3 St. Cugat 7 13
14 Elvira B 7 8

1a Catalana. Grup 1
Jornades 6, 7 i 8

Hospit.-Valent. 107-111
Valent.-Claror 69-63
Cerdan.-Valent. 58-56
Equip Pj. Pt.
1 Grup Barna 8 14
2 Maresme 8 14
3 Olot 8 13
8 Valentine 8 12

3a Catalana. Grup 1
Jornades 6, 7 i 8
Thau-Elv. A 50-63
Elv. A-BIM 57-41
St. Andreu-Elv. A40-52
Equip Pj. Pt.
1 Elvira A 8 15
2 Lluïsos 8 15
3 Badalonès 6 14
4 Terrassa B 6 12

Ct. català B. Grup 1
Jornades 6 i 7
Elv. B-Bellsport 55-52
Descansa: Elv. B
Equip Pj. Pt.
1 Bellsport 6 10
2 Puigcerdà 5 9
3 Gramenet 5 9
6 Elvira B 4 7

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 8, 9 i 10
Vilassar-Mont. 0-1
Mont.-Blanes 0-1
Ripollet-Mont. 0-1
Equip Pj. Pt.
1 Blanes 10 24
2 Cassà 10 23
3 Cerdany. M. 10 21
8 Montcada 10 17

2a Regional. Grup 9
Jornades 8, 9 i 10
St. Joan-Montornès 1-4
Llagos-St.Joan 1-1 s.a.
St. Joan-Franque.4-2
Equip Pj. Pt.
1 Palau 10 28
2 Montmeló 10 23
3 Sant Joan 9 22
4 Martorelles 10 21

3a Regional. Grup 18
Jornades 6, 7 i 8
Decano B-Gràcia3-1
Catalònia-Decano B 1-1
Decano B-Magòria 1-4
Equip Pj. Pt.
1 Olivella 8 24
2 Cèltic 8 20
3 Chacarita 7 19
13 Decano B 8 5

3a Regional. Grup 16
Jornades 6, 7 i 8
St. Martí-Dec. A 3-3
Decano A-Catalu.1-2
Guinardó-Dec. A 2-1
Equip Pj. Pt.
1 Can Llong 8 21
2 Canaris 8 21
3 Sarrià 8 19
14 Decano A 8 1

2a Divisió. Grup 2
Jornades 4, 5 i 6
Descansa: C.St.Joan
C.St.Joan-Guineu.2-3
Polvorite.-C.St.Joan 5-2
Equip Pj. Pt.
1 Guineueta 6 9
2 Polvoritense 6 9
3 Sta. Eulàlia 6 9

4 Can St. Joan 5 9

HANDBOL

1a Catalana. Masc.
Jornades 5, 6 i 7
La Salle-Palaut.29-20
Arrahona-Salle 26-27
St. Cugat-La Salle22-22
Equip Pj. Pt.
1 Esplugues 7 12
2 Gavà 7 12
3 Banyoles 7 11
5 La Salle 7 8

3a Catalana. Masc.
Jornades 3, 4 i 5
Canovelles-SalleB21-23
Salle B-Alcarràs28-15
St. Celoni-SalleB28-30
Equip Pj. Pt.
1 La Salle B 5 10
2 Franqueses 4 6
3 Canovelles 5 5
4 Sant Celoni 4 4

1a Catalana. Femení
Jornades 3, 4 i 5
La Salle-Molins19-31
Agramunt-La Salle17-17
Salle-La Roca 16-24
Equip Pj. Pt.
1 Molins 5 8
2 Vilamajor 5 8
3 Castelldefels 3 6
6 La Salle 5 5

ATLETISME

Cursa Sils
(10 quilòmetres)
47 Josep Gil 36’30’’

67 I. Teruel 37’46’’
115 José Muñoz40’30’’
130 Ángel Fraile41’14’’
143 Jordi Flores41’53’’
152 E. Rdez. 42’20’’
193 G. Casero 44’35’’
203 B. Casado 45’08’’
231 Enric Maya46’48’’

Cinc Milles Nocturnes de
Cerdanyola
17 José Gil 27’38’’
97 Jordi Flores 32’54’’
129 B. Casado 34’39’’
185 E. Teruel 36’37’’
205 E. Maya 37’20’’
387 A. Rdez. 45’38’’

Pujada i Baixada a Guanta
152 J. Muñoz 52’25’’
160 A. Fraile 52’34’’
361 S. Guillén 58’04’’
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mésen 2 minuts VITEL B. FUTBOL SALA> Primera A
Arriben dues noves incorporacions
El Vitel B s’ha col·locat a la desena posició del Grup
Sisè de Primera Nacional A amb 12 punts, després de
guanyar a l’última jornada l’Alella per 10-6. La plantilla
ha millorat el seu joc als darrers partits, exhibint una
bona imatge. Els pròxims enfrontaments seran com-
plicats, ja que el Vitel B jugarà contra el Ripollet, l’Escola
Pia i el Lliçà d’Amunt, tres rivals amb plantilles i pres-
supostos adequats per pujar de categoria. Respecte a la
plantilla, hi ha hagut novetats. Aquests dies han començat
a entrenar dos nous jugadors: Juanjo, que ja havia estat
la temporada anterior a Montcada, i Manel. El tècnic,
Javier Ruiz, ha parlat molt bé de tots dos: “Són joves
i tenen qualitat. Juanjo té molt carisme i coneix la
casa. Manel és un home de futur”. D’altra banda,
José García és baixa per lesió. SA

CB MONTCADA. BÀSQUET> 2a Catalana

El sènior A femení es col·loca primer
L’equip A femení del CB Elvira Cuyàs continua fent
una bona temporada. Després de vuit jornades, lidera
el Grup Primer de Tercera Catalana amb 15 punts, és a
dir, té set victòries i només una derrota en un partit
amb un arbitratge molt polèmic contra el Terrassa. El
conjunt que entrena Sergio Leiva és el segon màxim
encistellador del seu grup, amb 481 punts. A l’últim
partit, l’Elvira va guanyar a la pista del Sant Andreu per
40-52. Pel que fa a la resta de conjunts sèniors del club
de Mas Rampinyo, el millor classificat és el sènior B
femení –a la foto, que es troba a la sisena posició del
Grup Primer del Campionat de Catalunya B. D’altra
banda, el sènior A masculí ocupa el novè lloc amb 10
punts al Grup Quart de Territorials, mentre que el sènior
B masculí és penúltim del Grup Primer del Campionat
de Catalunya B, amb 8 punts. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

L’equip segueix fort amb triomfs clars
El sènior masculí B del CB Montcada no baixa la
guàrdia al Grup Tercer de Segona Catalana. En tot el
campionat només ha perdut un partit, va ser a principi
de lliga a la pista del Cardedeu, el líder imbatut. El
Montcada B, que és segon, guanya i, a més, amb claredat.
A l’última jornada, els homes de Joan Rubio es van
imposar a casa davant el Cerdanyola per 95-72. Els
pròxims dos partits seran complicats, ja que es desplaça
a la pista de l’Almeda i rebrà el Vilafranca, implicat en
l’ascens. L’equip local pot recuperar aviat Lisard Ruiz i
està en tràmits per fitxar un pivot.  SA

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Territorials

AE CAN CUYÀS. FUTBOL SALA> Segona A

Quatre partits en deu dies
L’Associació Esportiva de Can Cuyàs està tenint una
agenda intensa entre l’11 i el 21 de novembre. A més
dels partits de lliga corresponents a cada jornada, l’equip
montcadenc està disputant els dijous els matxs ajornats
fa unes setmanes a causa de la baixa per malaltia del
seu tècnic, Alfonso Arés, que ja ha tornat als entrena-
ments. El dia 11 va jugar a les pistes esportives de Can
Cuiàs contra l’Aiguafreda, corresponent a la setena jor-
nada del 31 d’octubre, i el resultat va ser d’empat a sis
gols. El 14 de novembre, els montcadencs van superar
el Parets per 6-2 en el matx corresponent a la novena
jornada. “Estem contents perquè l’equip està
responent bé, tot i el parèntesi de dues jornades
sense jugar”, ha indicat el tècnic. SA

EF CAN SANT JOAN. FUTBOL> Segona
Dues derrotes consecutives a la lliga
L’equip femení de l’Escola de Futbol Can Sant Joan
Blaugrana ha encaixat a les últimes dues jornades les
primeres derrotes de la temporada. El conjunt local va
perdre a casa contra la Guineueta per 2-3 i en el des-
plaçament al camp del Polvoritense va caure derrotat
per 5-2. L’equip femení ha acusat en aquests darrers
enfrontaments la manca de plantilla, ara ja amb 13 ju-
gadores amb la incorporació de dos fitxatges. Malgrat
això, la directiva continua buscant reforços per al conjunt
de Can Sant Joan, que té força qualitat però li falten
efectius. El pròxim 21 de novembre, l’Escola visitarà el
camp de La Salle Premià, un rival assequible que servirà
per oblidar les dues últimes derrotes. SA

SÒNIA HERNÀNDEZ

Líder destacat i imbatut del seu grup
Un altre dels equips locals que segueix intractable aquesta
temporada és el sènior B masculí de La Salle. El conjunt
que dirigeix Luis Canalejas és primer del Grup B amb
10 punts, amb quatre d’avantatge respecte les Fran-
queses, el segon classificat, que té un partit menys. L’equip
de Canalejas s’ha imposat precisament a la pista dels
dos rivals més forts del grup: les Franqueses i el
Canovelles. A l’última jornada, La Salle B va vèncer a la
pista del Sant Celoni per 28-30. El tècnic està gratament
sorprès per l’excel·lent inici de lliga: “Els jugadors
júniors s’han adaptat molt bé a la nova categoria.
Si seguim igual, abans de Nadal podem assegurar
la classificació a la fase d’ascens”. SA

CH LA SALLE. HANDBOL> 3a Catalana

El conjunt B suma la primera victòria
La Penya Decano B, al Grup 18 de Tercera Regional,
va sumar la primera victòria de la temporada el passat
30 d’octubre contra el Gràcia per 3-1. El mateix dia, el
conjunt de la Penya Decano A va aconseguir el primer
punt a la lliga, després d’empatar a tres gols al camp
del Sant Martí. La Penya Decano B té un total de 5
punts, ja que ha empatat dos partits més. Els dos conjunts
s’han reforçat amb fitxatges per tal de poder  millorar
el joc i la classificació als seus respectius grups.  L’equip
B té la intenció d’incorporar un central per soplir les
baixes per lesió d’un parell de defenses.   SA

PENYA DECANO. FUTBOL> 3a Regional

CB ELVIRA CUYÀS

LLUÍS MALDONADO

RAFA JIMÉNEZ

LLUÍS MALDONADO

LLUÍS MALDONADO
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La web de l’IME presenta la
informació esportiva actualitzada

>> NOVES TECNOLOGIES DE LA INFORMACIÓ

silvia díaz
redacció

El portal posa especial èmfasi en les fotografies amb un arxiu de 1.000 imatges

viu l’esp�rt

ÀNGEL ACÍN

institut municipal d’esports i lleure

 >> Moment de la presentació del web de l’IME

>> COMMEMORACIÓ. Jornada esportiva

Diada de l’esport al
col·legi Sagrat Cor

El col·legi Sagrat Cor va
celebrar els dies 4 i 5 de
novembre dues jornades
amb motiu de l’Any Eu-
ropeu d’Educació per mit-
jà de l’Esport, que té lloc
durant tot el 2004.
Sota el lema Mou el cos i des-
vetlla la ment, el centre va or-
ganitzar diverses activitats
esportives que tenien com
a objectiu fomentar la in-
terrelació entre els alumnes,
valorar la importància de
les regles de joc i cooperar

les classificacions

FUTBOL SALA

VITELCOM MONTCADA

Benjamí. Mutual. Grup 1
Jornades 6 i 7.
Vitelcom-Canet 1-1
Vitelcom d.
Equip Partits Pt.
1 Teià 4 12
2 Canet 3 7
3 Premià 3 6
6 Vitelcom 3 4

Aleví A. Lliga BCN. Grup 1.
Jornades 6 i 7
Vitelcom-A. Unión 5-1
Badalonès-Vitelcom 0-16
Equip Partits Pt.
1 Marfil S. Coloma 4 12
2 Esparraguera 4 12
3 E. Pia Napoli 4 12
5 Vitelcom 4 12

Aleví B.  Lliga BCN. Grup 2.
Jornades 6 i 7
Vitelcom-Llinars 13-0
Centelles-Vitelcom 6-0
Equip Partits Pt.
1 Ferran Sagarra 4 12
2 Centelles 4 9
3 Vitelcom 4 9
4 Rapid S. Coloma 4 9

Intantil. Primera Divisió. Grup
1. Jornades 6 i 7
Barça-Vitelcom 5-1
Vitel.-Esparraguera 3-1
Equip Partits Pt.
1 DMS Sarrià 6 18
2 Vilasar Mar 6 16
3 Barcelona 6 15
7 P. Ortega 6 8

Cadet A. Primera Divisió Grup 2
Jornades 6 i 7
Vilassar-Vitelcom 2-4
Vitelcom-Mataró 6-1
Equip Partits Pt.
1 Marfil S. Coloma 6 18
2 Rapid S. Coloma 6 15
3 Canet 6 12
4 Vitelcom 6 11

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 6 i 7
Martorell-Vitelcom 1-14
Vitelcom-Martorelles 7-2
Equip Partits Pt.
1 E. Pia Hastinik 6 18
2 Martorelles 6 13
3 Vitelcom 4 12
4 Cardedeu 5 10
7 CD Montcada 5 9

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornades 6 i 7
Mataró-Vitelcom 1-5
Vitel.-Marfil S. Coloma 3-15
Equip Partits Pt
1 Marfil S. Coloma 6 18
2 Arqué Manresa 6 16
3 Martorell 6 15
11 Vitelcom 4 6

CD MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 2.
Jornades 4 i 5
CD Montcada-Llinars 5-0
CD Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 Cet 10 4 12
2 CD Montcada 4 9
3 Cardedeu 4 7
4 Llinars 4 6

Cadet. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 6 i 7
Vall de Tenes-CD Montc. 3-4
CD Montcada-Mollet 8-1
(Vegeu classificació Vitelcom)

Juvenil. Segona Divisió. Grup
1. Jornades 6 i 7
Cardedeu-CD Montcada 2-5
CD Montcada-Rocafort 0-4
Equip Partits Pt.
1 CD Montcada 6 18
2 Sant Martí 6 15
3 Plaza Macael 5 12
4 Vilassar Mar 5 12

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 6. Jorn. 5 i 6
La Garriga-Montcada 39-9
Ronçana-Montcada 10-40
Equip Partits Pt.
1 La Garriga 6 12
2 Montcada 6 11
3 E. Pia Granollers 6 9
4 Ronçana 6 7

Mini masculí A. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornades 5 i 6
Elvira Cuyàs-Montcada 11-41
Mollet-Montcada 8-38
Equip Partits Pt.
1 Montcada 6 12
2 La Garriga 6 11
3 S. Feliu Codines 6 10

4 Caldes 6 8
5 Elvira Cuyàs 6 7

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell
C. G 7. Jornades 5 i 6
Parets-Montcada 57-41
Canovelles-Montcada 44-12
Equip Partits Pt.
1 Canovelles 6 12
2 Sant Gervasi 6 11
3 Lliçà Vall 5 11
5 Montcada 6 7

Preinfantil femení. PB Prèvia.
Nivell B. G 4. Jornades 5 i 6
Montcada-Ronçana 44-14
CEB St Jordi-Montcada 50-55
Equip Partits Pt.
1 CEB Sant Jordi 5 10
2 Montcada 5 7
3 CB Tona 4 5
4 CB Mollet 3 4

Preinfanti l  masculí A. PB
Prèvia. Nivell B. G 8. Jorn. 5 i 6
Parets-Montcada 51-60
St. Jordi-Montcada 37-57
Equip Partits Pt.
1 Montcada 6 12
2 CEB St Jordi 6 10
3 S. P. La Sirena 6 9
4 CB Parets 6 9
6 CEB CS Joan 6 6

Preinfantil masculí B. PB Prèvia.
Nivell B. G 5. Jorn. 5 i 6
Sferic Ter.-Montcada 54-23
CN Sabadell-Montcada  48-38
Equip Partits Pt.
1 Sant Cugat 5 10
2 Sferic Terrassa 6 10
3 Sant Quirze 5 9
5 Montcada 6 8

Infanti l  masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 12. Jornades 5 i 6
V. Neus-Montcada 40-59
Montcada-V. Neus 46-15
Equip Partits Pt.
1 Montcada 6 12
2 CEB Sant Jordi 5 9
3 Santa Perpètua 5 8
4 Verge Neus 6 8

Júnior masc. A. CC no sènior. Pref.
A.G4.Fase Prèvia. Jorn.10 i 11
Sese-Montcada 84-64
St Fruitós-Montcada 69-83
Equip Partits Pt.
1 AD Torreforta 11 21
2 Montcada 11 20
3 SESE 11 19
4 Collblanc 11 16

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup B. Jornades 8 i 9
Montcada-Collblanc 73-67
Horta-Montcada 54-73
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 9 17
2 L’Hospitalet 9 17
3 Lleida 9 17
5 Montcada 9 16

Júnior masculí C. Territorial
BCN. Nivell A. Grup 4. Jorn. 8 i 9
Montcada-CB Prat 48-43
Vedruna-Montcada 78-80
Equip Partits Pt.
1 Maristes Ademar 9 16
2 Barberà 8 16
3 Sant Gabriel 8 14
11 Montcada 7 10

CB ELVIRA CUYAS

Premini Mixt. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 7. Jornades 5 i 6
Sant Gervasi- E.Cuyas 34-4
Llinars-   Elvira Cuyas 52-21
Equip Partits Pt.
1 CB Parets 5 9
2 Sant Gervasi 4 8
3 Llinars 5 7
4 Elvira Cuyas 5 7

Mini masculí. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornades 5 i 6
Elvira Cuyàs-Montcada 11-41
S.F.Codines-E. Cuyas 64-38
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 5. Jornades 5 i 6
Elvira Cuyas-Barberà  19-50
E Carme- Elvira Cuyas 53-23
Equip Partits Pt.
1 Cerdanyola 6 11
2 CB Parets 6 11
3 Escola Carme 6 10
6 Elvira Cuyas 6 6

Cadet masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 8. Jornades 5 i 6
CB Caldes-Elvira Cuyàs 27-57
Elvira Cuyas-S. Coloma 89-58
Equip Partits Pt.
1 Verge Neus 6 11
2 Elvira Cuyàs 6 11
3 AD Ronda 6 10
4 CB S.Coloma 6 8

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G2. Jornades 8 i 9
Manlleu-Elvira Cuyas 57-42
E. Cuyas-Bufalà 46-73
Equip Partits Pt.

1 Jov. Les Corts 9 15
2 CB Caldes 7 14
3 Safa Horta 7 14
14 Elvira Cuyas 8 8

CEB CANT SANT JOAN

Preinfanti l masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell B. G8. Jorn. 5 i 6
Tabor-Can St Joan 58-51
La Sirena-Can St Joan 60-30
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Infanti l  masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell B. G11. Jorn.5 i 6
Montgat-Can St Joan 59-29
M.Ademar-Can St Joan 58-64
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 6 12
2 UE Montgat 5 9
3 Can Sant Joan 6 9
4 Maristes Ademar 6 8

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G 1. Jornades 5 i 6
Can St Joan-CNTerrassa21-42
CN Terras.-Can St Joan 48-17
Equip Partits Pt.
1 Maristes Rubí 6 12
2 Escola Carme 5 9
3 CB Parets 6 9
5 Can Sant Joan 5 6

Sots 21 masc. Territorial BCN.
Nivell A2. G2. Jornades 8 i 9
Llívia-Can St Joan 55-51
Can St Joan-Ferrer Vic 45-65
Equip Partits Pt.
1 Sant Andreu 9 18
2 Salle Bonanova 8 15
3 Ferrer Vic 8 14
8 Can Sant Joan 8 11

LA SALLE MONTCADA

Infantil femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 6. Jornades 5 i 6
La Salle-Sentmenat 52-25
La Salle-St Cugat 31-56
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 6 12
2 Sant Cugat 6 11
3 La Salle 6 9
4 Palau Solità 6 8

Infanti l  masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 5. Jorn. 5 i 6
Sant Fost-La Salle 20-50
Canovelles-La Salle 71-84
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 6 11
2 Jov. Badalona 6 10

3 La Salle 5 8
4 Canovelles BC 6 8

Cadet femení. CC no sènior.
Preferent B. G3. Jorn. 10 i 11
F. Olesa-La Salle 51-50
La Salle-Ubeda Ceset 51-62
Equip Partits Pt.
1 Ubeda Ceset 11 22
2 Sedis Transeu 11 20
3 La Salle 11 17
4 Finques Olesa 11 17

Cadet masculí . CC no sènior.
Pref. G3.Fase Prèvia. Jor.11 i 12
Ming.-Mont.-La Salle 75-88
Montc.La Salle-FVic 63-80
Equip Partits Pt.
1 Unió Gironina 11 22
2 Ferrer Vic 11 19
3 L’Hospitalet 11 19
6 Mont.-La Salle 11 14

Junior femení. Territorial BCN.
Nivell B. G 2. Jornades 7 i 8
Sant Boi-La Salle 54-77
La Salle- Vila Artés 72-40
Equip Partits Pt.
1 CB Navas 8 13
2 Recover Súria 8 13
3 CB Vilatorrada 7 11
7 La Salle 5 9

FUTBOL

CD MONTCADA

Prebenjamí. Ll iga Adefube.
Jornades 3 i 4
Mollet-CD Montcada 2-2
CD Montcada d.

Benjamí A . Ll iga Adefube.
Jornades 3 i 4
CD Montcada-Can Trias 8-0
M. EgaraCD Montcada 1-1

Benjamí B . Ll iga Adefube.
Jornades 3 i 4
CD Montcada-Ripollet B 3-4
Ripollet A-CD Montcada 1-5

Aleví. Segona Divisió. G 13.
Jornades 5 i 6
Sentmenat-CD Montcada 1-3
CD Montcada-Molletense- 2-0
Equip Partits Pt.
1 Montornès 5 15
2 CD Montcada 5 12
3 Sentmenat 5 12
4 O. Can Fatjó 4 9

Infantil. Segona Divisió. G 22.
Jornades 5 i 6
Sant Celoni-CD Montcada 1-1
CD Montcada-Sant Fost 1-0
Equip Partits Pt.
1 EF Can St Joan 5 15
2 Canovelles 4 10
3 Lourdes 5 10
4 Vilanova Vallès 5 9
6 CD Montcada 5 7

Cadet. Segona Divisió. G 17.
Jornades 5 i 6
CD Montcada-CF Ripollet 1-2
Lourdes-CD Montcada 1-1
Equip Partits Pt.
1 Santa Perpètua 5 15
2 EF C Sant Joan 5 13
3 Montornès Nord 5 12
4 Montornès 4 12
10 CD Montcada 5 6

Juvenil. Segona Divisió. G 18.
Jornades 5 i 6
CD Montcada- Montornès 2-1
Martorelles-CD Montcada 3-1
Equip Partits Pt.
1 EF Can Sant Joan5 15
2 Martorelles 5 10
3 CD Montcada 4 9
4 Finsobe 4 9
5 Montornès 5 6

EF CAN SANT JOAN

Prebenjamí. Ll iga Adefube.
Jornades 3 i 4
EF C St Joan-S. Perpètua 0-3
Cerdanyola.-EF C St Joan 1-4

Aleví. Primera Divisió. Grup 2.
Jornades 7 i 8
Sant Gabriel-EF C St Joan3-0
EF C St Joan-Trajana 1-4
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 7 21
2 Ferran Martorell 7 21
3 L’Hospitalet 7 16
14 EF Can St Joan 7 14

Infantil. Segona Divisió. Grup
22. Jornades 5 i 6
Sant Fost-EF C St Joan 1-5
EF C St Joan-Parets 8-0
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

Cadet. Segona Divisió. Grup 17.
Jornades 5 i 6
Montmeló-EF C St Joan 2-2
EF C St Joan-Polinyà 7-0
(Vegeu classif. CD Montcada)

Juvenil. Segona Divisió. Grup
18. Jornades 5 i 6
Sentmenat-EF C St Joan 1-3
EF C St Joan-Montor. N.-4-1
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

HANDBOL

CH LA SALLE MONTCADA

Aleví mixte. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 2 i 3
La Salle-La Garriga 45-47
Sagrat Cor-La Salle 38-51
Equip Partits Pt.
1 Palautordera 3 6
2 La Salle 1 2
3 CEB Sant Jordi 1 2
4 Santa Perpètua 1 1

Aleví masculí. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 2 i 3
Franqueses-La Salle 34-50
Granollers-La Salle 65-38
Equip Partits Pt.
1 Roquerol 3 6
2 La Salle 3 5
3 Roquerol 3 4
4 La Garriga 3 3
8. Sagrat Cor 3 0

Cadet Femení Campionat
Cadet. Prèvia B. Jornades 4 i 5
La Salle-Vilanova Camí 16-28
Cooperativa-La Salle 28-14
Equip Partits Pt.
1 Banyoles 3 6
2 Cooperativa 4 6
3 La Salle 3 2
4 Molins de Rei 4 2

Cadet Masculí. Segona Cata-
lana. Prèvia C. Jornades 4 i 5
Terrassa-La Salle 26-30
La Salle-St Ot 26-20
Equip Partits Pt.
1 Banyoles 3 6
2 Cooperativa 4 6
3 La Salle 3 2
4 Molins de Rei 4 2

Juvenil . Segona Catalana.
Prèvia A. Jornades 4 i 5
La Salle-Alcarràs 56-23
Sant Celoni-La Salle 18-26
Equip Partits Pt.
1 Banyoles 3 6
2 Cooperativa 4 6
3 La Salle 3 2
4 Molins de Rei 4 2

L’atleta de la Joventut At-
lètica Montcada Aitor
Martín va aconseguir la pri-
mera posició en la catego-
ria aleví al cros comarcal
de Can Deu (Sabadell),
que va tenir lloc el 6 de
novembre. SD

Martín, primer
a Sabadell

>> ATLETISME

 >> La Diada va reunir tots els alumnes del Sagrat Cor

M. CARMEN GUTIÉRREZ

L’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) de
Montcada i Reixac ha obert
la seva adreça a Internet,
www.imemontcada.org. El por-
tal s’ha creat per acostar als
ciutadans tota la informació
esportiva que genera el mu-
nicipi d’una manera uni-
ficada. La web, dissenyat per
l’empresa Xtraz.net, detalla
els serveis i els equipa-
ments esportius de què
disposa Montcada –amb un
ampli espai dedicat al
complex Montcada Aqua–
conté una fitxa amb les
dades de totes les entitats
esportives, ofereix les
classificacions dels equips
que estan en competició fe-
derada i en lliga escolar,
l’agenda de la competició i
també mostra fotografies
d’instal·lacions i esdeveni-
ments esportius.

Presentació. El 9 de
novembre va tenir lloc l’ac-
te de presentació de la web.
Pere Salas, de Xtraz.net, va
assenyalar que el portal pre-
tén ser “molt visual i
atractiu. Donem prota-
gonisme a les fotografies
i hi ha més de 1.000 imat-
ges”. Salas també va desta-
car que navegar-hi és molt
senzill i permet als usuaris
buscar una informació con-

creta. “Si una persona vol
informar-se només sobre
futbol, pot fer-ho gràcies
a un buscador”, apunta Sa-
las. Per la seva banda, el pre-
sident de l’IME i regidor
d’Esports, Juan Parra (PSC),
va explicar que “la creació

de la web respon al pro-
cés d’innovació i incor-
poració de les noves tec-
nologies a tots els nivells”.
L’actualització de les dades
les farà el personal de
l’IME. Segons Parra, “ara
hem creat l’estructura de

per aconseguir un objectiu
comú.
Els més petits d’educació
infantil i primària van par-
ticipar en jocs competitius
i d’arreu del món i els més
grans van disputar partits
de bàsquet 4x4. L’equip
que guanyava era el que su-
mava més punts, tant els
aconseguits en el partit
com els que atorgava el pú-
blic en base a un formu-
lari sobre joc net que s’ha-
via distribuït. SD

 >> Aitor Martín és aleví

 >> El web de l’IME dóna especial importància a les imatges

L’Ajuntament ha cedit a
l’IME uns terrenys de
3.000 m2 que es conver-
tiran en pistes de petan-
ca. La zona es troba al
Pla d’en Coll, entre els
carrers València, Ala-
cant, camí de la Font Fre-
da i el passatge Costa
Brava. El projecte, que
ha d’aprovar el Ple Mu-
nicipal, contempla la cre-
ació de 16 pistes de mi-
da reglamentària i tam-
bé la construcció d’un
edifici que acollirà, entre
d’altres, la seu del Club
Petanca Montcada. SD

SILVIA DÍAZ

petanca

la web, el que queda és
nodrir-la d’informació”.

Aportacions. Per tal de
comptar amb el màxim de
dades, els veïns i entitats
podran enviar suggeriments
a través del correu electrò-
nic. “Volem que els ciuta-
dans i, sobretot, els clubs,
que són els que generen
les notícies, facin servei de
la web per posar-se en con-
tacte amb nosaltres”, ex-
plica Parra. Segons el regi-
dor, el portal “s’ha creat per
parlar de tota l’activitat
esportiva de Montcada i
no només dels serveis que
oferim des de l’IME”.
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L’equip es queda a Montcada
A diferència dels jugadors de la categoria aleví, aquest
any s’ha pogut crear una lliga local de bàsquet benjamí i,
per tant, els rivals dels nens entrenats per M. Carmen
Gutiérrez són de col·legis del municipi.

actualitatescolar
CEIP MITJA COSTA i COL·LEGI SAGRAT COR> Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

Presentació oficial
dels equips escolars

CEIP MITJA COSTA> Multiesport

CEIP MITJA COSTA> Benjamí Futbol

Seguint la línia de l’any passat
Noèlia Alférez és l’encarregada d’introduir a aquests
infants en el món del futbol sala, l’handbol i el bàsquet.
Aquests nens seran els únics de l’escola que practicaran
bàsquet, en el marc de la competició escolar.

CEIP MITJA COSTA> Aleví Futbol

Continuar en la mateixa línia
Els equips de futbol sala del Mitja Costa sempre han
destacat en la lliga escolar. Amb la nova samarreta
taronja, els benjamins intentaran mantenir el nivell.
L’entrenador és Francisco Nadales.

El CEIP Mitja Costa i
l’escola Sagrat Cor van pre-
sentar els equips que estaran
als Jocs Escolars aquesta
temporada a final d’octu-
bre. Les dues escoles han
perdut aquest any un esport.
El Mitja Costa, que estrena
equipació taronja,  no té
equips de bàsquet perquè
no s’hi han apuntat su-

CEIP MITJA COSTA> Psicomotricitat

Els primers conceptes
Un dels quatre equips del CEIP Mitja Costa és el de
psicomotricitat, que va començar a funcionar l’any
passat. Els més petits fan jocs de relació i coordinació,
dirigits per Sílvia Mató i Jessica Caravaca.

Objectius formatius
L’entrenador dels benjamins repeteix també amb els
jugadors alevins. Francisco Nadales portarà un conjunt
que disputarà la lliga contra el Viver, l’Elvira Cuyàs, el
Reixac i l’AE Can Cuiàs.

FOTOS: PILAR ABIÁN i DAVID GONZÁLEZ

silvia díaz
redacció

COL·LEGI SAGRAT COR> Multiesport A COL·LEGI SAGRAT COR> Multiesport B

Primers passos a la lliga
A diferència de la psicomotricitat, el multiesport sí que
ha pogut formar sense cap problema dos conjunts.
L’entrenadora de l’equip A d’aquesta modalitat és Car-
me Artigas.

COL·LEGI SAGRAT COR> Benjamí Bàsquet

L’altre equip que s’inicia a la lliga
L’alt nombre de nens que volen fer multiesport ha fet
que aquesta modalitat tingui un segon equip. El conjunt
B del Sagrat Cor jugarà al grup segon de la competició.
La monitora és Míriam Asbert.

COL·LEGI SAGRAT COR> Aleví Bàsquet COL·LEGI SAGRAT COR> Aleví Handbol A

A la lliga escolar de Cerdanyola
L’objectiu del CDEM aquest any era poder fer una lliga
local de totes les categories, però en bàsquet aleví no ha
estat possible i els equips competiran a Cerdanyola.
L’entrenadora és M. Carmen Gutiérrez.

Derbi amb el CH La Salle

COL·LEGI SAGRAT COR> Aleví Handbol B

Continuen a la lliga de Granollers
Els infants que han escollit handbol a Montcada no han
estat suficients per crear una lliga local. El Sagrat Cor B
també tornarà a la competició del Vallès Oriental.
L’entrendor del B és David Leyva.

COL·LEGI SAGRAT COR> Psicomotricitat

Menys nens que l’any passat
Els esportistes més joves del centre formen un grup
menys nombrós que l’any passat, amb una desena
d’infants. La monitora encarregada de dirigir-los és
Marta Àguila.

ficients infants i el mateix li
passa al Sagrat Cor, però
en futbol sala. El centre
públic compta amb quatre
grups, un de psicomotrici-
tat, un de multiesport i 2 de
futbol. El Sagrat Cor té 7
equips, un de psicomotri-
citat, 2 de multiesport, 2 de
bàsquet i 2 d’handbol, que
jugaran la lliga comarcal del
Vallès Oriental.

Jugar a la lliga del Consell Escolar del Vallès Oriental ha
provocat que el Sagrat Cor A, entrenat per David
González, s’enfronti aquesta temporada amb l’aleví mixt
del CH La Salle Montcada.
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Aprofundir en la tècnica
Ja fa 3 anys que Joan Alonso és l’entrenador d’aquesta
categoria. El tècnic vol introduir més conceptes tècnics.
“Vull que comencin a fer bé els passis i que
aprofundeixen en la tècnica”, explica Alonso.

actualitatdels clubs
CEF CAN SANT JOAN BLAUGRANA i CB ELVIRA CUYÁS> Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

Dues entitats que
prioritzen l’escola

INFANTIL FUTBOL> 2a Divisió. Grup 22 CADET FUTBOL> 2a Divisió. Grup 17

Cap a Primera Divisió
Sis partits disputats i sis guanyats. Aquesta és la situació
actual dels infantils que dirigeix Juan Espés, que destaca
que l’objectiu és pujar a Primera: “Crec que ho
aconseguirem”.

JUVENIL FUTBOL> 2a Divisió. Grup 18

Aconseguir bons companys
El tècnic, Rafael García, ha destacat que aquest any
“tenim un bon equip, amb aspiracions de pujar,
però sobretot volem formar els jugadors en l’amistat,
el joc d’equip i la companyonia”.

El CB Elvira Cuyàs ha co-
mençat la temporada amb
la mateixa filosofia de tots
els anys, ser una escola per
formar els nens i joves en el
món del bàsquet i també un
espai de lleure.
Aquesta temporada,
l’entitat de Mas Rampinyo
compta amb menys equips
de base, tot i que l’escola sí
que ha augmentat en
conjunt.

ALEVÍ FUTBOL> 1a Divisió. Grup 2

Un any molt dífícil
L’únic equip de futbol de planter que està a Primera
Divisió ha patit molt a l’inici de lliga. L’entrenador,
Rafael González, sap que “tenim rivals molt difícils
de batre”.

El repte, un cop més, és pujar
Kuky, el nou entrenador, s’ha plantejat molt seriosament
que els juvenils aconsegueixin arribar a Primera Divisió.
“És un objectiu pendent des de fa anys perquè
sempre ens quedem a les portes“.

BÀSQUET. ESCOLA> BÀSQUET. PREMINI MIXTE> Promoció. Nivell C.

Un equip més aquesta temporada
L’objectiu de la coordinadora, Cristina Iniesta, és que
“els nens s’ho passin bé i, sobretot, mantenir els
equips del planter, perquè aquest any n’hi ha
menys”. L’escola, en canvi, disposa d’un grup més.

BÀSQUET. MINI MASCULÍ> Promoció. Nivell B.

Diferents nivells de joc
Aquest conjunt combina infants que per primer cop fan
bàsquet amb d’altres que el practiquen des dels 4 anys.
L’entrenadora, M. Carmen Expósito, espera que “a
final de lliga tots juguin al mateix nivell”.

BÀSQUET. CADET FEMENÍ> Promoció. Nivell C. BÀSQUET. CADET MASCULÍ> Promoció. Nivell B.

Formar companyes
“Més que fer-les jugadores, vull que siguin bones
persones”. D’aquesta manera defineix els objectius de
la temporada l’entrenadora de l’equip femení, Joana
Galdeano.

Preparació de cara a l’any que ve
El conjunt cadet és nou i el seu entrenador, Eduard
Poch, pretén “treballar molt, tant en defensa com en
atac per tenir aspiracions a guanyar la lliga la
propera temporada”.

BÀSQUET. JÚNIOR MASCULÍ> Territorials. Nivell B.

Aspiracions modestes
El conjunt que dirigeix Àlex Pitar està notant la marxa de
dos jugadors júniors, un base i un pivot, a altres equips.
El tècnic espera “poder quedar a la meitat de la
taula”. L’equip competeix aquest any al nivell B.

PREBENJAMÍ FUTBOL> Lliga ADEFUBE

El futur del club
José Luis Sánchez i José Manuel Jiménez són els en-
carregats d’ensenyar les primeres nocions als més petits
de l’entitat. “Ara toca aprendre a tocar la pilota i a
jugar en equip”, expliquen els tècnics.

FOTOS: SILVIA DÍAZ

CEF Can Sant Joan

L’escola de futbol es va
presentar oficialment el 14
de novembre. El presi-
dent del club, José Her-
nández, ha explicat que
“espero que aquest any
sigui l’últim en què ens
presentem en solitari”
fent referència al preacord
de fusió del planter al que
s’ ha arribat amb el CD
Montcada. SD
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“Falta més sensibilitat
envers els discapacitats”

PILAR ABIÁN

L’aventura de ser mare. El Marc aprèn a donar les
primeres passes sota l’atenta mirada de la seva mare, Providencia
Miñarro, montcadenca de 33 anys, qui viu amb passió tots els petits
progressos que cada dia fa el seu fill. Per a Provi, com ella es fa dir,
aquesta és una nova experiència, tot i no ser primerenca. Abans del
Marc, fa dos anys i mig, va tenir la Paula, una nena especial. Afectada
per una paràlisi cerebral, la Paula mai no va caminar, ni tampoc va
parlar. Malgrat la seva greu discapacitat, hi havia comunicació entre
mare i filla, i un nexe d’unió que les circumstàncies no han aconseguit
trencar: “Ella em va  donar molt, em va fer canviar els valors i, més
que un càstig, va ser un regal”. Tot i haver perdut la seva filla aquest
mes de juliol, Provi continua decidida a aportar la seva experiència
en suport a altres pares de nens discapacitats amb la voluntat
d’aconseguir que la burocràcia i la manca d’informació no siguin un
pes afegit a les dificultats que suposa garantir una bona atenció als
seus fills i ho fa des d’Adimir, l’Associació de Discapacitats de
Montcada i Reixac.

Tinc la necessitat

d’ajudar altres

pares perquè la

veritat és que

t’arribes a sentir

molt sol

Els ajuts de les

administracions

als discapacitats

són insuficients

�

�D’on treu les energies per
continuar lluitant?
He viscut una experiència molt
dura i amb molt de desgast per-
sonal, però tinc la necessitat
d’ajudar altres pares que es tro-
bin en circumstàncies similars,
perquè la veritat és que t’arribes
a sentir molt sol.
�Què passa pel cap d’una
mare quan rep la notícia que
té un fill discapacitat?
En el meu cas, la paràlisi cere-
bral de la Paula va ser conse-
qüència de problemes sorgits
durant el part. Les
primeres hores el
desconcert va ser
total perquè em
deien que la nena
era viva però que la
seva vida corria pe-
rill. Inicialment pa-
tíem perquè visqués
i, un cop superada
aquesta fase crítica,
deu dies després ens
van dir que tenia
paràlisi cerebral i que
sofria greus pro-
blemes respiratoris.
Quan va tenir dos
mesos vam saber
que, amb prou fei-
nes, arribaria als dos anys.
�Quina va ser la seva reac-
ció?
Realment al principi no era
conscient de les seqüel·les que
tindria la nena. Només pensava:
“És la meva filla i està aquí, així
que endavant”. Vaig fer un
mestratge accelerat d’assistència

mèdica i als 40 dies la nena ja
era a casa. És realment en aquell
moment, quan et trobes sola
davant el perill quan comences
a prendre consciència de les
dificultats i l’atenció permanent
que necessitarà la criatura.
�Arriba també el moment
de començar a picar portes.
I d’adonar-te de tota la buro-
cràcia que has de superar abans
d’accedir als ajuts de l’admi-
nistració. Passes a ser un expe-
dient, un número en una llarga
llista d’espera. Fins que no

t’aproven el grau de
disminució, un tràmit
que pot durar mesos
i que no té caràcter
retroactiu, no pots
cobrar els 50 euros
mensuals que et dóna
la Seguretat Social ni
els 240 euros de Be-
nestar Social. Els
diners van en funció
del grau de disca-
pacitat i la meva filla
tenia un grau molt
elevat. Òbviament,
les pagues no cobrien
ni la meitat de les des-
peses que teníem per
a les especials aten-

cions que ella rebia.
�Creu que els ajuts són
insuficients?
Per descomptat. En molts ca-
sos, com ara el meu, has de
deixar la feina i això és un dalta-
baix per a l’economia familiar.
Fins i tot ens vam haver de
canviar de pis, perquè en l’antic

no teníem ascensor. Penseu que
aquestes criatures necessiten fer
teràpies per a estimular-les i  vam
haver de matricular-la en l’únic
centre especial que hi ha a Barce-
lona, la Fundació Nexe. Des de
ben petita cada dia la duia a
l’escola, tot i que per a mi era una
odissea, ja que no podia conduir
i atendre la Paula alhora. Això va
fer que em mogués per intentar
aconseguir un transport adaptat.
�I va ser possible?
Vam haver de pidolar a un
munt d’administracions Sanitat,
Benestar i Família, Ajuntament,
Consell Comarcal… fins i tot
vam arribar al Síndic de
Greuges, que va quedar
impressionat del nostre cas i del
d’altres famílies. Gràcies al fet
de sortir al programa de TV3
En directe vam aconseguir una
cadireta adaptada de 3.000  eu-
ros i Ambulancias Tomás es va
oferir a fer-nos el transport
adaptat. Sincerament mai po-
drem agrair prou a aquesta fir-
ma el suport que ens va donar i
l’estimació que el seu personal
va dedicar sempre a la nostra
filla.
�La mort de la Paula va ser
inesperada?
Sabíem que podia passar en
qualsevol moment, tot i que mai
no estàs preparat per perdre un
fill. Ens queda la satisfacció de
saber que, mentre va viure, vam
fer el possible per millorar la
seva qualitat de vida.
�I ara vol contribuir a ajudar
altres pares que passen per

Membre d’Adimir

Provi MiñarroProvi Miñarro

circumstàncies similars.
Doncs sí, m’ho van proposar des
de l’Hospital General i estic
disposada a ajudar en la mida del
possible altres famílies que es tro-
bin en una situació com la nostra.
També m’he incorporat a la junta

d’Adimir. Cal que ens impliquem
per aconseguir que aquestes cria-
tures no siguin només un expedient.
Convé agilitar els procediments
burocràtics i que les administra-
cions tinguin més humanitat i
sensibilitat envers els discapacitats.


